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Nr 1/2024

Stadsfullmäktiges sammanträde

Tid 29.1.2024 kl. 18.00–20.16
Plats Stadshuset, Dickursby

Deltagare

Ledamöter Närvarande Ledamöter Närvarande
Tahvanainen Säde, ordförande x Luokkala Pirjo x
Kaira Lauri, I vice ordförande x Multala Sari -
Aidanjuuri Tanja, II vice ordförande x Niikko Mika -
Abdi Faysal x Norrena Vaula x
Ahokas Siri x Norres Lasse x
Aura Anssi x Nummela Nina x
Dehghan Milad x Orlando Carita x
Demiri Funda x Orpana Anitta x
Eerola Antero - Phull Manav x
Eklund Tarja x Raja-Aho Maarit x
Friman Reija x Rautavaara Maija x
Hakala Heli x Rokkanen Sakari x
Hall Anu x Rämö Eve x
Hartikainen Janne x Räsänen Minna x (kl. 18.00–

18.35, 18.37–
20.16; 1–7, 9–27)

Iivarinen Oskari x Saimen Tuukka -
el Issaoui Naima x Sainio Jari x
Järä Juha x Saramo Jussi x
Jääskeläinen Jouko x Sillanpää Minttu x (kl. 18.00–

18.31, 18.34–
20.16; § 1–3, 5–

27)
Kaiju Susanna x Siniketo-Pietilä Katja x
Kaimio Tuire x Stirkkinen Matilda -
Kanerva Sami x Suoniemi Juha x (kl. 18.00–

18.33, 18.36–
20.16; § 1–4, 6–

27)
Karhu Suvi x Särkelä Jussi x
Karlsson Patrik x al-Taee Hussein -
Kasonen Mika x Tamminen Ida x
Kaukola Ulla x Tawasoli Eva x
Kauppinen Sirpa x Tikkanen Eeva x
Kiljunen Kimmo x Tuomela Tiina x
Kivimäki Otso x Vacker Marjo x
Kähärä Sirkka-Liisa - Valtanen Hanna x
Kärki Niilo x Virkamäki Pekka x
Lehmuskallio Paula x Weckman Markku x
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Nr 1/2024

Letto Pirkko x Viilo Mikko x
Lindtman Antti x (kl. 18.00–

18.43; § 1–11)
Åstrand Stefan x

Lundell Kai-Ari x

Ersättare Närvarande
Hynninen Mari x
Heikkinen Minna x
Erkkilä Minna x
Ibrahim Aadan x
Friman Milla x
Liukkonen Pasi x
Haapalainen Tuija x (kl. 18.43– 20.16; § 12–27)
Nykyri Elina x (kl. 19.03–20.16; 13–27)

Stadsstyrelseledamöter Närvarande
Karinen Ville x
Tammi Visa x

Ungdomsfullmäktiges representant Ungdomsfullmäktiges ersättare
Joki Vincent x

Övriga deltagare Närvarande
Timonen Pekka, stadsdirektör x
Kalske Katri, biträdande stadsdirektör x
Åstrand Riikka, biträdande stadsdirektör x
Anttila Tero, biträdande stadsdirektör x
Ruusula Matti, ekonomi- och strategidirektör x
Kalmari Mari, informationsdirektör x
Pennanen Sari-Anna, stadsjurist x
Toivonen Janne, förvaltningssakkunnig x
Takala Matias, protokollförare x
Kauppinen Elina, förvaltningssakkunnig x
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Nr 1/2024

Sammanträdets laglighet och beslutförhet

Konstaterades

Underskrifter

Ordförande Säde Tahvanainen

Protokollförare Matias Takala

Justering av protokollet  

Tid och plats 5.2.2024 kl. 16.00, elektroniskt

Hanna Valtanen Marjo Vacker

Paragraferna 3, 4, 5, 6, 7, 8 och 9 justerades och godkändes vid sammanträdet.

Protokollet är framlagt

Tid och plats 7.2.2024, på Vanda stads webbplats paatokset.vantaa.fi.
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Sammanträdets laglighet och beslutförhet

Kungörelsen om stadsfullmäktiges sammanträde har publicerats på stadens webbsidor den 22 januari 
2024 och varje fullmäktigeledamot har tillsänts en personlig sammanträdeskallelse per e-post.

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 1

Förslag:
Stadsfullmäktige konstaterar
a) vilka ledamöter som är närvarande och
b) att sammanträdet är lagligt och beslutfört.

Behandling:
Ordföranden konstaterade att ledamöterna Hussein al-Taee, Mika Niikko, Sari Multala, Sirkka-Liisa 
Kähärä, Matilda Stirkkinen och Tuukka Saimen begärt befrielse från detta sammanträde på grund av 
arbets-, reseförhinder eller personliga skäl.

I stället för dem hade Mari Hynninen, Minna Heikkinen, Minna Erkkilä, Aadan Ibrahim, Minna Friman 
och Pasi Liukkonen kallats till sammanträdet i samma ordningsföljd.  Ordföranden konstaterade att 66 
ledamöter var närvarande.

Beslut:
Ordföranden konstaterade att sammanträdet var lagligt sammankallat, lagligt och beslutsfört.

Ordföranden konstaterade följande ändringar i stadsfullmäktiges sammansättning under sammanträdet:

under behandlingen av § 12 kl. 18.43 avlägsnade sig ledamoten Antti Lindtman från sammanträdet på
grund av personliga skäl och ersättaren Tuija Haapalainen anlände i hans ställe, varefter 66 ledamöter
var närvarande.

under behandlingen av § 13 kl. 19.03 anlände ersättaren Elina Nykyri till sammanträdet, varefter 67 
ledamöter var närvarande.

1 §
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Justering av protokollet

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 2

Förslag:
Stadsfullmäktige beslutar att 
a) välja två protokolljusterare till att förrätta justeringen av protokollet elektroniskt 

måndagen den 5 februari 2024 kl. 16.00 och
b) lägga fram det sålunda justerade protokollet på stadens webbsidor 

(www.vantaa.fi/paatoksenteko) från och med onsdagen den 7 februari 2024.

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att
a) välja ledamöterna Hanna Valtanen och Marjo Vacker till att förrätta justeringen av 

protokollet elektroniskt måndagen den 5 februari 2024 kl. 16.00 och
b) lägga fram det sålunda justerade protokollet på stadens webbsidor 

(www.vantaa.fi/paatoksenteko) från och med onsdagen den 7 februari 2024.

2 §
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Beviljande av avsked åt Sari Kykyri från uppdraget som ersättare i nämnden för 
stadskultur och välfärd och förrättande av kompletteringsval

VD/6998/00.00.01.00/2021

PT/EP/MT/AP

Sari Kykyri har med ett meddelande som anlände 9.10.2023 begärt avsked från uppdraget som 
ersättare i nämnden för stadskultur och välfärd.
 
Enligt 9 kap. 8 § i förvaltningsstadgan svarar nämnden för stadskultur och välfärd för:

• stadens egna tjänster för livslångt lärande, kultur- och biblioteksservicen, idrottsservicen, 
ungdoms- och samverkansservicen och utvecklingen av dessa

• att stödja kommuninvånarnas delaktighet samt stödet till sammanslutningar, 
organisationer och frivilligverksamhet

• att organisera den grundläggande konstundervisningen och för konstskolans och 
musikinstitutets tjänster

• stadens museiverksamhet
• vuxenutbildningsinstitutets verksamhet samt anordnande av grundläggande utbildning för 

vuxna
• ledning och samordning av främjandet av hälsa och välfärd
• samordning av förebyggande missbrukararbete

Enligt 7 kap. 4 § i förvaltningsstadgan väljer stadsfullmäktige för stadsfullmäktiges mandattid samtidigt 
minst nio ledamöter och lika många personliga ersättare till nämnden. 

Av en nämnds ordinarie ledamöter ska minst 40 procent vara fullmäktigeledamöter. Stadsfullmäktige 
utser en av nämndens ledamöter till ordförande och en till vice ordförande. Nämndens ordförande och 
vice ordförande ska vara fullmäktigeledamöter.

I nämnden för stadskultur och välfärd måste minst en ledamot och en ersättare tillhöra den svenska 
språkgruppen.

Enligt 74 § i kommunallagen är den valbar till nämnden som är valbar till fullmäktige, dock inte:

1) den som är anställd hos kommunen och lyder under nämnden;
2) den som är anställd hos en sammanslutning eller stiftelse som bedriver verksamhet inom 

nämndens uppgiftsområde och där kommunen har bestämmande inflytande;
3) den som är ledamot i styrelsen eller i ett därmed jämförbart organ eller i en ledande och 

ansvarsfull uppgift eller i en därmed jämförbar ställning i en affärsdrivande 
sammanslutning, om det är fråga om en sådan sammanslutning som kan ha väsentlig nytta 
eller lida väsentlig skada av hur de ärenden avgörs som normalt behandlas i nämnden.

Enligt 4 a § 1 mom. i lagen om jämställdhet mellan kvinnor och män ska i kommunala organ och organ 
för kommunal samverkan, med undantag för kommunfullmäktige, kvinnor och män vara 
representerade till minst 40 procent vardera.

Stadsfullmäktige har genom sitt beslut 23.8.2021 § 20 valt följande personer till ledamöter och 

3 §
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personliga ersättare i stadskulturnämnden för mandattiden 2021–2025:

Ledamot  Personlig ersättare 
Sirkka-Liisa Kähärä, ordförande Nina Uskola 
Lasse Norres, vice ordförande Anniina Pylsy 
Helen Josefsson Karri Louevuo 
Matilda Hoviniemi Matti-Jussi Partanen 
Riku Kärkkäinen Sari Kykyri 
Hanna Holmberg-Soto Anneli Karlsson (fge 21.8.2023 § 13) 
Ranbir Sodhi Henri Grundström 
Anu Hall Inka Somermäki (fge 14.11.2022 § 3) 
Jyrki Riikonen Asko Hosio 
Tanja Aidanjuuri Minna Heikkinen 
Milad Dehghan Pasi Liukkonen 
Juha Järä Juho Heikkinen 
Reija Friman (fge 21.8.2023 §§ 12) Marjukka Kallio-Ouvinen 
Pekka Rautio Ilari Hämäläinen 
Loviisa Kaartokallio Pia Heikkinen (fge 19.6.2023 § 8) 
Marita Knevel (fge 21.8.2023 § 8) Jarmo Lahti (fge 21.8.2023 § 14) 
Elina Nykyri Liisa Tilander (fge 28.3.2022 § 3) 

Stadsstyrelsen 11.12.2023 § 8

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar föreslå för stadsfullmäktige att
a) Sari Kykyri beviljas avsked från uppdraget som ersättare i nämnden för stadskultur och 

välfärd, och att
b) det förrättas kompletteringsval av personlig ersättare för Riku Kärkkäinen för återstoden av 

mandattiden 2021–2025.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 3

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsfullmäktige beslutar att 
a) bevilja Sari Kykyri avsked från uppdraget som ersättare i nämnden för stadskultur och 

välfärd, och att
b) förrätta kompletteringsval av personlig ersättare för Riku Kärkkäinen för återstoden av 

mandattiden 2021–2025.

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att 
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a) bevilja Sari Kykyri avsked från uppdraget som ersättare i nämnden för stadskultur och 
välfärd, och att

b) välja Susanna Kaiju till personlig ersättare för Riku Kärkkäinen för återstoden av 
mandattiden 2021–2025.

Ledamot  Personlig ersättare 
Sirkka-Liisa Kähärä, ordförande Nina Uskola 
Lasse Norres, vice ordförande Anniina Pylsy 
Helen Josefsson Karri Louevuo 
Matilda Hoviniemi Matti-Jussi Partanen 
Riku Kärkkäinen Susanna Kaiju (fge 29.1.2024 § 3)
Hanna Holmberg-Soto Anneli Karlsson (fge 21.8.2023 § 13) 
Ranbir Sodhi Henri Grundström 
Anu Hall Inka Somermäki (fge 14.11.2022 § 3) 
Jyrki Riikonen Asko Hosio 
Tanja Aidanjuuri Minna Heikkinen 
Milad Dehghan Pasi Liukkonen 
Juha Järä Juho Heikkinen 
Reija Friman (fge 21.8.2023 § § 12) Marjukka Kallio-Ouvinen 
Pekka Rautio Ilari Hämäläinen 
Loviisa Kaartokallio Pia Heikkinen (fge 19.6.2023 § 8) 
Marita Knevel (fge 21.8.2023 § 8) Jarmo Lahti (fge 21.8.2023 § 14) 
Elina Nykyri Liisa Tilander (fge 28.3.2022 § 3) 

Protokollet justerades och godkändes för denna paragrafs del omedelbart vid sammanträdet.

Anvisningar för sökande av ändring: 1. Besvärsanvisning
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Beviljande av avsked åt Minttu Sillanpää från uppdraget som ledamot i 
revisionsnämnden samt förrättande av kompletteringsval

VD/6980/00.00.01.00/2021

PT/EP/MT/AP

Minttu Sillanpää har med ett meddelande som anlände 22.11.2023 begärt avsked från uppdraget som 
ledamot i revisionsnämnden.

Enligt 121 § i kommunallagen tillsätter fullmäktige en revisionsnämnd för organiseringen av 
granskningen av förvaltningen och ekonomin samt utvärderingen. Nämndens ordförande och vice 
ordförande ska vara fullmäktigeledamöter.

Revisionsnämndens uppgift är att:
1) bereda de ärenden som gäller granskningen av förvaltningen och ekonomin och som 

fullmäktige ska fatta beslut om;
2) bedöma om de mål för verksamheten och ekonomin som fullmäktige satt upp har nåtts i 

kommunen och kommunkoncernen och om verksamheten är ordnad på ett ändamålsenligt 
sätt som ger resultat;

3) bedöma hur balanseringen av ekonomin utfallit under räkenskapsperioden och om den 
gällande ekonomiplanen är tillräcklig, ifall kommunens balansräkning visar underskott som 
saknar täckning;

4) svara för att granskningen av kommunen och dess dottersamfund samordnas;
5) övervaka att skyldigheten enligt 84 § att redogöra för bindningar iakttas och tillkännage 

redogörelserna för fullmäktige;
6) för kommunstyrelsen bereda förslag till bestämmelser om nämndens uppgifter i 

förvaltningsstadgan samt till budget för utvärderingen och granskningen.

Revisionsnämnden gör upp en utvärderingsplan och lämnar för varje år fullmäktige en 
utvärderingsberättelse som innehåller resultaten av utvärderingen. Fullmäktige behandlar 
utvärderingsberättelsen i samband med bokslutet. Nämnden kan även ge fullmäktige andra sådana 
utredningar om resultaten av utvärderingen som den anser vara behövliga.

Enligt 75 § i kommunallagen är följande personer inte valbara till revisionsnämnden:
1) en ledamot av kommunstyrelsen;
2) borgmästaren och en biträdande borgmästare;
3) den som i enlighet med bestämmelserna om jävsgrunder i 28 § 2 och 3 mom. i 

förvaltningslagen (434/2003) är närstående till en ledamot av kommunstyrelsen eller till 
kommundirektören, borgmästaren eller en biträdande borgmästare;

4) den som är anställd hos kommunen eller hos en sammanslutning eller stiftelse där 
kommunen har bestämmande inflytande;

5) den som inte är valbar till kommunstyrelsen.

Enligt 7 kap. 3 § i förvaltningsstadgan hör till revisionsnämnden, utöver ordförande och vice 
ordförande, minst tre ledamöter och lika många personliga ersättare. Nämndens ledamöter och 
ersättare ska vara fullmäktigeledamöter. Nämnden kan i sitt utvärderingsarbete dela in sig i 
arbetsgrupper. Arbetsgrupperna rapporterar om sitt arbete till nämnden.

4 §
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Enligt 4 a § 1 mom. i lagen om jämställdhet mellan kvinnor och män ska i kommunala organ och organ 
för kommunal samverkan, med undantag för kommunfullmäktige, kvinnor och män vara representerade 
till minst 40 procent vardera.

Stadsfullmäktige har genom sitt beslut 23.8.2021 § 7 valt följande personer till revisionsnämnden för 
mandattiden 2021–2025:

Ledamot Personlig ersättare 
Tuire Kaimio, ordförande    Mikko Viilo   
Markku Weckman, vice ordförande    Suvi Karhu   
Paula Lehmuskallio (fge 21.8.2023 § 3) Lasse Norres   
Manav Phull   Carita Orlando  
Oskari Iivarinen    Katja Siniketo-Pietilä  
Siri Ahokas    Stefan Åstrand   
Naima el Issaoui    Kimmo Kiljunen  
Hussein al-Taee    Tarja Eklund  
Jussi Särkelä    Ida Tamminen   
Juha Suoniemi    Juha Järä   
Vaula Norrena (fge 21.8.2023 § 11) Reija Friman (fge 21.8.2023 § 17)  
Nina Nummela (fge 19.6.2023 § 10) Jouko Jääskeläinen (fge 19.6.2023 § 11) 
Minttu Sillanpää    Antero Eerola  
 

Stadsstyrelsen 11.12.2023 § 9

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar föreslå för stadsfullmäktige att
a) Minttu Sillanpää beviljas avsked från uppdraget som ledamot i revisionsnämnden, och att
b) det förrättas kompletteringsval av ledamot till revisionsnämnden för återstoden av 

mandattiden 2021–2025.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 4

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsfullmäktige beslutar att 
a) bevilja Minttu Sillanpää avsked från uppdraget som ledamot i revisionsnämnden, och att
b) förrätta kompletteringsval av ledamot till revisionsnämnden för återstoden av mandattiden 

2021–2025.

Behandling:
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Det antecknades att ledamoten Minttu Sillanpää avlägsnade sig från sammanträdet på grund av partsjäv 
för den tid ärendet behandlades och beslut fattades.

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att 
a) bevilja Minttu Sillanpää avsked från uppdraget som ledamot i revisionsnämnden, och att
b) välja Funda Demiri till ledamot i revisionsnämnden för återstoden av mandattiden 2021–

2025.

Ledamot Personlig ersättare 
Tuire Kaimio, ordförande    Mikko Viilo   
Markku Weckman, vice ordförande    Suvi Karhu   
Paula Lehmuskallio (fge 21.8.2023 § 3) Lasse Norres   
Manav Phull   Carita Orlando  
Oskari Iivarinen    Katja Siniketo-Pietilä  
Siri Ahokas    Stefan Åstrand   
Naima el Issaoui    Kimmo Kiljunen  
Tarja Eklund (fge 29.1.2024 § 6) Ranbir Sodhi (fge 29.1.2024 § 6) 
Jussi Särkelä    Ida Tamminen   
Juha Järä (fge 29.1.2024 § 5) Tuukka Saimen (fge 29.1.2024 § 5)
Vaula Norrena (fge 21.8.2023 § 11) Reija Friman (fge 21.8.2023 § 17)  
Nina Nummela (fge 19.6.2023 § 10) Jouko Jääskeläinen (fge 19.6.2023 § 11) 
Funda Demiri (fge 29.1.2024 § 4) Antero Eerola  

Protokollet justerades och godkändes för denna paragrafs del omedelbart vid sammanträdet.

Anvisningar för sökande av ändring: 1. Besvärsanvisning
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Beviljande av avsked åt Juha Suoniemi från uppdraget som ledamot i revisionsnämnden 
och förrättande av kompletteringsval

VD/6980/00.00.01.00/2021

PT/EP/MT/AP

Juha Suoniemi har med ett meddelande som anlände 11.12.2023 begärt avsked från uppdraget som 
ledamot i revisionsnämnden.

Enligt 121 § i kommunallagen tillsätter fullmäktige en revisionsnämnd för organiseringen av 
granskningen av förvaltningen och ekonomin samt utvärderingen. Nämndens ordförande och vice 
ordförande ska vara fullmäktigeledamöter.

Revisionsnämndens uppgift är att:
1) bereda de ärenden som gäller granskningen av förvaltningen och ekonomin och som 

fullmäktige ska fatta beslut om;
2)  bedöma om de mål för verksamheten och ekonomin som fullmäktige satt upp har nåtts i 

kommunen och kommunkoncernen och om verksamheten är ordnad på ett ändamålsenligt 
sätt som ger resultat;

3) bedöma hur balanseringen av ekonomin utfallit under räkenskapsperioden och om den 
gällande ekonomiplanen är tillräcklig, ifall kommunens balansräkning visar underskott som 
saknar täckning;

4) svara för att granskningen av kommunen och dess dottersamfund samordnas;
5) övervaka att skyldigheten enligt 84 § att redogöra för bindningar iakttas och tillkännage 

redogörelserna för fullmäktige;
6) för kommunstyrelsen bereda förslag till bestämmelser om nämndens uppgifter i 

förvaltningsstadgan samt till budget för utvärderingen och granskningen.

Revisionsnämnden gör upp en utvärderingsplan och lämnar för varje år fullmäktige en 
utvärderingsberättelse som innehåller resultaten av utvärderingen. Fullmäktige behandlar 
utvärderingsberättelsen i samband med bokslutet. Nämnden kan även ge fullmäktige andra sådana 
utredningar om resultaten av utvärderingen som den anser vara behövliga.

Enligt 75 § i kommunallagen är följande personer inte valbara till revisionsnämnden:
1) en ledamot av kommunstyrelsen;
2) borgmästaren och en biträdande borgmästare;
3) den som i enlighet med bestämmelserna om jävsgrunder i 28 § 2 och 3 mom. i 

förvaltningslagen (434/2003) är närstående till en ledamot av kommunstyrelsen eller till 
kommundirektören, borgmästaren eller en biträdande borgmästare;

4) den som är anställd hos kommunen eller hos en sammanslutning eller stiftelse där 
kommunen har bestämmande inflytande;

5) den som inte är valbar till kommunstyrelsen.

Enligt 7 kap. 3 § i förvaltningsstadgan hör till revisionsnämnden, utöver ordförande och vice 
ordförande, minst tre ledamöter och lika många personliga ersättare. Nämndens ledamöter och 
ersättare ska vara fullmäktigeledamöter. Nämnden kan i sitt utvärderingsarbete dela in sig i 
arbetsgrupper. Arbetsgrupperna rapporterar om sitt arbete till nämnden.

5 §
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Enligt 4 a § 1 mom. i lagen om jämställdhet mellan kvinnor och män ska i kommunala organ och organ 
för kommunal samverkan, med undantag för kommunfullmäktige, kvinnor och män vara representerade 
till minst 40 procent vardera.

Stadsfullmäktige har genom sitt beslut 23.8.2021 § 7 valt följande personer till revisionsnämnden för 
mandattiden 2021–2025:

Ledamot Personlig ersättare 
Tuire Kaimio, ordförande    Mikko Viilo   
Markku Weckman, vice ordförande    Suvi Karhu   
Paula Lehmuskallio (fge 21.8.2023 § 3) Lasse Norres   
Manav Phull   Carita Orlando  
Oskari Iivarinen    Katja Siniketo-Pietilä  
Siri Ahokas    Stefan Åstrand   
Naima el Issaoui    Kimmo Kiljunen  
Hussein al-Taee    Tarja Eklund  
Jussi Särkelä    Ida Tamminen   
Juha Suoniemi    Juha Järä   
Vaula Norrena (fge 21.8.2023 § 11) Reija Friman (fge 21.8.2023 § 17)  
Nina Nummela (fge 19.6.2023 § 10) Jouko Jääskeläinen (fge 19.6.2023 § 11) 
Minttu Sillanpää    Antero Eerola  

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 9

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar föreslå för stadsfullmäktige att
a) Juha Suoniemi beviljas avsked från uppdraget som ledamot i revisionsnämnden, och att 
b) det förrättas kompletteringsval av ledamot till revisionsnämnden för återstoden av 

mandattiden 2021–2025.

Behandling:
Det antecknades att Juha Suoniemi avlägsnade sig från sammanträdet på grund av partsjäv för den tid 
ärendet behandlades och beslut fattades.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 5

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsfullmäktige beslutar att
a) bevilja Juha Suoniemi avsked från uppdraget som ledamot i revisionsnämnden, och att 
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b) förrätta kompletteringsval av ledamot till revisionsnämnden för återstoden av mandattiden 
2021–2025.

Behandling:
Det antecknades att ledamoten Juha Suoniemi avlägsnade sig från sammanträdet på grund av partsjäv
för den tid ärendet behandlades och beslut fattades.

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade
a) bevilja Juha Suoniemi avsked från uppdraget som ledamot i revisionsnämnden, och att 
b) välja Juha Järä till ledamot i revisionsnämnden för återstoden av mandattiden 2021–2025.
b) välja Tuukka Saimen till personlig ersättare för Juha Järä för återstoden av mandattiden 

2021–2025.

Ledamot Personlig ersättare 
Tuire Kaimio, ordförande    Mikko Viilo   
Markku Weckman, vice ordförande    Suvi Karhu   
Paula Lehmuskallio (fge 21.8.2023 § 3) Lasse Norres   
Manav Phull   Carita Orlando  
Oskari Iivarinen    Katja Siniketo-Pietilä  
Siri Ahokas    Stefan Åstrand   
Naima el Issaoui    Kimmo Kiljunen  
Tarja Eklund (fge 29.1.2024 § 6) Ranbir Sodhi (fge 29.1.2024 § 6) 
Jussi Särkelä    Ida Tamminen   
Juha Järä (fge 29.1.2024 § 5) Tuukka Saimen (fge 29.1.2024 § 5)
Vaula Norrena (fge 21.8.2023 § 11) Reija Friman (fge 21.8.2023 § 17)  
Nina Nummela (fge 19.6.2023 § 10) Jouko Jääskeläinen (fge 19.6.2023 § 11) 
Funda Demiri (fge 29.1.2024 § 4) Antero Eerola  

Protokollet justerades och godkändes för denna paragrafs del omedelbart vid sammanträdet.

Anvisningar för sökande av ändring: 1. Besvärsanvisning
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Beviljande av avsked åt Hussein al-Taee från uppdraget som ledamot i revisionsnämnden
samt förrättande av kompletteringsval

VD/6980/00.00.01.00/2021

PT/EP/AP

Hussein al- Taee har med ett meddelande som anlände 7.12.2023 begärt avsked från uppdraget som 
ledamot i revisionsnämnden.

Enligt 121 § i kommunallagen tillsätter fullmäktige en revisionsnämnd för organiseringen av 
granskningen av förvaltningen och ekonomin samt utvärderingen. Nämndens ordförande och vice 
ordförande ska vara fullmäktigeledamöter.

Revisionsnämndens uppgift är att:
1) bereda de ärenden som gäller granskningen av förvaltningen och ekonomin och som 

fullmäktige ska fatta beslut om;
2) bedöma om de mål för verksamheten och ekonomin som fullmäktige satt upp har nåtts i 

kommunen och kommunkoncernen och om verksamheten är ordnad på ett ändamålsenligt 
sätt som ger resultat;

3) bedöma hur balanseringen av ekonomin utfallit under räkenskapsperioden och om den 
gällande ekonomiplanen är tillräcklig, ifall kommunens balansräkning visar underskott som 
saknar täckning;

4) svara för att granskningen av kommunen och dess dottersamfund samordnas;
5) övervaka att skyldigheten enligt 84 § att redogöra för bindningar iakttas och tillkännage 

redogörelserna för fullmäktige;
6) för kommunstyrelsen bereda förslag till bestämmelser om nämndens uppgifter i 

förvaltningsstadgan samt till budget för utvärderingen och granskningen.

Revisionsnämnden gör upp en utvärderingsplan och lämnar för varje år fullmäktige en 
utvärderingsberättelse som innehåller resultaten av utvärderingen. Fullmäktige behandlar 
utvärderingsberättelsen i samband med bokslutet. Nämnden kan även ge fullmäktige andra sådana 
utredningar om resultaten av utvärderingen som den anser vara behövliga.

Enligt 75 § i kommunallagen är följande personer inte valbara till revisionsnämnden:
1) en ledamot av kommunstyrelsen;
2) borgmästaren och en biträdande borgmästare;
3) den som i enlighet med bestämmelserna om jävsgrunder i 28 § 2 och 3 mom. i 

förvaltningslagen (434/2003) är närstående till en ledamot av kommunstyrelsen eller till 
kommundirektören, borgmästaren eller en biträdande borgmästare;

4) den som är anställd hos kommunen eller hos en sammanslutning eller stiftelse där 
kommunen har bestämmande inflytande;

5) den som inte är valbar till kommunstyrelsen.

Enligt 7 kap. 3 § i förvaltningsstadgan hör till revisionsnämnden, utöver ordförande och vice 
ordförande, minst tre ledamöter och lika många personliga ersättare. Nämndens ledamöter och 
ersättare ska vara fullmäktigeledamöter. Nämnden kan i sitt utvärderingsarbete dela in sig i 
arbetsgrupper. Arbetsgrupperna rapporterar om sitt arbete till nämnden.

6 §
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Enligt 4 a § 1 mom. i lagen om jämställdhet mellan kvinnor och män ska i kommunala organ och organ 
för kommunal samverkan, med undantag för kommunfullmäktige, kvinnor och män vara representerade 
till minst 40 procent vardera.

Stadsfullmäktige har genom sitt beslut 23.8.2021 § 7 valt följande personer till revisionsnämnden för 
mandattiden 2021–2025:

Ledamot Personlig ersättare 
Tuire Kaimio, ordförande    Mikko Viilo   
Markku Weckman, vice ordförande    Suvi Karhu   
Paula Lehmuskallio (fge 21.8.2023 § 3) Lasse Norres   
Manav Phull   Carita Orlando  
Oskari Iivarinen    Katja Siniketo-Pietilä  
Siri Ahokas    Stefan Åstrand   
Naima el Issaoui    Kimmo Kiljunen  
Hussein al-Taee    Tarja Eklund  
Jussi Särkelä    Ida Tamminen   
Juha Suoniemi    Juha Järä   
Vaula Norrena (fge 21.8.2023 § 11) Reija Friman (fge 21.8.2023 § 17)  
Nina Nummela (fge 19.6.2023 § 10) Jouko Jääskeläinen (fge 19.6.2023 § 11) 
Minttu Sillanpää    Antero Eerola  

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 6

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar föreslå för stadsfullmäktige att
a) Hussein al-Taee beviljas avsked från uppdraget som ledamot i revisionsnämnden, och att
b) det förrättas kompletteringsval av ledamot till revisionsnämnden för återstoden av 

mandattiden 2021–2025.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 6

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsfullmäktige beslutar att 
a) bevilja Hussein al-Taee avsked från uppdraget som ledamot i revisionsnämnden, och att
b) förrätta kompletteringsval av ledamot till revisionsnämnden för återstoden av mandattiden 

2021–2025.

Beslut: 
Stadsfullmäktige beslutade att
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a) bevilja Hussein al-Taee avsked från uppdraget som ledamot i revisionsnämnden, och att
b) välja Tarja Eklund till ledamot i revisionsnämnden för återstoden av mandattiden 2021–

2025, och att
c) välja Ranbir Sodhi till personlig ersättare för Tarja Eklund för återstoden av mandattiden 

2021–2025.

Ledamot Personlig ersättare 
Tuire Kaimio, ordförande    Mikko Viilo   
Markku Weckman, vice ordförande    Suvi Karhu   
Paula Lehmuskallio (fge 21.8.2023 § 3) Lasse Norres   
Manav Phull   Carita Orlando  
Oskari Iivarinen    Katja Siniketo-Pietilä  
Siri Ahokas    Stefan Åstrand   
Naima el Issaoui    Kimmo Kiljunen  
Tarja Eklund (fge 29.1.2024 § 6) Ranbir Sodhi (fge 29.1.2024 § 6) 
Jussi Särkelä    Ida Tamminen   
Juha Järä (fge 29.1.2024 § 5) Tuukka Saimen (fge 29.1.2024 § 5)
Vaula Norrena (fge 21.8.2023 § 11) Reija Friman (fge 21.8.2023 § 17)  
Nina Nummela (fge 19.6.2023 § 10) Jouko Jääskeläinen (fge 19.6.2023 § 11) 
Funda Demiri (fge 29.1.2024 § 4) Antero Eerola  

Protokollet justerades och godkändes för denna paragrafs del omedelbart vid sammanträdet.

Anvisningar för sökande av ändring: 1. Besvärsanvisning
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Beviljande av avsked åt Hussein al-Taee från uppdragen som vice ordförande och 
ledamot i nämnden för fostran och lärande samt förrättande av kompletteringsval

VD/6994/00.00.01.00/2021

PT/EP/AP

Hussein al-Taee har 7.12.2023 begärt avsked från uppdraget som vice ordförande och ledamot i 
nämnden för fostran och lärande.

Enligt 9 kap. 5 § i förvaltningsstadgan svarar nämnden för fostran och lärande för:
 att utveckla verksamhetsområdet för fostran och lärande och organisera tjänsterna så att de ger 

resultat på ett sådant vis, att invånarna och brukarna bereds möjlighet att delta i planeringen och 
utvecklingen av tjänsterna

 uppföljningen och utvärderingen av tjänsternas verkningar
 att organisera och utveckla småbarnspedagogiken och förskoleundervisningen, hemvårdsstödet 

och stödet för privat vård av barn, den grundläggande utbildningen, samt gymnasie- och 
yrkesutbildningen

Enligt 7 kap. 4 § i förvaltningsstadgan väljer stadsfullmäktige för stadsfullmäktiges mandattid samtidigt 
minst nio ledamöter och lika många personliga ersättare till nämnden för fostran och lärande. Av en 
nämnds ordinarie ledamöter ska minst 40 procent vara fullmäktigeledamöter eller första eller andra 
ersättare enligt respektive fullmäktigegrupps ordningsföljd för ersättare.

Stadsfullmäktige utser en av nämndens ledamöter till ordförande och en till vice ordförande. Nämndens 
ordförande och vice ordförande ska vara fullmäktigeledamöter. I nämnden för fostran och lärande 
måste minst en ledamot och en ersättare tillhöra den svenska språkgruppen.

Enligt 74 § i kommunallagen är den valbar till nämnden som är valbar till fullmäktige, dock inte:
1) den som är anställd hos kommunen och lyder under nämnden;
2) den som är anställd hos en sammanslutning eller stiftelse som bedriver verksamhet inom 

nämndens uppgiftsområde och där kommunen har bestämmande inflytande;
3) den som är ledamot i styrelsen eller i ett därmed jämförbart organ eller i en ledande och 

ansvarsfull uppgift eller i en därmed jämförbar ställning i en affärsdrivande 
sammanslutning, om det är fråga om en sådan sammanslutning som kan ha väsentlig nytta 
eller lida väsentlig skada av hur de ärenden avgörs som normalt behandlas i nämnden.

Enligt 4 a § 1 mom. i lagen om jämställdhet mellan kvinnor och män ska i kommunala organ och organ 
för kommunal samverkan, med undantag för kommunfullmäktige, kvinnor och män vara representerade 
till minst 40 procent vardera.

Stadsfullmäktige har genom sitt beslut 23.8.2021 § 14 valt följande personer till ledamöter och 
personliga ersättare i nämnden för fostran och lärande för mandattiden 2021–2025:
 

Ledamot Personlig ersättare 

7 §
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Paula Lehmuskallio, ordförande   Petri Kallionpää  
Hussein al-Taee, vice ordförande   Risto Heinonen  
Manav Phull   Tiia Karpin  
Susanna Kaiju   Oona Altug  
Kristian Rehnström   Solveig Halonen  
Matilda Stirkkinen   Hanna Laitinen (fge 19.9.2022 § 3) 
Jari Sainio   Tero Hakanen  
Minna Räsänen   Naima el Issaoui  
Annette Kivistö (fge 21.8.2023 § 7) Jarkko Haanpää (fge 21.8.2023 § 7)  
Aapo Happonen   Aki Mäkipernaa  
Tanja Saarinen   Antti Lihavainen  
Eva Tawasoli (fge 21.8.2023 § 18) Annukka Majanto  
Gurmann Saini   Markus Vähälä  
Eeva Tikkanen   Jussi Järvinen  
Gashaw Bibani  Funda Demiri  

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 7

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar föreslå för stadsfullmäktige att
a) Hussein al-Taee beviljas avsked från uppdragen som vice ordförande och ledamot i 

nämnden för fostran och lärande, och att
b) det förrättas kompletteringsval för återstoden av mandattiden 2021–2025.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 7

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsfullmäktige beslutar att 
a) bevilja Hussein al-Taee avsked från uppdragen som vice ordförande och ledamot i 

nämnden för fostran och lärande, och att
b) förrätta kompletteringsval för återstoden av mandattiden 2021–2025.

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att
a) bevilja Hussein al-Taee avsked från uppdragen som vice ordförande och ledamot i 

nämnden för fostran och lärande, och att
b) välja Jari Sainio till vice ordförande i nämnden för fostran och lärande för återstoden av 

mandattiden 2021–2025, och att
c) välja Aadan Ibrahim till ledamot i nämnden för fostran och lärande för återstoden av 

mandattiden 2021–2025. 
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Ledamot Personlig ersättare 
Paula Lehmuskallio, ordförande   Petri Kallionpää  
Jari Sainio, vice ordförande (fge 29.1.2024 § 
7)

Tero Hakanen 

Manav Phull   Tiia Karpin  
Susanna Kaiju   Oona Altug  
Kristian Rehnström   Solveig Halonen  
Matilda Stirkkinen   Hanna Laitinen (fge 19.9.2022 § 3) 
Aadan Ibrahim (fge 29.1.2024 § 7) Risto Heinonen
Naima el Issaoui (fge 29.1.2024 § 8) Johanna Hristov (fge 29.1.2024 § 8)
Annette Kivistö (fge 21.8.2023 § 7) Jarkko Haanpää (fge 21.8.2023 § 7)  
Aapo Happonen   Aki Mäkipernaa  
Tanja Saarinen   Antti Lihavainen  
Eva Tawasoli (fge 21.8.2023 § 18) Annukka Majanto  
Gurmann Saini   Markus Vähälä  
Eeva Tikkanen   Jussi Järvinen  
Gashaw Bibani  Funda Demiri  

Protokollet justerades och godkändes för denna paragrafs del omedelbart vid sammanträdet. 

Anvisningar för sökande av ändring: 1. Besvärsanvisning
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Beviljande av avsked åt Minna Räsänen från uppdraget som ledamot i nämnden för 
fostran och lärande samt förrättande av kompletteringsval

VD/6994/00.00.01.00/2021

PT/EP/MT/AP

Minna Räsänen har 11.12.2023 begärt avsked från uppdraget som ledamot i nämnden för fostran och 
lärande.

Enligt 9 kap. 5 § i förvaltningsstadgan svarar nämnden för fostran och lärande för:
 att utveckla verksamhetsområdet för fostran och lärande och organisera tjänsterna så att de ger 

resultat på ett sådant vis, att invånarna och brukarna bereds möjlighet att delta i planeringen och 
utvecklingen av tjänsterna

 uppföljningen och utvärderingen av tjänsternas verkningar
 att organisera och utveckla småbarnspedagogiken och förskoleundervisningen, hemvårdsstödet 

och stödet för privat vård av barn, den grundläggande utbildningen, samt gymnasie- och 
yrkesutbildningen

Enligt 7 kap. 4 § i förvaltningsstadgan väljer stadsfullmäktige för stadsfullmäktiges mandattid samtidigt 
minst nio ledamöter och lika många personliga ersättare till nämnden för fostran och lärande. Av en 
nämnds ordinarie ledamöter ska minst 40 procent vara fullmäktigeledamöter eller första eller andra 
ersättare enligt respektive fullmäktigegrupps ordningsföljd för ersättare.

Stadsfullmäktige utser en av nämndens ledamöter till ordförande och en till vice ordförande. Nämndens 
ordförande och vice ordförande ska vara fullmäktigeledamöter. I nämnden för fostran och lärande 
måste minst en ledamot och en ersättare tillhöra den svenska språkgruppen.

Enligt 74 § i kommunallagen är den valbar till nämnden som är valbar till fullmäktige, dock inte:
1) den som är anställd hos kommunen och lyder under nämnden;
2) den som är anställd hos en sammanslutning eller stiftelse som bedriver verksamhet inom 

nämndens uppgiftsområde och där kommunen har bestämmande inflytande;
3) den som är ledamot i styrelsen eller i ett därmed jämförbart organ eller i en ledande och 

ansvarsfull uppgift eller i en därmed jämförbar ställning i en affärsdrivande 
sammanslutning, om det är fråga om en sådan sammanslutning som kan ha väsentlig nytta 
eller lida väsentlig skada av hur de ärenden avgörs som normalt behandlas i nämnden.

Enligt 4 a § 1 mom. i lagen om jämställdhet mellan kvinnor och män ska i kommunala organ och organ 
för kommunal samverkan, med undantag för kommunfullmäktige, kvinnor och män vara representerade 
till minst 40 procent vardera.

Stadsfullmäktige har genom sitt beslut 23.8.2021 § 14 valt följande personer till ledamöter och 
personliga ersättare i nämnden för fostran och lärande för mandattiden 2021–2025:

Ledamot Personlig ersättare 

8 §
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Paula Lehmuskallio, ordförande   Petri Kallionpää  
Hussein al-Taee, vice ordförande   Risto Heinonen  
Manav Phull   Tiia Karpin  
Susanna Kaiju   Oona Altug  
Kristian Rehnström   Solveig Halonen  
Matilda Stirkkinen   Hanna Laitinen (fge 19.9.2022 § 3) 
Jari Sainio   Tero Hakanen  
Minna Räsänen   Naima el Issaoui  
Annette Kivistö (fge 21.8.2023 § 7) Jarkko Haanpää (fge 21.8.2023 § 7)  
Aapo Happonen   Aki Mäkipernaa  
Tanja Saarinen   Antti Lihavainen  
Eva Tawasoli (fge 21.8.2023§ 18) Annukka Majanto  
Gurmann Saini   Markus Vähälä  
Eeva Tikkanen   Jussi Järvinen  
Gashaw Bibani  Funda Demiri  

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 8

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar föreslå för stadsfullmäktige att
a) Minna Räsänen beviljas avsked från uppdraget som ledamot i nämnden för fostran och 

lärande, och att
b) det förrättas kompletteringsval för återstoden av mandattiden 2021–2025.

Behandling:
Det antecknades att Minna Räsänen avlägsnade sig från sammanträdet på grund av partsjäv för den tid 
ärendet behandlades och beslut fattades.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 8

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsfullmäktige beslutar att 
a) bevilja Minna Räsänen avsked från uppdraget som ledamot i nämnden för fostran och 

lärande, och att
b) förrätta kompletteringsval för återstoden av mandattiden 2021–2025.

Behandling:
Det antecknades att ledamoten Minna Räsänen avlägsnade sig från sammanträdet på grund av partsjäv 
för den tid ärendet behandlades och beslut fattades.
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Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att
a) bevilja Minna Räsänen avsked från uppdraget som ledamot i nämnden för fostran och 

lärande, och att
b) välja Naima El Issaou till ledamot i nämnden för fostran och lärande för återstoden av 

mandattiden 2021–2025, och att
b) välja Johanna Hristov till personlig ersättare för Naima el Issaou för återstoden av 

mandattiden 2021–2025.

Ledamot Personlig ersättare 
Paula Lehmuskallio, ordförande   Petri Kallionpää  
Jari Sainio, vice ordförande (fge 29.1.2024 § 
7)

Tero Hakanen 

Manav Phull   Tiia Karpin  
Susanna Kaiju   Oona Altug  
Kristian Rehnström   Solveig Halonen  
Matilda Stirkkinen   Hanna Laitinen (fge 19.9.2022 § 3) 
Aadan Ibrahim (fge 29.1.2024 § 7) Risto Heinonen
Naima el Issaoui (fge 29.1.2024 § 8) Johanna Hristov (fge 29.1.2024 § 8)
Annette Kivistö (fge 21.8.2023 § 7) Jarkko Haanpää (fge 21.8.2023 § 7)  
Aapo Happonen   Aki Mäkipernaa  
Tanja Saarinen   Antti Lihavainen  
Eva Tawasoli (fge 21.8.2023 § 18) Annukka Majanto  
Gurmann Saini   Markus Vähälä  
Eeva Tikkanen   Jussi Järvinen  
Gashaw Bibani  Funda Demiri  

Protokollet justerades och godkändes för denna paragrafs del omedelbart vid sammanträdet.

Anvisningar för sökande av ändring: 1. Besvärsanvisning
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Beviljande av avsked åt Teemu Uimonen från uppdraget som nämndeman i Vanda 
tingsrätt och förrättande av kompletteringsval

VD/7114/00.00.01.00/2021

PT/EP/AP

Teemu Uimonen har med ett meddelande som anlände 19.12.2023 begärt avsked från uppdraget som 
nämndeman i Vanda tingsrätt på grund av personliga skäl. 

Östra Nylands tingsrätt har bildats i början av år 2019 genom en sammanslagning av fyra tingsrätter: 
Östra Nylands, Tusby och Vanda tingsrätt samt en del av Hyvinge tingsrätt. Östra Nylands tingsrätt är 
Finlands största tingsrätt sett till antalet klienter och näst störst när det gäller personalens storlek. 

Enligt 4 § i lagen om nämndemän i tingsrätterna väljer kommunfullmäktige nämndemännen för en 
period som motsvarar fullmäktiges mandatperiod. Om en huvudförhandling pågår vid utgången av den 
mandatperiod som föreskrivs i 1 mom., fortsätter nämndemannens uppdrag tills målet har avgjorts i 
tingsrätten. Enligt 2 § i lagen om nämndemän i tingsrätterna ska en nämndeman vara finsk medborgare 
och bosatt i en kommun inom tingsrättens domkrets. Nämndemannen får inte vara försatt i konkurs, 
hans eller hennes handlingsbehörighet får inte ha begränsats och han eller hon ska vara att betrakta 
som lämplig för uppdraget som nämndeman. 

Den som inte har fyllt 25 år eller som har fyllt 65 år får inte väljas till nämndeman. Den som innehar en 
tjänst vid en allmän domstol eller vid Brottspåföljdsmyndigheten eller som i sin tjänst utför 
utsökningsuppgifter, förundersökning av brott eller tull- eller polisbevakning får inte vara nämndeman, 
inte heller en åklagare, advokat eller någon annan som yrkesmässigt bedriver advokatverksamhet. 

Om en nämndeman förlorar sin behörighet eller annars blir olämplig att sköta uppdraget som 
nämndeman, ska tingsrätten, enligt 10 § i lagen om nämndemän i tingsrätterna, i den sammansättning 
som avses i 2 kap. 1 § 1 mom. i rättegångsbalken befria nämndemannen från uppdraget eller bestämma 
att nämndemannen inte på en viss tid får sköta uppdraget som nämndeman. Innan nämndemannen 
befrias från sitt uppdrag ska han eller hon ges tillfälle att bli hörd. 

De nämndemän som väljs i kommunen ska så rättvist som möjligt representera kommuninvånarnas 
ålders-, närings- och könsfördelning samt de språkliga förhållandena i kommunen. 

Domstolsverket har fastställt antalet nämndemän vid Vanda tingsrätt till 60. Vid valet av nämndeman 
ska nämndemannens domaruppgift betonas och att nämndemannen inte är en kommunal 
förtroendevald med politisk fullmakt, utan denna bör vara obunden. 

Stadsfullmäktige har genom sitt beslut 23.8.2021 § 21 valt följande personer till nämndemän i 
tingsrätten för mandattiden 2021–2025:

Antti Kortesalmi  Calle Viteli (fge 14.11.2022 § 5) 
Eeva Wetterstrand-Pihola  Ari Siponen 
Hannu Puranen Sari Linnansalmi 
Ilkka Meriläinen Juha-Pekka Mäkelä (fge 31.1.2022 § 3) 
Irina Alanne  Markku Naumanen 

9 §
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Jenny Nyman  Peter Nyström 
Kari Anttila  Eeva Lammenranta 
Mikko Ilmonen  Hannu Savolainen 
Outi Tulosmaa Teemu Uimonen 
Pasi Hakala  Ari Jussila 
Susanna Issakainen  Sanna Puuppo-Ponomarev 
Camilla Garchi (fge 27.2.2023 § 4) Kai Laaksonen 
Virpi Kuorikoski  Taina Raitanen 
Pekka Äikäs  Kalle Kivimaa 
Siv Lindfors  Paavo Airaksinen 
Anatoly Lvov  Mira Sten 
Tiina-Maaria Päivinen  Anni Salonen 
Lars-Peter Bäckström  Nina Ndukwe 
Emilia Vesanto  Heini Salmela (fge 22.8.2022 § 4) 
Marko Tuppurainen  Jari Pellinen 
Vesa-Pekka Meskanen  Jarmo Lahti 
Hanna Koivula  Martti Vilpas 
Ulla-Maija Kopra  Tiina Arlin 
Juha Kähärä  Pia Heikkinen 
Nina Uskola  Georgiana Forsang 
Timo Jelekäinen  Anne Lehto 
Paula Leppäkoski  Pirkko Kotila (fge 28.3.2022 § 4) 
Päivi Viljasalo  Saara Antturi 
Juha Lahdensuu  Tommi Bäckström 
Kalle Eklund  Martti Paavilainen 

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 10

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar föreslå för stadsfullmäktige att
a) Teemu Uimonen beviljas avsked från uppdraget som nämndeman i Vanda tingsrätt, och att
b) det förrättas kompletteringsval av nämndeman till Vanda tingsrätt för återstoden av

mandattiden 2021–2025.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 9

Stadsstyrelsens förslag: 
Fullmäktige beslutar att 
a) bevilja Teemu Uimonen avsked från uppdraget som nämndeman i Vanda tingsrätt, och att
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b) förrätta kompletteringsval av nämndeman till Vanda tingsrätt för återstoden av 
mandattiden 2021–2025.

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att 
a) bevilja Teemu Uimonen avsked från uppdraget som nämndeman i Vanda tingsrätt, och att
b) välja Peter Lammenranta till nämndeman i Vanda tingsrätt för återstoden av mandattiden 

2021–2025.

Antti Kortesalmi  Calle Viteli (fge 14.11.2022 § 5) 
Eeva Wetterstrand-Pihola  Ari Siponen 
Hannu Puranen Sari Linnansalmi 
Ilkka Meriläinen Juha-Pekka Mäkelä (fge 31.1.2022 § 3) 
Irina Alanne  Markku Naumanen 
Jenny Nyman  Peter Nyström 
Kari Anttila  Eeva Lammenranta 
Mikko Ilmonen  Hannu Savolainen 
Outi Tulosmaa Peter Lammenranta (fge 29.1.2024 § 9)
Pasi Hakala  Ari Jussila 
Susanna Issakainen  Sanna Puuppo-Ponomarev 
Camilla Garchi (fge 27.2.2023 § 4) Kai Laaksonen 
Virpi Kuorikoski  Taina Raitanen 
Pekka Äikäs  Kalle Kivimaa 
Siv Lindfors  Paavo Airaksinen 
Anatoly Lvov  Mira Sten 
Tiina-Maaria Päivinen  Anni Salonen 
Lars-Peter Bäckström  Nina Ndukwe 
Emilia Vesanto  Heini Salmela (fge 22.8.2022 § 4) 
Marko Tuppurainen  Jari Pellinen 
Vesa-Pekka Meskanen  Jarmo Lahti 
Hanna Koivula  Martti Vilpas 
Ulla-Maija Kopra  Tiina Arlin 
Juha Kähärä  Pia Heikkinen 
Nina Uskola  Georgiana Forsang 
Timo Jelekäinen  Anne Lehto 
Paula Leppäkoski  Pirkko Kotila (fge 28.3.2022 § 4) 
Päivi Viljasalo  Saara Antturi 
Juha Lahdensuu  Tommi Bäckström 
Kalle Eklund  Martti Paavilainen 

Protokollet justerades och godkändes för denna paragrafs del omedelbart vid sammanträdet.

Anvisningar för sökande av ändring: 1. Besvärsanvisning
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Vanda stads revisionstjänsters optionsår 2025 och 2026

VD/7829/02.08.00.00/2020

SH/KS/MT/AP

Enligt 121 § i kommunallagen ska revisionsnämnden bereda de ärenden som gäller granskningen av 
förvaltningen och ekonomin och som fullmäktige ska fatta beslut om samt se till att granskningen av 
kommunen och dess dottersammanslutningar samordnas.

Enligt 122 § i kommunallagen väljer fullmäktige en revisionssammanslutning för granskning av 
förvaltningen och ekonomin. Sammanslutningen ska förordna en OFR–revisor till ansvarig revisor. 
Revisorn utför sina uppdrag under tjänsteansvar. Kommunens revisionssammanslutning ska väljas till 
revisor i kommunens dottersammanslutningar, om det inte i anslutning till ordnandet av granskningen 
finns någon grundad anledning till att avvika från detta. Revisionssammanslutningen kan väljas för 
granskning av förvaltningen och ekonomin för högst sex räkenskapsperioder i sänder.

Vanda stadsfullmäktige har 25.1.2021 § 11 på förslag som getts av revisionsnämnden 14.1.2021 § 4 
beslutat att välja KPMG Oy Ab till leverantör av revisionstjänster enligt 122 § i kommunallagen för 
räkenskapsåren 2021–2024 (2025 och 2026 är en option möjlig för ett eller två år). 

De dottersammanslutningar som ingår i Vanda stadskoncern har beslutat om valet av revisor på sina 
bolagsstämmor och utarbetat ett revisionsavtal mellan bolaget och revisionssammanslutningen.

Enligt anbudsförfrågan och avtalet om revisionstjänster beslutar stadsfullmäktige om användningen av 
optionen som gäller revisionen för åren 2025 och 2026. 

Efter att den egentliga avtalsperioden har upphört är det motiverat att konkurrensutsätta 
revisionstjänsterna på nytt och beakta förändringarna som skett i omvärlden såväl inom staden som 
koncernsammanslutningarna.

Revisionsnämnden 13.12.2023 § 6

Stadsrevisorns förslag:

Revisionsnämnden beslutar föreslå för stadsfullmäktige att stadsfullmäktige beslutar att inte använda 
den option för räkenskapsåren 2025 och 2026 som hänför sig till det upphandlingskontrakt som ingåtts 
med KPMG Oy Ab. 

Revisionsnämnden föreslår vidare att stadsfullmäktige beslutar konstatera att Vanda stad för kännedom 
delger Vandas koncernsammanslutningar stadsfullmäktiges beslut. 

Protokollet justeras och godkänns genast vid sammanträdet för denna paragrafs del.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Protokollet justerades och godkändes genast vid sammanträdet för denna paragrafs del.
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_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 10

Revisionsnämndens förslag:
Stadsfullmäktige beslutar att
a) inte använda den option för räkenskapsåren 2025 och 2026 som hänför sig till det 

upphandlingskontrakt som ingåtts med KPMG Oy Ab
b) konstatera att Vanda stad för kännedom delger Vandas koncernsammanslutningar 

stadsfullmäktiges beslut.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Anvisningar för sökande av ändring: 1. Besvärsanvisning 

Närmare information:
Sari Hännikäinen, stadsrevisor, tfn 050 3026473, fornamn.efternamn[at]vantaa.fi
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Svar på Suvi Karhus och 18 andra ledamöters motion om att effektivisera utrotningen av 
främmande arter i Vanda

VD/4507/00.02.00.03/2023

TeA/JV/AO/JH/KW

Suvi Karhu och 18 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med fullmäktiges 
arbetsordning:  

 ”I  Vanda finns det gott om olika främmande arter,  bland annat  jättebalsamin, snårvinda,  jätteloka, 
spansk skogssnigel och lupin. Flera städer runt om i Finland har tagit i bruk olika tjänster för att utrota 
främmande arter, varav en av de mest kända torde vara Crowdsorsa som också används i vår grannstad.

I applikationen markerar staden ett område på kartan som man önskar att användarna ska besöka, till  
exempel för att rensa bort lupin och jättebalsamin, och för växterna som rensas bort betalas en euro i 
ersättning. Ersättningen är visserligen liten i förhållande till den ansträngning som har gjorts, men det 
uppmuntrar  människor att vidta åtgärder  för  att bevara den biologiska mångfalden.  De främmande 
arterna  är  kända  för  att  aggressivt  ta  över  livsutrymme  i  naturen  och  kväva  sådana  arter  som 
traditionellt hör till den finska naturen. I värsta fall kan de till och med ha en negativ inverkan på till  
exempel pollinatörernas näringstillgång.

Vi som undertecknat motionen föreslår därför att Vanda undersöker möjligheten att nästa sommar ta i  
bruk ett sätt att uppmuntra stadsborna att verka för att bevara den biologiska mångfalden genom att 
utrota främmande arter. 

Stadsfullmäktige 19.6.2023 § 32 

Beslut:

Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning.

_____

Serviceområdet för stadsstruktur och miljö inom stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar 
följande som sitt svar: 

Invasiva främmande arter har identifierats som ett av de största hoten mot den biologiska mångfalden 
både i Finland och på andra håll  i  världen. En invasiv främmande art  är en art  som oavsiktligt  eller  
avsiktligt har introducerats av människor utanför sitt naturliga utbredningsområde och som till exempel 
kan  orsaka  betydande  olägenheter  för  inhemska  arter,  den  biologiska  mångfalden  och 
ekosystemtjänster i anslutning till dessa. Invasiva främmande arter listas i nationella förteckningar och 
EU-förteckningar över främmande arter och får t.ex. inte släppas ut i miljön, innehas, odlas eller säljas.
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I  Vanda  har  bekämpningen  av  invasiva  främmande  arter  koncentrerats  särskilt  på  växtarter  som 
jätteloka,  jättebalsamin,  parkslide  och  vresros.  Stadens  underhåll  av  grönområden  har  bekämpat 
främmande  arter  som  en  del  av  sin  övriga  verksamhet.  Sedan  2015  har  stadens  bäckskötare 
(purotalkkarit) bekämpat främmande arter och ordnat jättebalsamintalkon utmed vattendragen, vilka är 
öppna för  kommuninvånarna.  Som en del  av  Vanda  miljöcentrals  närnaturguideverksamhet har  det 
ordnats  jättebalsamintalkon  på  olika  håll  i  staden  sedan  2017.  Naturorganisationer  och  aktiva 
kommuninvånare  har  också  bekämpat  främmande  arter.  Dessutom  har  invånarna  kunnat  delta 
självständigt  i  bekämpningen  av  jättebalsamin  på  stadens  marker  i  den  riksomfattande  kampanjen 
”Solotalkot” på sammanlagt sju ställen. Information om främmande arter och bekämpningen av dem 
har publicerats på webbplatsen Vantaa.fi samt på Facebook-sidorna Vantaan lähiluonto och Instagram. 
 
Bekämpningen av främmande arter i  Vanda har i  stor utsträckning baserat  sig på frivilligarbete och 
småskaligt  talkoarbete.  För  att  effektivera  bekämpningsarbetet  ansökte  man  år  2020  om 
projektfinansiering från närings-, trafik- och miljöcentralen (bekämpning av invasiva främmande arter i 
Rutiåns skyddsområde och avrinningsområde i  Vanda samt i  Helsingfors i  området  för  Rutiån).  Den 
erhållna finansieringen gjorde det möjligt att anställa arbetskraft för att utrota jättebalsaminen i Rutiåns 
naturskyddsområde  2021.  Utöver  detta har  Vanda  skogsvårdsenhet  anställt  två  sommarjobbare  för 
bekämpningen av främmande arter under åren 2022 och 2023.

Nya möjligheter att uppmuntra kommuninvånarna att bekämpa främmande arter

Som en möjlighet att effektivera bekämpningen av främmande arter har det föreslagits  till  exempel 
mobilspelet Crowdsorsa. Det här spelet eller ett eventuellt motsvarande mobilspel kan användas för att 
kartlägga främmande arter kostnadseffektivt genom s.k. crowdsourcing, dvs. delaktighet. Mobilspelet 
fungerar i  en smarttelefon och spelarna kan delta i  uppgiften genom att videofilma förekomster av 
främmande arter som de observerat, vilka kan vara till exempel förekomster av jättebalsamin, vresros 
eller  av  blomsterlupin.  Med hjälp  av  spelet  utreds  var  den  art  som  ska  bekämpas  är  belägen  och 
förekomstens  areal.  Utöver  kartläggningen  av  förekomsten  kan  man  i  spelet  erbjuda  möjlighet  att 
bekämpa en främmande art, varvid spelaren får en liten belöning för ett korrekt utfört rensningsarbete. 

Miljöcentralens miljöplanerare deltog i presentationen av mobilspelet Crowdsorsa 27.10.2023, där bl.a.  
kostnaderna  i  anslutningen  till  metoden  och  de  åtgärder  som  krävs  av  staden  utreddes. 
Mobilspelskonceptet verkade vara en bra och intressant möjlighet att få kommuninvånare i olika åldrar 
att delta i  arbetet med att rensa bort främmande arter på de marker som ägs av staden. Hur detta  
kommer att fungera i praktiken i Vanda framgår sedan när vi genomför ett försök. I Esbo har man goda 
erfarenheter av att använda spelet i bekämpningen av främmande arter 2023. 

Vi utreder vilka möjligheter det finns att sommaren 2024 genomföra ett pilotprojekt med mobilspel i  
anslutning till kartläggningen och bekämpningen av främmande arter i Vanda på de marker som ägs av  
staden. Jättebalsaminen är en utmärkt art att ha som mål att bekämpa. Den är lätt att känna igen och  
Vanda har redan goda erfarenheter av effekterna av åtgärderna för bekämpningen av arten till exempel 
i området kring Rutiån. För att bekämpningsåtgärderna ska lyckas och jättebalsaminerna utrotas behövs  
ändå flera års målmedvetet arbete. Mobilspelet är ett sätt att öka medvetenheten om främmande arter 
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och  den  skada  de  orsakar  samt  att  effektivera  bekämpningen  av  främmande  arter.  Miljöcentralen 
reserverar cirka 5000 euro i finansiering för genomförandet av försöket.

Stadsstyrelsen 27.11.2023 § 22

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Suvi Karhu de 18 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens svar i 

enlighet med verksamhetsområdets förslag, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet till följande sammanträde.

_____

Stadsstyrelsen 11.12.2023 § 29

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Suvi Karhu de 18 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens svar i 

enlighet med verksamhetsområdets förslag, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 11

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
– Suvi Karhus och 18 andra ledamöters motion om att effektivisera utrotningen av 

främmande arter i Vanda

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud
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Närmare information:
Anna Ojala, miljöplanerare, tfn 040 4840738
(fornamn.efternamn[at]vantaa.fi)
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Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite  
  

 
Aloitteen tekijä/tekijät ja  
allekirjoitukset  
  

Vieraslajien hävittämistä Vantaalla tehostettava  
  
  
Vantaalla on runsaasti erilaisia vieraslajeja, kuten 
jättipalsamia, valkokarhunköynnöstä, jättiputkea, 
espanjansiruetanaa ja lupiinia. Useat kaupungit ympäri 
Suomen ovat ottaneet käyttöön erilaisia palveluja 
vieraslajien hävittämiseksi, joista yksi tunnetuimmista lienee 
naapurikaupungissakin käytössä oleva Crowdsorsa. 
Applikaatioon kaupunki merkitsee kartalle alueen, josta 
toivoo käyttäjien käyvän vaikkapa kitkemässä lupiinia ja 
jättipalsamia, ja kitketyistä kasveista maksetaan euron 
palkkio. Palkkio on toki pieni käytettyyn vaivaan nähden, 
mutta se kannustaa ihmisiä toimimaan luonnon 
monimuotoisuuden säilyttämiseksi. Vieraslajit kun tunnetusti 
valtaavat luonnosta aggressiivisesti elintilaa ja tukahduttavat 
perinteiset suomalaiseen luontoon kuuluvat lajit alleen. 
Pahimmillaan vieraslajit voivat jopa vaikuttaa vaikkapa 
pölyttäjien ravinnonsaantiin heikentävästi.   
  
  
Me aloitteen allekirjoittajat esitämmekin, että Vantaa tutkii 
mahdollisuutta ottaa ensi kesäksi käyttöön jokin tapa, jolla 
kaupunkilaisia kannustetaan toimimaan luonnon 
monimuotoisuuden säilyttämiseksi vieraslajeja 
hävittämällä.   
  
  
19.6.2023  
  
  
  
  
  
  

Aloitteen tekijän nimi:  
Suvi Karhu  
   
Aloitteen allekirjoittajat:  

1. Juha Järä  
2. Kai‐Ari Lundell  
3. Juha Suoniemi  
4. Minna Heikkinen  
5. Markku 
Weckman  
6. Paula 
Lehmuskallio  
7. Tiina Tuomela  
8. Eve Rämö  
9. Mikko Viilo  
10.Janne 
Hartikainen  
11.Niilo Kärki  
12.Susanna Kaiju  
13.Pekka Virkamäki  
14.Tuire Kaimio  
15.Maija 
Rautavaara  
16.Eva Tawasoli  
17.Sirpa Siru 
Kauppinen  
18.Marjo Vacker  
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Svar på Siri Ahokas och Mika Kasonens samt 14 andra ledamöters motion om att utöka 
skyltningen i motionsspåren

VD/1433/00.02.00.03/2023

TeA/HW/SM/MT/AP

Siri Ahokas och Mika Kasonen samt 14 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i 
enlighet med fullmäktiges arbetsordning:

”Främjande av Vandabornas välbefinnande hör till stadens viktigaste uppgifter. Vanda bör erbjuda 
invånarna möjligheter till ett aktivt och välmående liv i en trygg och trivsam omgivning. Det är stadens 
uppgift att sörja för exempelvis ett mångsidigt och till och med avgiftsfritt utbud av hobby- och 
fritidsaktiviteter. 
 
I Vanda finns det redan nu mångsidiga möjligheter till friluftsliv och utomhusidrott. I anslutning till 
sexton olika verksamhetsställen har man låtit anlägga upplysta motionsspår på omkring 30 kilometer på 
olika håll i Vanda. 
 
Motionsspåren används under en del av året av fotgängare och/eller cyklister. På vintrarna ställs 
motionsspåren i ordning för att fungera som skidspår. Det är förbjudet att promenera, rasta hundar och 
åka cykel i skidspåret. Områden som iståndsatts med tanke på traditionell skidstil och fristil betraktas 
som skidspårområde. Att användningsändamålet växlar beroende på årstid gör invånarna lätt förvirrade. 
Man känner inte till begränsningarna vintertid och det är särskilt skidspårområden reserverade för 
skateteknik som ofta antas vara promenadstråk också på vintern. 
 
Det finns därför skäl för att placera ut tydliga skyltar vid infarten till motionsspåren. Exempel: ”Endast 
skidåkning i motionsspåret vintertid.” 

Vi som undertecknat motionen föreslår att staden kartlägger skyltningen intill motionsspåren och utökar 
antalet skyltar vid infarten till spåren för användning på vintern.”  

Stadsfullmäktige 27.2.2023 § 18

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning.

_____

Serviceområdet för gator och parker inom stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande som 
sitt svar på motionen:

Rörlighet och motion har enligt undersökningar en stor inverkan på kommuninvånarnas välbefinnande 
och stadens olika verksamhetsområden strävar efter att genom sin verksamhet uppmuntra 
kommuninvånarna att röra sig på egen hand genom att skapa lättillgängliga och avgiftsfria platser att 
röra på sig och utöva motion. 

12 §
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En utökning av skyltningen i enlighet med fullmäktigemotionen är välmotiverad, eftersom förändringen 
av motionsspårens användningsändamål beroende på årstid orsakar onödig osämja mellan de olika 
motionärsgrupperna.

Grönområdenas planeringsenhet tillsammans med idrottsservicen kartlägger motionsspårens skyltbehov 
och låter planera skyltar som fattas och ska förnyas. 

Syftet är att planeringen av skyltarna ska inledas nästa år och genomförandet har angetts i 
byggnadsprogrammet för år 2025. Planerna utarbetas utifrån kartobservationer, terrängbesök och 
invånarenkäter.

Stadsstyrelsen 27.11.2023 § 23

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Siri Ahokas och Mika Kasonen samt de 14 andra ledamöter som undertecknat motionen 

stadsstyrelsens svar i enlighet med verksamhetsområdets förslag, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till följande sammanträde.

____

Stadsstyrelsen 11.12.2023 § 30

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Siri Ahokas och Mika Kasonen samt de 14 andra ledamöter som undertecknat motionen 

stadsstyrelsens svar i enlighet med verksamhetsområdets förslag, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 12

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
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– Siri Ahokas och Mika Kasonens samt 14 andra ledamöters undertecknade motion om att 
utöka skyltningen i motionsspåren

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information: Henry Westlin, tfn 0400 417436, (fornamn.efternamn[at]vantaa.fi)
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Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite  
  

Aloitteen tekijä/tekijät ja 
allekirjoitukset  
  

Aloite opasteiden lisäämiseksi Vantaan kuntoradoille  
  
Kaupunkilaisten hyvinvoinnin edistäminen on yksi 
kaupungin tärkeimmistä tehtävistä. Kaupungin tulee 
tarjota asukkaille mahdollisuuksia aktiiviseen ja 
hyvinvoivaan elämään turvallisessa ja viihtyisässä 
elinympäristössä. Kaupungin tehtävä on huolehtia 
esimerkiksi monipuolisista ja jopa maksuttomista 
harrastusmahdollisuuksista.  
  
Vantaalla onkin monipuoliset ulkoilu- ja 
ulkourheilumahdollisuudet. Valaistuja kuntoratoja on 
rakennettu eri puolille kaupunkia kuuteentoista eri 
toimipisteeseen yhteensä noin 30 kilometriä.  
  
Kuntoradat ovat osan vuotta jalankulkijoiden ja/tai 
pyöräilijöiden käytössä. Talvisin kuntoradat 
kunnostetaan hiihtoladuiksi. Hiihtoladuilla jalankulku, 
koirien ulkoiluttaminen ja pyöräily on kielletty. Latu-
alueiksi katsotaan perinteiseen hiihtotyyliin ja vapaaseen 
hiihtotyyliin kunnostettu alue. Käyttötarkoituksen 
muuttuminen vuodenajan mukaan aiheuttaa asukkaissa 
hämmennystä. Talvikäytön rajoitukset eivät ole tiedossa 
ja latualueilla erityisesti luisteluhiihtoaluetta luullaan 
usein talvisinkin kävelyreitiksi.  
  
Kuntoratojen tuloreiteille onkin syytä lisätä selkeät 
opastekyltit. Esimerkiksi: ”Kuntorata on talvisin vain 
hiihtoa varten.”  
Me aloitteen allekirjoittajat esitämme, että kaupunki 
kartoittaa kuntoratojen ohjeistukset ja lisää ratojen 
tuloreiteille opasteet talviajan käyttöä varten.   
  
Vantaan kaupunginvaltuusto 27.2.2023  
  
  
  
  
  

Aloitteen tekijän nimi:  
Siri Ahokas ja Mika Kasonen  
  
  
Aloitteen allekirjoittajat:  
1. Elina Nykyri  
2. Manav Phull  
3. Tiina Tuomela  
4. Jouko Jääskeläinen  
5. Tanja Aidanjuuri  
6. Antti Suni  
7. Nina Nummela  
8. Oskari Iivarinen  
9. Sirpa Siru Kauppinen  
10. Eve Rämö  
11. Markku Weckman  
12. Juha Järä  
13. Susanna Kaiju  
14. Heli Hakala  
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Svar på Elina Nykyris och Marjo Vackers samt 20 andra ledamöters motion om ett 
barnparlament till Vanda

VD/12960/00.02.00.03/2022

KK/AV/SI/TR/KP/EA-K/JT/SS

Elina Nykyri och Marjo Vacker samt 20 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i 
enlighet med fullmäktiges arbetsordning:

”Kommuninvånarnas delaktighet i beslutsprocesserna är ett av målen för Vanda stads nya strategi. Vi 
har aktiva invånare och även barn och unga vill påverka. I Vanda finns ett ungdomsfullmäktige och det 
sammanträder flera gånger om året. Medlemmarna i ungdomsfullmäktige utgörs av högstadieelever, 
gymnasieelever och yrkesstuderande, men däremot inte av några lågstadieelever. Ungdomsfullmäktige 
har en representant i varje nämnd i Vanda stad, med undantag för revisionsnämnden och valnämnden. 
En representant för ungdomsfullmäktige har också närvaro- och yttranderätt vid Vanda 
stadsfullmäktiges sammanträden.

I många kommuner (t.ex. Tammela, Nokia, Åbo och Tammerfors) finns utöver ungdomsfullmäktige också 
ett så kallat barnparlament, där barn i lågstadieåldern kan framföra sina utvecklingsförslag till stadens 
beslutsfattare. De kan bland annat yttra sig om beslut som gäller undervisningen.
Barnparlamentet har visat sig engagera barn att ta ställning till frågor som är viktiga för dem, redan i ett 
tidigt skede, samtidigt som det också utvecklar viktiga samarbetsfärdigheter som barnet kommer att 
behöva i framtiden. Vi undertecknade föreslår att det inrättas ett barnparlament i Vanda. Man bör ta 
med aktörer från såväl den grundläggande utbildningen som ungdomsservicen i planeringen av 
verksamheten. Det är viktigt att involvera barnen mer i beslutsfattandet i Vanda. Vanda stad deltar ju 
i Unicefs projekt Barnvänlig kommun.  Vi måste lyssna på barn och ungdomar – även på barn i 
lågstadieåldern. ”

Stadsfullmäktige 14.11.2022 § 29

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning.
______

Verksamhetsområdet för fostran och lärande konstaterar följande som sitt svar: 

Barnparlamentet är en tanke värd att stöda. Påverkardagen är Vandas egen form av struktur och 
process för barns och ungas påverkan. Årets tema behandlas i alla klasser och grupper, även i förskolan 
och lågstadiet. I april sammanträder två representanter för varje skola/läroanstalt i stadshuset. Där tar 
barn och unga upp sina egna initiativ till beslutsfattarna och ledningen för svar. Det viktiga med 
Påverkardagen är utöver det representativa att alla får delta i sina egna skolor och läroanstalter. Det är 
möjligt att utveckla Påverkardagen till exempel i riktning mot ett barnparlament, men en utveckling 
kräver resurser och dessutom bör man beakta alla barns möjligheter att delta.

Det är viktigt att öka möjligheterna för alla barn och unga i Vanda att delta och påverka, vilket är ett av 
målen i Vandas arbete med modellen Barnvänlig kommun. Flera åtgärder för att utveckla barns och 
ungas delaktighet har redan i fjol genomförts och nu pågår åtgärder som en del av modellens 
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handlingsplan. Tyngdpunkten i utvecklingen är att stödja varje barns delaktighet och möjligheter att 
påverka i den egna vardagen. Målet har främjats bl.a. genom att uppdatera metodbanken för 
delaktighet för personalen med barnorienterade metoder och genom att uppdatera samarbetsmodellen 
där barn och ungdomar planerar den egna närmiljön med avseende på nybyggnads- och 
ombyggnadsprojekt. I år utvecklar vi arbetstagarnas och de förtroendevaldas förankring i barns och 
ungas vardag (ett barnorienterat sätt att öka dialog, bekantskap och ömsesidig förståelse). Dessutom 
planeras en fokusgrupp för barn och unga med funktionsnedsättning som ska fungera flexibelt enligt 
barns och ungas önskemål och behov – inte i första hand enligt lagen eller den befintliga organisationen 
och dess processer. Inrättandet av en redaktion för unga, kollegial kommunikation om möjligheterna att 
påverka, står också på agendan.

Det lagstadgade ungdomsfullmäktige fungerar bra i Vanda. Å andra sidan är utmaningen i 
ungdomsfullmäktige att utveckla verksamheten så att den fungerar som en bro mellan barn och unga i 
Vanda och kommunorganisationen (jfr Tavastehus). I Vanda finns också aktiva elev- och 
studerandekårer i skolor och läroanstalter. Deras arbete har man börjat utveckla i och med de 
gemensamma möten som ordnades hösten 2022 så att alla barn och unga, också de som behöver stöd, 
kan delta och påverka som en del av elevkårsverksamheten (åtgärd inom Barnvänlig kommun). 

Samordningen av barns och ungas delaktighet på stadsnivå genomförs på initiativ av modellen 
Barnvänlig kommun inom verksamhetsområdet för fostran och lärande, medan samordningen av 
delaktighet på stadsnivå och stödet för ungdomsfullmäktiges arbete hör till verksamhetsområdet för 
stadskultur och välfärd. Med nuvarande resurser är det inte möjligt att skapa en ny påverkansstruktur 
för barn. Påverkardagen samordnades till en början med projektfinansiering, numera har man varje år 
separat ansökt om en visstidsanställd. Avsaknaden av en vakans har försvårat både ordnandet av dagen 
och den långsiktiga utvecklingen. Det skulle vara möjligt att utveckla Påverkardagen i riktning mot ett 
barnparlament, något som pågår året runt, men för det behövs en fast anställd. Om det fanns resurser 
och en vilja för barnparlamentet skulle det löna sig att bygga upp det på ett annat sätt än 
ungdomsfullmäktige, med respekt för barnens vardag och deras naturliga sätt att delta och påverka sin 
vardag.

Stadsstyrelsen 17.4.2023 § 30

Förslag av biträdande stadsdirektören för verksamhetsområdet för fostran och lärande:
Stadsstyrelsen beslutar att 
a)  ge ledamöterna Elina Nykyri och Marjo Vacker samt de 20 andra ledamöterna 

stadsstyrelsens svar i enlighet med förslaget, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade enhälligt att återremittera ärendet för beredning.

______

Verksamhetsområdet för fostran och lärande kompletterar sitt svar enligt följande:

Ett barnparlament är ofta en representativt sammanförd separat grupp av barn som representerar 
initiativ som i bästa fall beretts i hela staden. Barnparlament samlas vanligen några gånger om året (1–4) 
för att utarbeta förslag och åsikter för beslutsfattarna. 
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Den breda strukturen och processen för barns och ungas påverkan i Vanda har redan i 15 år varit en 
Påverkardag, som innehållsmässigt uppnår de mål som ställts upp för ett barnparlament och som 
konkret engagerar barn och unga starkare och lika ofta som sammansättningen i ett typiskt 
barnparlament. 

Verksamhetsmodellen för Påverkardagen utvecklas från och med 2023 så att Påverkardagens 
förhandsuppgifter vartannat år anknyter till medborgarbudgeten på stadsnivå och vartannat år 
fokuserar på barns och ungas växelverkan och dialog med stadens beslutsfattare. Påverkardagen består 
av två eller tre evenemangshelheter som ordnas på hösten och våren, av vilka höstens 
evenemangshelheter varje år engagerar barn och unga vid alla förskolor, skolor och läroanstalter i 
Vanda i enlighet med temat för varje år. Verksamhetsformen är en lektionsplan som ordnas i varje 
förskolegrupp, skolklass och läroanstalt. Med hjälp av den samlar man in åsikter, utvecklingsidéer eller 
synpunkter från alla barn och unga i Vanda. I evenemanget som ordnas på våren deltar barn och unga 
på ett representativt sätt i dialogen eller det gemensamma utvecklingsarbetet med beslutsfattarna. 
Evenemangshelheten under Påverkardagen lyfter mångsidigt fram olika sätt att påverka i och med de 
varierande temaåren med dialog och medborgarbudget.

I Vanda stad ordnas från och med 2023 vartannat år en stadsomfattande medborgarbudget som 
Påverkardagens evenemangshelheter kopplas till tematiskt. Hösten 2023 samlas idéer till 
medborgarbudgeten in från förskoleelever, skolelever och studerande som förhandsuppgifter och 
lämnas in som förslag. Vårvintern 2024 kan alla Vandabor som är 13 år och äldre av tekniska skäl rösta 
om förslagen till medborgarbudgeten; i framtiden kan en sänkning av röstningsåldern planeras, och 
detta har redan börjat utredas på initiativ av nämnden för fostran och lärande. De förslag till 
medborgarbudget som valdes att gå vidare våren 2024 utvecklas gemensamt i workshoppar på varje 
skolnivå. Under åren med medborgarbudgetering deltar barn och unga brett och konkret i att utveckla 
sitt närområde och i att påverka utvecklingen.

Temat för medborgarbudgeteringen förverkligas vartannat år på Påverkardagen. Under de 
mellanliggande åren är syftet med evenemangshelheterna att öka dialogen mellan beslutsfattare 
respektive barn och unga. Om hösten ordnas åldersanpassade dialoger eller evenemang på förskolor, 
grundskolor och läroanstalter på andra stadiet, där temat år 2025 är strategi. Under vintern ordnas 
representativa regionala dialoger, och våren 2026 ordnas Påverkardagens evenemang i stadshuset, dit 
det bjuds 1–2 representanter från varje skola och läroanstalt. Barn och unga har egna programhelheter 
på en halv dag, där de kan arbeta i grupp och delta i en paneldiskussion med beslutsfattarna. I slutet av 
dagen kan barnen och de unga komma med förslag eller initiativ till stadens beslutsfattare.

Syftet med evenemangshelheten under Påverkardagen är att engagera barn och unga i beslutsfattandet, 
stödja deras erfarenheter av delaktighet och aktivitet samt att i utvecklingen särskilt beakta 
förutsättningarna för att barn och unga i utsatt ställning ska kunna delta. I den nya 
verksamhetsmodellen för Påverkardagen ingår också elevkårernas gemensamma regionala möten, där 
man tillsammans med barn och unga planerar möjligheter att påverka. Mottot ”Varje dag är en 
Påverkardag” har varit en del av utvecklingen av Påverkardagen. Under de senaste åren har 
Påverkardagen utvecklats på många olika sätt och av många olika människor, eftersom man tills vidare 
inte har kunnat utse en ordinarie ansvarsperson för dagen på grund av bristen på en ordinarie vakans. 
Genom att etablera Påverkardagens struktur kan man i högre grad fokusera på att utveckla delaktighet i 
vardagen och göra varje barns röst hörd. 

Eftersom Påverkardagen i så stor utsträckning engagerar barn och unga i Vanda belastar den också 
personalen vid skolor och läroanstalter. Barnparlamentet är en tanke värd att stöda, men dess mål 
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förverkligas redan i de befintliga strukturerna för delaktighet. Inrättandet av ett särskilt barnparlament 
skulle ge staden två strukturer med liknande mål och verksamhet. En ökning av strukturerna skulle 
belasta skolornas och läroanstalternas personal, och en förutsättning för att skapa en sådan struktur i 
den grundläggande utbildningen är att man kartlägger undervisningspersonalens och förvaltningens 
resurser. 

Det är möjligt att integrera de önskemål och mål som riktas mot barnparlamentet till en del av 
Påverkardagen, till exempel genom att lyfta fram utvecklingen av delaktigheten för barn i lågstadiet som 
en mer central prioritering än tidigare. En specifikation av barnparlamentets mål och åtgärder, en 
jämförelse av dem med det nuvarande konceptet för Påverkardagen och en sammanföring av eventuella 
skillnader eller olika prioriteringar till en del av Påverkardagen är ett möjligt sätt att stärka 
barnparlamentets mål i Vanda utan att skapa en separat, överlappande struktur för detta.

Stadsstyrelsen 27.11.2023 § 24

Förslag av biträdande stadsdirektören för verksamhetsområdet för fostran och lärande:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge ledamöterna Elina Nykyri och Marjo Vacker samt de 20 andra ledamöterna 

stadsstyrelsens svar i enlighet med förslaget, och 
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till följande sammanträde.

_____

Stadsstyrelsen 11.12.2023 § 31

Förslag av biträdande stadsdirektören för verksamhetsområdet för fostran och lärande:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge ledamöterna Elina Nykyri och Marjo Vacker samt de 20 andra ledamöterna 

stadsstyrelsens svar i enlighet med förslaget, och 
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Behandling:
Under behandlingen av ärendet ändrade stadsstyrelsen enhälligt motionssvaret enligt följande:

Om det fanns resurser och en vilja för barnparlamentet skulle det löna sig att bygga upp det på ett annat 
sätt än ungdomsfullmäktige, med respekt för barnens vardag och deras naturliga sätt att delta och 
påverka sin vardag.

Beslut:
Det ändrade förslaget godkändes.

____
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Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 13

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
- Elina Nykyris och Marjo Vackers samt 20 andra ledamöters undertecknade motion om ett 

barnparlament till Vanda

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1. Besvärsförbud 

Närmare information:
Ellinoora Ala-Karvia, delaktighetsspecialist, (fornamn.efternamn[at]vantaa.fi)

29.01.2024
Stadsfullmäktige
Pöytäkirja 13 Sivu 42



Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite 

 

 

Aloitteen tekijä/tekijät ja 

allekirjoitukset 

 

Vantaalle lasten parlamentti 

  

Kuntalaisten osallistaminen päätöksentekoprosesseihin 

on yksi Vantaan kaupungin uuden strategian 

tavoitteista. Meillä on aktiivisia asukkaita, ja myös lapset 

ja nuoret haluaisivat vaikuttaa asioihin. 

Nuorisovaltuusto Vantaalla on, ja se kokoontuu 

useamman kerran vuodessa. Nuorisovaltuuston jäseninä 

on yläkouluikäisiä, lukiolaisia ja ammatillisen puolen 

opiskelijoita, alakouluikäisiä ei siellä ole. 

Nuorisovaltuustolla on edustaja jokaisessa Vantaan 

kaupungin lautakunnassa, tarkastus- ja vaalilautakuntia 

lukuun ottamatta. Nuorisovaltuuston edustajalla on 

myös läsnäolo- ja puheoikeus Vantaan valtuuston 

kokouksissa.  

  

Monessa kunnassa (esim. Tammela, Nokia, Turku ja 

Tampere) toimii nuorisovaltuuston lisäksi niin sanottu 

lasten parlamentti, jossa alakouluikäiset lapset voivat 

kertoa kaupungin päättäjille kehittämisideoitaan. He 

voivat muun muassa lausua mielipiteensä opetusta 

koskevista päätöksistä. Lasten parlamentin havaittu 

osallistavan lapsia jo varhain ottamaan kantaa heille 

tärkeisiin asioihin ja kehittävän myös tärkeitä 

yhteistyötaitoja, joita lapsi tulee tarvitsemaan 

tulevaisuudessa. 

  

Me allekirjoittaneet esitämme, että Vantaalle 

perustetaan lasten parlamentti. Sen toimintaa 

suunnittelemaan on syytä ottaa mukaan niin 

perusopetuksen kuin nuorisopalveluiden toimijoita. On 

tärkeää ottaa lapset vahvemmin mukaan 

päätöksentekoon Vantaalla. Onhan Vantaan kaupunki 

mukana Unicefin lapsiystävällinen kunta -hankkeessa. 

Meidän on kuunneltava lapsia ja nuoria, myös 

alakouluikäisiä.  

  

Vantaalla 14.11.2022 
 

Aloitteen tekijän nimi 

Elina Nykyri 

Marjo Vacker 

 

Aloitteen allekirjoittajat: 

1. Vaula Norrena 

2. Jari Jääskeläinen 

3. Eeva Tikkanen 

4. Pirjo Luokkala 

5. Nina Nummela  

6. Loviisa Kaartokallio 

7. Eva Tawasoli 

8. Antero Eerola 

9. Hanna Valtanen 

10. Juha Järä 

11. Sirpa Siru Kauppinen 

12. Reija Friman 

13. Tanja Aidanjuuri 

14. Minna Heikkinen 

15. Funda Demiri 

16. Minttu Sillanpää 

17. Tuire Kaimio 

18. Eve Rämö 

19. Siri Ahokas 

20. Markku Weckman 
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Svar på Marjo Vackers och 19 andra ledamöters motion om att förbättra trafiksäkerheten
på körvägen mellan Tammistovägen och Tilkuvägen

VD/5410/00.02.00.03/2023

TeA/JVä/HH-S/MT/AP

Marjo Vacker och 19 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning: 

”I Rosendals och Herrgårdsforsens bostadsområde finns en så kallad bussfil mellan Tammistovägen och 
Tilkuvägen.

Detta vägavsnitt har redan länge varit ett orosmoment; skolstarten är särskilt oroväckande med tanke på 
säkerheten.
På vägavsnittet är körning tillåten endast med bussar och utryckningsfordon. 
Tyvärr använder många detta vägavsnitt som en s.k. genväg när de färdas från Rosendal till 
Herrgårdsforsen eller tvärtom, särskilt under vardagar.

På vardagar används vägavsnittet av ett mycket stort antal barn och ungdomar som är på väg till skolan 
och fritidsintressen, både till fots och med cykel. Utrymmet för gående är smalt och många gående 
avviker därför ut på körvägen för att rymmas.
Trafiksäkerheten äventyras av att andra fordon än de som är tillåtna samtidigt använder vägavsnittet 
som färdväg.
På ena sidan av vägavsnittet finns Rosendals naturskyddsområde, ett skyddat objekt och på andra sidan 
finns bebyggelse med tomter. Flera av områdets invånare har framfört sin oro och en förbättring av 
säkerheten på vägavsnittet har också diskuterats; det är möjligt att påverka säkerheten och förebygga 
trafikolyckor.

Vi som undertecknat fullmäktigemotionen ber tjänsteinnehavare om en utredning och nödvändiga 
åtgärder för att förbättra trafiksäkerheten på vägavsnittet i fråga.”

Stadsfullmäktige 21.8.2023 § 38  

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

_____

Stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande som sitt svar:

Varje år i samband med skolstarten oroar sig nya föräldrar för säkerheten på barnens skolvägar. Det är 
förståeligt att detta väcker oro då barnen så småningom börjar ta sig till skolan på egen hand. Det finns 
en stor förståelse för detta. Vi vidtar ständigt åtgärder för att förbättra trafiksäkerheten. I år har 
hastighetsbegränsningarna framför flera grundskolor för årskurserna 1–6 sänkts specifikt för att 
förbättra trafiksäkerheten för skolbarnen. I området har man också nyligen sänkt Tammistogatans 
hastighetsbegränsning på 30 km/h, vilket för sin del påverkar områdets trafiksäkerhet.
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Det fostrande ansvar som föräldrarna har när det gäller trafiksäkerheten ska inte heller glömmas bort. 
Om barnen går ut på körbanan ska också fostrarna, dvs. föräldrarna och vårdnadshavarna ingripa i detta. 
Vi kan sträva efter att göra omgivningen säkrare, men om barnen går avsiktligt ut på körbanan är detta 
något som vi inte kan ingripa i genom trafikplaneringsåtgärder.

Körförbindelsen mellan Tilkuvägen och Tammistovägen är en kollektivtrafikgata, och det finns tydliga 
vägmärken som förbjuder alla fordon att köra på den. Förbudet gäller inte busstrafik. Gatan har också 
trafikljus som förtydligar detta. Det går inte att köra igenom det här området av misstag. Det är mycket 
beklagligt att vägtrafiklagen inte följs i området. En grundorsak till problemet är tyvärr en felaktig och 
dålig attityd hos människorna, och den kan vi inte inverka på genom trafikplanering. I de mer 
problematiska fallen fungerar det endast med en fysisk avstängning av gatan, men på grund av 
busstrafiken är detta inte möjligt på det här stället. 

En del av vägen är en bred parkgång avskild från körbanan. Parkgången är 5 meter bred. 
Tammistovägens gaturum mellan fastigheterna och bergskärningen är trångt. Detta avsnitt som går 
längs med körbanan är relativt kort, under 200 meter långt. Bredvid körbanan finns det numera 
utrymme för gång- och cykeltrafik på ett avsnitt på 3 meter. Färdvägen går längs med körbanan. På 
grund av det trånga gaturummet på den här gatan är det mycket svårt att få mer utrymme för gångtrafik 
eller skilja åt utrymmet från körbanan. Busstrafiken behöver mycket utrymme på gatan. 

I generalplanen har Tammistovägens smala gatuavsnitt en stamförbindelse för kollektivtrafik och en 
förbindelse i nivå med en bana för cykeltrafik. Det finns alltså flera olika mål för gaturummet som måste 
beaktas och samordnas på denna gata. Vi utreder vilka åtgärder som kan vidtas för att förbättra 
trafiksäkerheten på gatan och som inte strider mot framtida mål. Vi undersöker möjligheterna att 
utforma gaturummet på nytt. Utöver detta kommer vi att utföra trafikräkning av genomfartstrafiken på 
kollektivtrafikgatan, för att få en uppfattning om problemets omfattning. Efter det kan vi på goda 
grunder fundera på lösningar som passar bäst för denna gata.

Stadsstyrelsen 11.12.2023 § 35

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljön:
Stadsstyrelsen beslutar att 
a) ge Marjo Vacker och 19 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens svar 

i enlighet med förslaget, och 
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 14

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.
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Bilaga:
– Marjo Vackers och 19 andra ledamöters undertecknade motion om att förbättra 

trafiksäkerheten på körvägen mellan Tammistovägen och Tilkuvägen.

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information: Heidi Hellgren-Suomalainen, tfn 0404840524
(fornamn.efternamn(at)vantaa.fi)
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Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite
Liikenneturvallisuuden parantaminen Tammistontie ja
Tilkuntien välinen ajoväylä

Aloitteen tekijä/tekijät ja
allekirjoitukset

Tammiston ja Kartanonkosken asuinalueella sijaitsee Tammistontien
ja Tilkuntien välinen niin sanottu bussikaista.

Tämä tieosuus on huolettanut jo pitkään, erityisesti koulujen
alkaminen nostaa huolenaihetta, turvallisuuden osalta.
Kyseisellä tieosuudella ajo on sallittu ainoastaan busseilla sekä
hälytysajoneuvoilla. Valitettavasti tätä tieosuutta useat käyttävät ns.
oikoreittinä kulkiessaan Tammistosta Kartanonkoskelle tai
päinvastoin, erityisesti arkipäivisin.

Tällä tieosuudella kulkee arkisin valtava määrä lapsia ja nuoria
kouluun ja harrastuksiin sekä jalkaisin, että polkupyörällä. Jalankulku
väylä on kapea ja useat poikkeavatkin ajotielle, jotta mahtuvat.
Liikenneturvallisuutta uhkaavat samanaikaisesti ajoreittinä käyttävät
muut kuin sille tieosuudelle sallitut ajoneuvot.

Tieosuuden toisella puolella on Tammistonmetsä, suojeltu kohde
sekä toisella puolella asutusta tontteineen. Useat alueen asukkaat
ovat esittäneet huolta ja myös keskustelua on käyty kyseisen
tieosuuden turvallisuuden parantamiseksi, siihen on mahdollisuus
vaikuttaa ja ehkäistä liikenneonnettomuuksia.

Me allekirjoittaneet pyydämme viranhaltijoiden selvitystä ja
tarvittavia toimenpiteitä kyseisen tieosuuden liikenneturvallisuuden
parantamiseksi.

Liitteenä tieosuus kartalla

21.8.2023
Kaupunginvaltuusto, Vantaa

Aloitteen tekijän nimi:

Marjo Vacker

Aloitteen allekirjoittajat:

1. Vaula Norrena
2. Nina
Nummela
3. Eeva Tikkanen
4. Tiina Tuomela
5. Antero Eerola
6. Markku
Weckman
7. Kai-Ari Lundell
8. Hanna
Valtanen
9. Sirpa Siru
Kauppinen
10.Tuire Kaimio
11.Juha
Suoniemi
12.Reija Friman
13.Eva Tawasoli
14.Pirjo
Luokkala
15.Maija
Rautavaara
16.Suvi Karhu
17.Mika
Kasonen
18.Minna
Heikkinen
19.Niilo Kärki
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Svar på Marjo Vackers, Juha Järäs, Stefan Åstrands och Mika Kasonens och 38 andra 
ledamöters motion om att få en trafikpark till Vanda

VD/7570/00.02.00.03/2022

TeA/HW/MH/EP/JT/AP

Marjo Vacker, Juha Järä, Stefan Åstrand, Mika Kasonen och 38 andra ledamöter lämnade in följande 
fullmäktigemotion i enlighet med fullmäktiges arbetsordning: 

”I Vanda är trafiksäkerhet och trafikfostran en viktig del av stadsutvecklingen och något man börjar 
tillägna sig redan i barndomen. En liknande trafikpark har funnits i grannstaden Helsingfors sedan år 
1958.

Verksamheten syftar också till att utveckla sociala färdigheter vid sidan av trafikfärdigheter.
Familjer skulle också ha möjlighet att ägna sig åt trafikfostran tillsammans. Som erfarenhet från 
årtionden i Helsingfors visar är det ett fantastiskt sätt att tillbringa ledig tid tillsammans: intressant, 
inspirerande och tryggt på samma gång.

Det är ingen omöjlighet att inrätta en egen trafikstad i Vanda. Läget kommer att vara en av de viktiga 
frågorna, för det ska vara lätt att ta sig dit från olika håll i Vanda och kranskommunerna.

Med projektet har man också möjlighet att nå ut till grannkommunerna och genomföra företags- och 
organisationssamarbete i Vanda. Också fostrings- och undervisningsväsendet i vår stad skulle kunna 
utnyttja verksamheten i fråga.

Vi föreslår att Vanda stad kartlägger vilken plats som skulle lämpa sig för ändamålet samt nödvändiga 
samarbetspartner.”

Stadsfullmäktige 20.6.2022 § 27 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

_____

Serviceområdet för gator och parker inom stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande som 
sitt svar på motionen:
Trafikfostran är en viktig del av trafiksäkerhetsverksamheten och främjar barnens aktiva rörlighet och 
lika möjligheter att röra sig. Största delen av trafikfostran kommer från den egna familjen, men också 
småbarnspedagogiken och skolorna spelar här en viktig roll. Stadsmiljöns verksamhetsområde har inte 
resurser reserverade för trafikfostran. 

Stadsmiljöns verksamhetsområde anser det vara möjligt att utreda en eventuell plats för en trafikpark 
invid goda trafikförbindelser, men byggandet av en park och särskilt skötseln av parkens verksamhet 
kräver tilläggsresurser. I investeringsprogrammen för kommunalteknik finns det redan färdigt en enorm 
mängd nybyggnadsprojekt och ombyggnadsprojekt som ska genomföras. I servicenätverksplanen för 
grönområden som utarbetas som bäst har man också för många år framöver identifierat 
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närrekreations-, frilufts- och idrotts- och motionsobjekt som också skulle vara viktiga att genomföra. 
Stadsmiljöns verksamhetsområde anser en trafikpark som nyttig, men i den nuvarande situationen vad 
gäller anslag och personalresurser är det svårt att se att projektet kommer att genomföras under de 
närmaste åren.
 
Verksamhetsområdet för stadskultur och välfärd konstaterar i sitt svar att innan ett beslut om 
anläggning av en trafikpark fattas, ska resurser allokeras för drift och underhåll av parken och en 
ansvarig aktör ska utses. I andra städer ansvarar staden själv för verksamheten, till exempel en aktör vid 
ungdomsväsendet eller parkunderhållet, eller en samarbetsaktör till exempel en lokal förening.

Stadsstyrelsen 19.6.2023 § 36 

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge ledamöterna Marjo Vacker, Juha Järä, Stefan Åstrand och Mika Kasonen stadsstyrelsens 

svar i enlighet med verksamhetsområdenas förslag, och 
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att återremittera ärendet för ytterligare beredning. 
_____

Verksamhetsområdet för stadskultur och välfärd konstaterar i sitt svar att innan ett beslut om 
anläggning av en trafikpark fattas, ska resurser allokeras för drift och underhåll av parken och en 
ansvarig aktör ska utses. I andra städer ansvarar staden själv för verksamheten, till exempel en aktör vid 
ungdomsväsendet eller parkunderhållet, eller en samarbetsaktör till exempel en lokal förening.

Serviceområdet för gator och parker inom stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande som 
sitt svar:
Trafikfostran är en viktig del av trafiksäkerhetsverksamheten och främjar barnens aktiva rörlighet och 
lika möjligheter att röra sig. Största delen av trafikfostran kommer från den egna familjen, men också 
småbarnspedagogiken och skolorna spelar här en viktig roll. Stadsmiljöns verksamhetsområde har inte 
resurser reserverade för trafikfostran. 

Stadsmiljöns verksamhetsområde anser det vara möjligt att utreda en eventuell plats för en trafikpark 
invid goda trafikförbindelser, men byggandet av en park och särskilt skötseln av parkens verksamhet 
kräver tilläggsresurser. I investeringsprogrammen för kommunalteknik finns det redan färdigt en enorm 
mängd nybyggnadsprojekt och ombyggnadsprojekt som ska genomföras, av vilka endast de mest kritiska 
kan genomföras. I servicenätverksplanen för grönområden som nyligen färdigställdes har man för 
många år framöver identifierat närrekreations-, frilufts- och idrotts- och motionsobjekt som är betydligt 
fler än vad resurserna räcker till för.

Serviceområdet för gator och parker har utrett trafikparkernas verksamhet runtom i Finland. 
Utredningen medföljer som bilaga. 

Det vanligaste sättet att organisera verksamheten är via stadens ungdomsväsen. Utöver parkens fasta 
utrustning behövs det fordon som kan lånas ut, och ansvaret för förvaring, underhåll och utlåning av 
dessa måste fördelas. Serviceområdet för gator och parker beräknar att kostnaderna för byggandet av 
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själva parken uppgår till minst 600 000–800 000 euro beroende på plats, underlagsförhållanden och 
lösningar som genomförs. Storleksklassen varier från 0,3 hektar till två hektar. 

Stadsmiljöns verksamhetsområde anser en trafikpark som nyttig, men i den nuvarande situationen vad 
gäller anslag och personalresurser är det svårt att se att projektet kommer att genomföras under de 
närmaste åren. Om man nu ville bygga en trafikpark med de nuvarande anslagen skulle det i praktiken 
innebära att vissa redan prioriterade ombyggnader av parker eller parker i nya bostadsområden inte 
genomförs. I praktiken skulle det därför behövas tilläggsanslag för att bygga en trafikpark. 

Stadsstyrelsen 11.12.2023 § 36

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge ledamöterna Marjo Vacker, Juha Järä, Stefan Åstrand och Mika Kasonen stadsstyrelsens 

svar i enlighet med verksamhetsområdenas på basis av verksamhetsområdets förslag och 
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 15

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilagor:
– Marjo Vackers, Juha Järäs, Stefan Åstrands och Mika Kasonens och 38 andra ledamöters 

undertecknade motion om att få en trafikpark till Vanda 
– Trafikparker och deras verksamhet

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information:
stadsingenjör Henry Westlin, tfn 0400 417436, fornamn.efternamn[at]vantaa.fi
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Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite  
  

Aloitteen tekijä/tekijät ja  
allekirjoitukset  
  

Liikennepuisto Vantaalle  
  
Liikenneturvallisuuden ja liikennekasvatuksen 
toteuttaminen Vantaalla on tärkeää osana 
kaupunkikehittymistä, ja sen omaksuminen alkaa jo 
lapsuudesta. Vastaavanlainen liikennepuisto on toiminut 
naapurikaupungissa, Helsingissä jo vuodesta 1958.  
   
Toiminnalla tavoitetaan myös sosiaalisten taitojen 
kehittymistä liikennetaitojen ohella.   
Perheillä olisi myös mahdollisuus harjoittaa 
liikennekasvatusta yhdessä. Kuten Helsingistä 
vuosikymmenten kokemukset kertovat, on se loistava 
yhteinen vapaa-ajan vietto: samaan aikaan kiinnostava, 
innostava ja turvallinen.   
  
Vantaalle oman liikennekaupungin perustaminen ei ole 
mahdotonta. Sijainti tulee olemaan yksi merkittävistä 
asioista, jotta sinne olisi helppo tulla eri puolilta Vantaata 
sekä kehyskuntia.   
  
Hankkeella on mahdollisuus tavoittaa myös naapurikuntia 
sekä toteuttaa vantaalaista yritys- ja järjestöyhteistyötä. 
Myös kaupunkimme kasvatus- ja opetustoimi voisivat 
hyödyntää kyseistä toimintaa.  
   
Esitämme että Vantaan kaupunki kartoittaisi tarkoitukseen 
sopivan paikan sekä tarvittavat yhteistyökumppanit.  
   
Marjo Vacker   
Juha Järä   
Stefan Åstrand   
Mika Kasonen   
  
20.6.2022   
  
  
  
  
  
  

Aloitteen tekijän nimi:  
Marjo Vacker, Juha Järä  
Stefan Åstrand, Mika Kasonen  
  
Aloitteen allekirjoittajat:  
1. Erika Veltheim  
2. Mikko Viilo  
3. Sirpa Siru Kauppinen  
4. Loviisa Kaartokallio  
5. Markku Weckman  
6. Anu Hall  
7. Olga Gilbert  
8. Minna Heikkinen  
9. Jouko Jääskeläinen  
10. Vaula Norrena  
11. Milad Dehghan  
12. Pirjo Luokkala  
13. Juha Suoniemi  
14. Suvi Karhu  
15. Oskari Iivarinen  
16. Jari Sainio  
17. Hanna Valtanen  
18. Tarja Eklund  
19. Jussi Särkelä  
20. Tuire Kaimio  
21. Tanja Aidanjuuri  
22. Reija Friman  
23. Tia Seppänen  
24. Maija Rautavaara  
25. Topi Liutu  
26. Kai-Ari Lundell  
27. Nina Nummela  
28. Aki Mäkipernaa  
29. Minttu Sillanpää  
30. Ida Tamminen  
31. Janne Hartikainen  
32. Funda Demiri  
33. Eeva Tikkanen  
34. Sirkka-Liisa Kähärä  
35. Antero Eerola  
36. Matilda Stirkkinen  
37. Anssi Aura  
38. Patrik Karlsson  
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Liikennepuistot 
Kooste eri liikennepuistoista ja niiden toiminnasta
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Lasten liikennepuistot ympäri Suomen tarjoavat ohjattua liikennekasvatusta. Opetuksen sisältö koostuu 
tärkeimmistä liikennesäännöistä, kuten liikennemerkeistä ja suojatien ylittämisestä. Tämän lisäksi keskitytään 
liikennekäyttäytymiseen, sääntöjen merkitykseen, turvallisten reittien valitsemiseen, sekä vuodenaikojen 
vaikutukseen liikkumisessa. Oppeja harjoitellaan niin teoriassa kuin käytännön harjoittelullakin. Ajoharjoittelu 
tapahtuu puistoissa pääosin polkuautoilla ja polkupyörillä. Liikennekasvatuksen lisäksi puistoissa järjestetään 
ohjattua oheistoimintaa.

Tässä dokumentissa tarkastellaan yksittäisiä, ympäri Suomea sijaitsevia liikennepuistoja sekä niiden toimintaa. 
Tarkastelun kohteena ovat puiston sijainti, toiminnot ja ylläpito, rakenne sekä käytössä olevat välineet. Suomen 
liikennepuistojen lisäksi tarkasteluun otettiin myös Tanskassa sijaitseva pyöräilypuisto. Konsepti on Suomessa 
vielä vieras, mutta varteenotettava vaihtoehto. 

Tarkasteltavat puistokaupungit: Helsinki, Tampere, Turku, Oulu, Seinäjoki, Tornio, Rovaniemi ja Kööpenhamina
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Lasten liikennekaupunki, Helsinki

Auroranportti 2, 00250 Helsinki

• Perustettu vuonna 1958
• Ensimmäisinä vuosina opetuksesta vastasi poliisi
• Vuodesta 1978  lähtien toiminnasta on vastannut Helsingin kaupunki
• Tarjoaa lapsille ja perheille mahdollisuuden harjoitella turvallista liikenteessä 

liikkumista sekä teoriassa että käytännössä
• Suositellaan saapumaan julkisilla liikennevälineillä
• Avoinna ympäri vuoden

Toiminta 
• Toiminta on maksutonta ja sijoittuu pääosin klo 9-16 välille koulujen loma-

aikoina
• Aukioloaikojen ulkopuolella ulkoaluetta saa käyttää vapaasti omilla välineillä
• Liikenneopetusta järjestetään maanantaista torstaihin, lauantaisin suljettu
• Syksystä kevääseen ohjattu toiminta on suunnattu esikoululaisille, sekä 

koululuokille 1-3 ajanvarauksella 
• Kesäaikaan, sekä muina koulujen loma-aikoina sitä tarjotaan avoimesti koko 

perheille 
• Ohjattua toimintaa järjestetään kaikille yli 5- vuotiaille, (suositusikä 5-10v)

• Opetus sisältää teoriassa ja käytännössä turvallista suojatien ylittämistä 
sekä liikenteessä liikkumista

• Oppitunnit alkavat aina tasatunnein ja kestävät noin 25 min 
• Maanantaina ja tiistaina liikutaan ohjatusti polkuautoilla, keskiviikkona ja 

torstaina polkupyörällä
• Perjantaisin ja sunnuntaisin, (sekä muina koulujen loma-aikoina), 

järjestetään perhepäiviä, jolloin puiston välineet ovat käytössä, mutta 
ohjaus tapahtuu oman aikuisen vastuulla
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Välineet
• Käytössä ovat sisätilat vessoineen, sekä ulkotilat välineineen aukioloaikojen puitteissa 
• Lainattavana on polkuautoja, jotka sopivat kooltaan parhaiten 5–12-vuotiaille
• Kolmipyöräisiä
• Rajoitetusti tarjolla myös polkupyöriä ja kypäröitä
• Ajoaika lainavälineillä 30min kerrallaan
• Liikennevalot päällä aamusta iltaan joka päivä

Ominaisuudet
• Alueen koko noin 3000 m2 
• Kaksi valo-ohjattua risteystä, joita ohjataan Helsingin kaupungin liikennevalojen 

ohjauskojeella 
• Uudet liikennevalot tulivat käyttöön 17.10.2005. 
• Nelihaararisteys, jossa kaksi liikennevalovaihetta 
• T-risteys, jossa on vasemmalle ja oikealle osoittavat nuoliopasteet sekä jalankulkijoiden 

painonappi. Valot tahdistettu 50 s kiertoajalla.
• Yhteensä kaksi nelihaaraliittymää, useampi t-risteys 
• Kävelytiet reunustavat ajoratoja suojateineen
• Leikkialue sijaitsee puiston keskellä  

Muuta
• Tiloja voi vuokrata yksityiseen käyttöön toiminta aikojen ulkopuolella
• Helsingin kaupunki ei ole vakuuttanut toimintaan osallistuvia
• Alueella saa nauttia omia eväitä
• Kesäkauden perhepäiviin haetaan yhteistyökumppaneita toteuttamaan 

toiminnallista ohjelmaa

Vastuu ja henkilökunta
• Toiminnan vastaa Helsingin kaupungin nuorisopalvelut 
• Vetäjinä kaupungin nuorisohjaajat
• Nimettyjä nuoriso-ohjaajia 4 kpl
• Kesäisin kausityöntekijöitä, (8 kpl kesällä 2023)

Kuvat: Helsingin kaupunki, kartta Helsingin karttapalveluLIITE: Stadsfullmäktige 29.01.2024 / 15 §



Lasten liikennepuisto, Tampere

Joukahaisenkatu 10, 33540 Tampere

Toiminta
• Toiminta on maksutonta ja sijoittuu pääosin kesäkuukausille
• Avoinna kaikille kesä- elokuussa tiistaista perjantaihin klo 10-17 ja lauantaina 10-16 
• Koululaisille on ohjattua toimintaa myös ympäri vuoden
• Ohjattua liikenneopetusta sekä valvottua ajotoimintaa
• Ennen ajoa lyhyt oppitunti, jonka jälkeen taitoja testataan ajoradalla
• Mahdollisuus suorittaa myös puiston oman ajokokeen ja saada muistoksi ikioman ajokortin
• Puistossa voi myös kulkea jalan tai värittää vaikka värityskuvia

• Avattu ensimmäisen kerran Tampereen sorsapuistoon vuonna 1956
• Siirrettiin nykyiseen paikkaansa Tampereen Kalevaan 1989
• Puistoa on uudistettu lähivuosien aikana ja sen tavoitteena sekä toimintaperiaatteena ovat 

kestävän liikkumisen perusteiden opettaminen

Välineet
• Puistossa kuljetaan polkuautoilla, sähköttömillä kulkuvälineillä sekä kävellen
• Yksi ajovuoro kestää 10 minuuttia
• Suositusikä ajamiseen 6–12-vuotta 
• 4 -6 vuotiaat voivat ajaa polkuautolla vanhemman valvoessa 

• Nuoremmille myös erillinen harjoitusalue kolmipyörineen 
• Voivat mennä myös ajoradalle pyörällä, sähköttömällä kulkuvälineellä tai kävellen 

vanhemman valvoessa
• Liikennepuistossa on myös huomioitu erityislapset heille suunnatuilla kahdella polkuautoilla 

• Kaksipaikkaisia, joissa aikuinen ajaa ja lapsi on kyydissä
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Työntekijät
• Puiston toiminnasta vastaa Tampereen kaupungin 

nuorisopalvelut
• Toiminnassa pyritään pitämään mukana myös 

muita tahoja suunnittelemassa ja järjestämässä 
toimintaa

• Työntekijöinä kaupungin nuoriso-ohjaajat sekä 
nuorisopalveluiden kesätyöharjoittelijat

Muuta
• Sijaitsee aivan Tampereen uimakeskuksen ja 

maauimalan vieressä 
• Tulevaisuudessa viereen on suunnitteilla myös mm. 

parkour ja kiipeilyradat
• Remontoitu lähivuosina ja alueen kehittäminen on 

edelleen kesken 
• Osa Kalevan- ja Kiovanpuiston yleissuunitelmaa

Ominaisuudet
• Alue on kooltaan noin 5400 m2
• Useampi t-risteys
• Nelihaaraliittymä 
• Kiertoliittymä
• Jäätelökahvila 

Kuvat ja kartat Tampereen kaupunki
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Kupittaan liikennepuisto, Turku
Kupittaankatu 10, Turku

Muuta
• Liikennepisto toimii Kupittaan puiston yhteydessä. Puistossa:

• Viheralueet, lintupuisto, liikennepuisto, seikkailupuisto, paviljonkiravintola, maauimala, urheiluhalli

Vastuu
• Aiemmin osana Turun kaupungin nuorisopalvelujen Seikkailupuiston 

kesätoimintaa 
• Muutoksiin ryhdyttiin mm. työntekijäresurssien vuoksi
• Turun kaupunki kilpailutti Liikennepuiston asiakaspalvelun 

palveluntuotannon avoimella kilpailumenettelyllä hankintalain 
mukaisesti

• Toimintaa tuottaa jatkossa Minigolf Park ay
• Yhteistyö tulee olemaan tiivistä ja toiminnan kehittämistä tehdään 

yhdessä uuden toimijan kanssa

Toiminta
• Avoinna vuonna 2023 joka päivä klo 9–19
• Toiminta on maksullista: Polkuautot 3 euroa / 15 minuuttia, Safariautot 6 euroa / 30 minuuttia 
• Autoilla pääsee ajamaan jonottamalla, mutta myös varaus tietylle ajankohdalle mahdollista 
• Ennen ajamista pidetään lyhyt liikennekoulu
• Aukioloaikojen ulkopuolella saa ajaa omilla kulkuneuvoilla, aukioloaikoina omat välineet on kuitenkin kielletty 

turvallisuussyistä

Välineet
• Käytössä yli 40 autoa
• Perinteiset polkuautot
• Safariautot (neljän hengen polkuautoja), joilla voi ajaa koko Kupittaanpuiston alueella
• Jonotusaika tyypillisesti enintään 20 minuuttia

• Avattiin Kupittaanpuistoon vuonna 1958 nimellä lasten liikennekaupunki 
• Tavoitteena pienoismalli Turun kaupungista
• Toistuvan ilkivallan vuoksi rakennukset jouduttiin purkamaan 1990-luvulla  
• 2015 puisto palautettiin alkuperäiseen ulkoasuunsa
• Tavoitteena on perehdyttää lapset liikennekasvatuksen alkeisiin sekä tuoda 

iloa ja viihdyttävää tekemistä
• Kaupunkia uudistettiin jälleen tänä vuonna, jonka yhteydessä puiston 

nimeksi muutettiin Kupittaan Liikennepuisto

Ominaisuudet
• Pinta-ala noin 7500 m2
• Ajovälineille parkkipaikka ja tankkauspiste
• Liikennevalot
• Kiertoliittymä sekä monipuolisesti eri liikenneratkaisuja
• Pienoistalot ja kaupunkimainen miljöö

Kartat: Turun karttapalvelu
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Liikennepuisto, Oulu
Rantakatu 19, 90120 Oulu

• Avattu Oulun Hollihakaan vuonna 1965, jolloin sitä ylläpiti katurakennusosasto 
• Vuodesta 1976 eteenpäin nuorisolautakunnan vastuulla
• Suosittu perheiden kesäretkikohde, jossa lapset voivat opetella turvallista liikennekäyttäytymistä aikuisten ohjauksessa 
• Aiemmin pääsymaksuna 2e, nykyään käyttö on maksutonta 

Vastuu
• Palvelun toteuttaa ja siitä vastaa Oulun 

kaupungin sivistys- ja kulttuuripalvelut, 
nuorisopalvelut

• Työntekijöinä nuorisotyöntekijät sekä 
kesätyöläiset (viime kesänä 6 kappaletta) 

Muuta
• Kioski
• Grilli, johon voi tuoda omat eväät

Toiminta ja välineet
• Toimintaa järjestetään kesäkuukausina koulujen loma-aikaan
• Aukioloajat maanantaista perjantaihin klo 9-17
• Opetellaan liikennekäyttäytymistä ohjaajien avustuksella 

puiston polkuautoilla tai jalankulkijana
• Ajoaika 30 minuuttia 
• Pituusraja ajajille on maksimissaan 150cm
• Ajokeille omat parkkiruudut sekä tankkauspiste 
• Ajamisesta saa muistoksi oman pahvikortin ja siihen päivittäin 

vaihtuvan leiman
• Leikkialue ja ulkopelimahdollisuus

• Toiminnan alussa varustukseen kuului myös polkupyöriä
• 70-luvun alussa puiston käyttö lisääntyi, mutta määrärahaa ei 

juuri ollut
• Nuorisolautakunnan aloittaessa alettiin järjestää tapahtumia ja 

tempauksia, joita järjestetään myös nykypäivänä

Ominaisuudet
• Alue noin 1 hehtaarin kokoinen
• Kiertoliittymä, kaksi nelihaaraliittymää sekä 

useampi t-risteys suojateineen 
• Liikennevalot ajajille ja kävelijöille

Kartat: Oulun karttapalvelu
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Liikenne- ja fiilispuisto, Seinäjoki

Ominaisuudet
• Pinta-ala noin 2ha
• Puhuva liikennevalo
• Tankkauspiste
• Suojatiet ja jalkakäytävät
• Kiertoliittymä

Kirkkokatu 18, 60100 Seinäjoki

• Sijaitsee noin 1km päässä Seinäjoen matkakeskuksesta 
• Aluekokonaisuus koostuu kolmesta pääalueesta: Fiilispuisto/liikennepuistosta, Uimahalli-urheilutalon 

kentästä sekä Alasenpuistosta. Vieressä sijaitsee myös Seinäjoen Lukio.
• Liikennepuistossa pääsee opettelemaan liikennesääntöjä ja kokemaan polkuautoilun riemua turvallisesti
• Puistossa arvioidaan vierailevan kesäisin n. 10 000 kävijää ympäri Suomen
• Keväisin ja syksyin runsaasti koululaisia

Toiminta
• Toiminta on maksutonta
• Ikäraja ajajille alle 12-vuotta
• Liikennekoulu 6-12 vuotiaille, jossa voi suorittaa oman ajokortin
• Lapset ovat aina huoltajiensa vastuulla 
• Turvallisuudesta ja opastuksesta liikennepuistossa huolehtivat 

vanhemmat yhdessä ohjaajien kanssa
• Työntekijät auttavat autojen valinnassa ja ohjeistavat niiden käytössä 
• Ajaessa on käytettävä kypärää, joita voi lainata puistosta tai tuoda 

oman

Välineet
• Lainattavia polkuautoja kahta eri kokoa
• Ruuhka-aikoina ajoaika on n. 10 min

Vastuu
• Seinäjoen nuorisopalveluiden 

ylläpitämä 
• Työntekijöinä nuoriso-ohjaajat ja 

kesätyöntekijät

Muuta
• Ympäröivällä alueella järjestetään paljon tapahtumia
• Yhteydessä toimii pelivälinelainaamo, Fiilispuisto

• Kolmipyöriä ja potkumopoja pienimmille - ei pääse ajoradalle turvallisuuden takia
• Ohjaaja, joka osallistuu toimintaan

Kartat: Seinäjoen karttapalvelu
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Tornion liikennepuiston toiminta on tarkoitettu pääosin alle 10 vuotiaille lapsille ja heidän vanhemmilleen. 
Puisto uhattiin lakkauttaa sen huonon kunnon vuoksi. Kaupunkilaisten vastustuksen kannustamana sen otti 
vastuulleen Tornion 4H-yhdistys kesän 2023 ajaksi. 

Liikennepuisto, Tornio

Muuta
• Keittolounas ti ja to alle 12- vuotiaille klo 12-13
• Kioski

Seminaarikatu, 95400 Tornio 

Välineet
• Polkuautot, 2 eri kokoa

• Pienemmät alle 10 
vuotiaille

• Isommat vanhemmille 
lapsille sekä huoltajille

Ominaisuudet
• Koko 0,3 ha
• Kiertoliittymä
• 2 nelihaaraliittymää
• T-risteyksiä
• Ajoneuvojen parkkipaikka

Vastuu
• Tornion 4H-yhdistys ry
• Useissa maissa toimiva lasten- ja nuortenjärjestö
• Nuorille turvallinen ja ohjattu tapa opetella yrittäjyyttä
•  4H-yrittäjäksi voi ryhtyä työkokemuksen, rahan 

ansaitsemisen tai oman harrastuksen kehittämisen vuoksi
• Kesälle palkataan12 nuorta

Toiminta
• Avoinna kesä-heinäkuussa ti-la klo 11-16.30
• Toiminta on maksutonta
• Ajokoulu klo 13, muistoksi saa oman ajokortin
• Ajotunnin aikana radalla ei ole muuta toimintaa
• Päivittäin vaihtuvat aktiviteetit
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Liikennepuisto, Rovaniemi

Miehentie 12, 96100 Rovaniemi

Liikennepuistossa järjestetään kesätoimintaa lapsille ja nuorille sekä heidän huoltajilleen. Puiston 
liikennekasvatuksessa on keskeistä paikallisuus, toiminnallisuus, tavoitteellisuus, ongelmanratkaisu, jatkuvuus 
ja yhteistyö asuinalueen asukkaiden sekä koko ympäröivän yhteisön kanssa. Liikennepuisto on uudistettu 
keväällä 2023.

Toiminta
• Toimintaa järjestetään kesäaikaan arkisin klo 9-15, sadekelillä suljettu
• Lapset ovat oman huoltajan vastuulla
• Työntekijät opastavat ja valvovat puistossa kävijöitä ja välineistön käyttöä
• Ennen ajoa ajotunnit ja lopuksi mahdollisuus saada oma ajokortti
• Aukioloaikojen ulkopuolella puisto on omatoimisessa käytössä
• Perjantaisin liikennepuistossa on maksuttomia teematapahtumia

Vastuu
• Rovaniemen kaupunki
• Työntekijät ovat koulutettuja kasvatus- ja nuorisoalan ammattilaisia sekä kaupungin 

palkkaamia nuoria kesätyöntekijöitä

Muuta
• Käytössä myös välineistöä potkulautojen, rullalautojen ja polkupyörien ohjattuun 

huoltoon
• Monipuolista toimintaa nuorille kuten frisbee-golfrata kiekkoineen, erilaisia 

liikunta- ja ulkopelivälineitä

Välineet
• Käytössä polkuautot ja ajoharjoitusrata
• Polkuautot on tarkoitettu 5-12-vuotiaille
• Ajovuorot pääasiassa 15 min
• Mikäli ei ole ruuhkaa/jonoja, aikaa voidaan pidentää
• Lainattavissa on myös monenlaisia pihapelivälineitä

Ominaisuudet
• Alue noin 6500 m2
• Polkuautojen parkkipaikka
• Suoja- ja kävelytiet
• Kiertoliittymä sekä erilaiset 

liikenteelliset ratkaisut
• Kesäkioski, varasto, kesäterassi, 

esiintymislavakontti, WC
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Pyöräilyleikkipuisto Kööpenhamina, Tanska

https://www.welovecycling.com/wide/2018/02/28/childrens-bicycling-playground-copenhagen/ 

Ominaisuudet
• Alue noin 1,6 ha
• Pyörätiet
• Liikennevalot
• Leikkipaikka keinuineen ja hiekkalaatikoineen
• Sisätilat eväiden nauttimiseen ja WC

Gunner Nu Hansens Plads 10, 2100 København 

Kööpenhamina on pyöräilykaupunki, joten luonnollisesti myös lapsia innostetaan ja opastetaan pyöräilyn 
kulttuuriin leikkipuiston avulla. Kyseinen puisto avattiin keskeiselle paikalle Kööpenhaminan Fælledparkenissa
1974. Puiston tavoitteena on opettaa liikennekäyttäytymistä, niin pyöräilijän, kuin muidenkin
liikenteenkäyttäjien näkökulmasta. 

Toiminta
• Avoinna ympäri vuoden: 

• Kesällä maaliskuusta- lokakuuhun arkisin 9-17, sekä joka kolmas viikonloppu.
• Talvella marraskuusta- helmikuuhun arkisin 9-16

• Ikäraja ajajille max. 14 vuotta
• Työntekijät opastavat pyöräilytaitoihin liittyvien asioiden lisäksi myös oikeanlaisen ja sopivan pyörän

hankinassa sekä korjaamisessa
• Turvallisuussyistä puistoihin ei pääse moottoroiduilla ajoneuvoilla, kuten sähköpyörillä ja –potkulaudoilla

Välineet
• Tarjolla polkupyöriä ja potkupyöriä
• Pienemmille oma rata kolmipyöräisillä ajamiseen
• Vuokrapyörät ja kypärät ova ilmaisia 2-8 vuotiaille, sekä maksimissaan 130 cm pituisille
• Tätä isommille omat pyörät ovat sallittuja
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Yhteenveto

Liikennepuistoissa ympäri Suomen pyritään yleisesti keskittymään pienten lasten ja koululaisten liikennekasvatukseen, sekä 
oikeanlaiseen toimintaan liikenteessä. Ohjaajat pitävät liikenneopetusta, jonka jälkeen taitoja hiotaan ajoradalla käytännössä. Vastuu 
toiminnasta on pääosin kaupungeilla ja heidän nuorisotoiminnallaan. Näissä puistoissa toiminta on myös maksutonta. Poikkeuksena 
tässä dokumentissa esitelty Turku, joka kilpailutti toiminnan ulkopuoliselle toimijalle. Tässä puistossa kulkuvälineillä liikkuminen on 
maksullista. Toimintaperiaatteet ovat kaikissa samanlaisia, mutta toteutuksessa on pieniä eroja.

Huomionarvoista on kuitenkin se, että lähes kaikki puistot ovat keskittyneet pääosin polkuautoihin ja ajoneuvoliikenteeseen. Ajamaan 
pääsee usein vain puistosta lainattavilla välineillä. Omilla polkupyörillä ja muilla välineillä voi ajaa vasta sulkemisajan jälkeen. Näissä 
on kuitenkin puistokohtaisia eroja. Osassa puistoja kulkumuotoja vaihdellaan polkuautojen ja pyöräilyn välillä eri päivinä. Osassa on 
mahdollisuus ajaa puiston alueella myös potkulaudoilla. Yhteistä on kuitenkin se, että ajo tapahtuu lähes kaikissa ajoradoilla 
kulkutavasta riippumatta. Kävelytiet ovat useimmiten varattu vain kävelijöille. 

Positiivisesti erilaisena erottui Kööpenhaminan pyöräilypuisto Tanskassa. Siellä polkuautojen sijaan ajamisen pääpaino on erilaisissa 
pyörissä. Liikennekasvatus kohdistuu myös koko liikennekokonaisuuteen. Pyöräilijää opastetaan toimimaan osana liikennettä ja 
huomioimaan eri ajoneuvojen nopeudet, sekä niille ominainen liikennekäyttäytyminen. 

Tanskan mallissa on paljon potentiaalia ja oppimisen aihetta. Pyöräilyä pidetään siellä itsestään selvänä kulkumuotona, sekä kävely- ja 
pyöräteiden merkitystä liikennejärjestelmän osana tärkeänä. Pyöräilypuiston konsepti on kiinnostava, eikä sellaista vielä ole 
Suomessa. Liikennepuistojen suosion perusteella liikennekasvatus otetaan Suomessa hyvin vastaan ja aihe herättää laajaa 
kiinnostusta. Puistoissa pääsee viettämään aikaa yhdessä perheen kanssa, sekä kartuttamaan uusia taitoja leikin lomassa. Vantaa voisi 
olla edelläkävijä Suomen liikennepuistokonseptin kehittämisessä kohti kestävän liikkumisen painottamista ja opettamista.
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Helsinki Tampere Turku Oulu Seinäjoki Tornio Rovaniemi Pyöräleikki-
puisto

Koko 0,3 ha 0,54 ha 0,75 ha 1 ha 2 ha 0,3 ha 0,65 ha 1,6 ha

Avoinna Ympäri vuoden Ympäri vuoden Kesäkausi Kesäkausi Kesäkausi Kesällä Kesäkausi Ympäri vuoden

Ohjattu 
toiminta

Kesä/koulujen loma-
aikana kaikille
Ma-su 9-16
La suljettu
Koululaisille ja eskareille 
syksy-kevät

Kesällä toimintaa 
kaikille ti-pe 10-17, 
la 10-16.
Koululaisille syksy-
kevät

Ajotoimintaa 
kesäkaudella joka 
päivä 9-19

Kesällä toimintaa 
kaikille koulujen loma-
aikana 
ma-pe 9-17 

Kesällä koulujen 
loma-aikaan 
ma-su 10-18

Kesällä kesä-
heinäkuussa 
ti –la 11-16.30

Kesällä koulujen 
loma-aikaan 
ma-pe 9-15

Kesä: maaliskuusta 
lokakuuhun arkisin 9-17 
ja joka kolmas 
viikonloppu.
Talvi: marraskuusta 
helmikuuhun arkisin 9-16 

Polkuautot x x x x x x x x

Polkupyöriä/
Potkulautoja

x x x

Vastuutaho Kaupungin 
nuorisopalvelut

Kaupungin 
nuorisopalvelut

Minigolf Park ay Kaupungin 
nuorisopalvelut

Kaupungin 
nuorisopalvelut

4H- yhteisö ry Kaupungin 
nuorisopalvelut

Kaupunki

Maksullinen Ei Ei Kyllä Ei Ei Ei Ei Ei

Muut palvelut Tilojen 
vuokrausmahdollisuus 
omaan käyttöön. 
Tapahtumien 
järjestäminen 
yhteistyökumppaneiden 
kanssa. Leikkialue.

Vieressä uimakeskus ja 
maauimala. Aluetta 
remontoidaan ja 
tulossa lisää vapaa-ajan 
toimintaa puiston 
yhteyteen.
Myös erityislapset 
huomioitu puiston 
käytössä!

Puiston yhteydessä 
Kupittaan puiston 
muut aktiviteetit. 
Lintupuisto, 
seikkailupuisto, 
ravintola, maauimala, 
urheiluhalli

Leikkialue ja ulkopelejä.
Hollihaan puistossa mm. 
skeitti-, parkour- ja 
kuntoilupuistot sekä 
keskusleikkipuisto ja 
venesatama.

Ympäröivällä 
alueella järjestetään 
paljon tapahtumia.
Yhteydessä toimii 
pelivälinelainaamo, 
Fiilispuisto.

Ilmainen 
keittolounas ti ja 
to.
Kioski.

Liikunta- ja 
ulkopelivälineitä. 
Frisbeegolf rata. 
Työkaluja 
lainattavana 
kulkuneuvojen 
huoltoa varten.

Opastusta oman pyörän 
ostamiseen ja 
korjaamiseen. 
Puiston vieressä 
stadion, skeittipuisto, 
shakkipelit yms.

Yhteenveto
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Svar på Eva Tawasolis och Eve Rämös samt 19 andra ledamöters motion om att anlägga 
sprutande fontäner och plaskdammar i lekparkerna i Vanda

VD/4508/00.02.00.03/2023

TeA/HW/JV/PK/MT/AP

Eva Tawasoli och Eve Rämö samt 19 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning: 

”I Vanda stad finns det många lekparker som erbjuder barn och familjer mångsidiga möjligheter att 
koppla av och njuta av att vara ute. På sommaren ökar lekparkernas popularitet ytterligare, och många 
barn behöver svalka sig i värmen. 

Vi som undertecknat motionen föreslår att Vanda stad utreder möjligheterna att bygga och underhålla 
sprutande fontäner och plaskdammar i lekparkerna under sommaren.
Sprutande fontäner är roliga och lättskötta vattenelement som inte kräver övervakning eller 
personalresurser. De är också säkra och hygieniska eftersom de inte innehåller stillastående vatten. De 
sprutande fontänerna kunde vara antingen fasta eller flyttbara och deras design kunde vara kreativ och 
lekfull. Plaskdammar är ett annat alternativ eller tillägg till sprutande fontäner.

Exempelvis i grannstaden Helsingfors har man satsat på plaskdammar som är gratis och öppna under 
vardagar i lekparkerna på sommaren. Plaskdammarna är lekparkernas dragplåster eftersom de lockar 
barn och familjer att tillbringa tid tillsammans och njuta av vattnet på ett tryggt sätt.
Man sörjer för plaskdammarnas hygieniska kvalitet genom regelbundna prover och direktiv. På det här 
sättet kan vi öka välbefinnandet och livskvaliteten för barn och familjer och främja ett fysiskt aktivt liv. 
Sprutande fontäner och plaskdammar kunde ingå i Vanda stads strategiska mål om att vara en attraktiv 
barn- och familjevänlig stad.

Vi föreslår att staden utreder förutsättningarna och kostnaderna för att bygga och underhålla sprutande 
fontäner och plaskdammar, och konsekvenserna av dessa, och rapporterar om utredningarna till 
stadsfullmäktige.” 

Stadsfullmäktige 19.6.2023 § 33 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

____

Serviceområdet för gator och parker inom stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande som 
sitt svar:

Serviceområdet för gator och parker konstaterar att motionen är bra och förståelig. Till följd av 
klimatförändringen är somrarna allt oftare hetare och torrare. I Vanda finns det väldigt få badplatser 
utomhus i relation till stadens areal. I flera av de nuvarande lekplatserna finns det inte heller träd som 
tillför skugga, varvid barnen och föräldrarna utsätts för stekande sol.

16 §
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I staden har en servicenätverksplan för grönområdena färdigställts och godkänts år 2023 som vi i princip 
följer. Huvudprincipen är att nivån på lekplatsernas utrustning och underhåll ska vara lika god överallt i 
Vanda.

Planering och byggande

De nuvarande lekplatserna har planerats effektivt med tanke på användningen av utrymmet, vilket 
innebär att det inte är möjligt att lägga till en bassäng eller fontän som tar upp mycket utrymme i den 
färdiga strukturen utan att göra stora förändringar i parkhelheten. Att bygga en bassäng eller fontän i en 
befintlig park skulle i praktiken innebära ett omfattande ombyggnadsprojekt, under vilket parken inte 
kan användas. 

Byggkostnaderna för en plaskdamm eller fontän kan beräknas exakt först efter att byggnadsplanerna har 
slutförts, men byggkostnaderna per objekt torde ligga kring 250 000–600 000 euro. Dessutom 
tillkommer byggkostnader för andra konstruktioner, t.ex. byggkostnader för vistelseområden och 
omklädningshytter samt parkeringsområden som den ökade användningen av parken förutsätter. 
Plaskdammar och sprutande fontäner kräver dessutom vatten- och avloppsanslutningar och 
plaskdammarna också reningsanläggningar. De nuvarande parkerna är i regel inte utrustade med vatten- 
och avloppsanslutningar, och därför måste anslutningarna till tomterna byggas från fall till fall på 
stadens bekostnad, även över långa avstånd.

Underhåll
Det har tidigare funnits plaskdammar i två parklekplatser i Vanda. Dessa plaskdammar måste ändå rivas, 
eftersom vattnet i de grunda bassängerna inte kunde hållas på den nivå som krävs enligt 
bestämmelserna om badvattnens renhet, trots kontinuerlig rengöring och användning av kemikalier i 
enlighet med bestämmelserna. Även en grund bassäng krävde ständig badövervakning, vilket inte var 
möjligt på grund av personalresurser. Underhållskostnaderna ökade också på grund av felaktig 
användning av bassängerna (t.ex. hundar som badade i bassängerna) och grov skadegörelse av 
bassängerna och vattnet (avsiktlig nedsmutsning och nedskräpning av bassängen och vattnet).

Underhåll av bassänger i öppna utomhusområden är rätt så krävande och dyrt. På grund av 
användarsäkerheten måste vattenkvaliteten kontrolleras kontinuerligt och plaskdammarna ska rengöras 
flera gånger per vecka. Sprutande fontäner och plattkonstruktioner kräver också kontinuerlig rengöring 
och underhåll för att mikrobtillväxt och alger inte täpper till munstyckena och gör gångytorna halare. 
Och liksom i plaskdammarna ökar underhållskostnaderna också tyvärr på grund av felaktig användning, 
skadegörelse och nedsmutsning.  

I plaskdammarna i lekplatserna i Helsingfors som också nämns i motionen avlägsnas vattnet från 
plaskdammarna helt och hållet under sommaren då lekparkerna är stängda, och på veckosluten finns 
det inget vatten i bassängerna. Även detta ökar underhållets arbetsmängd och kostnader.

I stället för parklekplatserna kunde det vara mer praktiskt om plaskbassängerna skulle ligga i närheten 
av simhallar eller eventuella friluftsbad, där användningen av bassängerna kunde regleras genom 
öppettider och rengöringen av vattnet och övervakningen kunde sammanslås med rengöringen och 
övervakningen av övriga bassänger.

Personal
Det finns inga övervakade lekparker i Vanda till skillnad från Helsingfors, där det finns personal på plats 
som övervakar barnens verksamhet under dagen. Om denna typ av verksamhet önskas bör kunnig 
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personal anvisas till parkerna i fråga för att övervaka barnens säkerhet. Det finns inte heller så kallad 
parktantsverksamhet i Vanda.

Slutsatser

Serviceområdet för gator och parker undersöker om plaskdammar eller sprutande fontäner kan 
genomföras i lekplatser som redan ingår i ombyggnadsprogrammet och i helt nya lekplatser som 
anläggs. Investeringar som är så här dyra och konstruktioner som måste underhållas intensivt kan 
genomföras under nästa 10-årsperiod endast i 1–3 parker inom ramen för nuvarande personal- och 
anslagsresurser. Byggandet av plaskdammar och sprutande fontäner förutsätter i vilket fall som helst att 
man reserverar en tillräckligt stor investeringsfinansiering för projekten på förhand och utför en teknisk 
specialplanering.

Stadsstyrelsen 11.12.2023 § 37

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Eva Tawasoli och Eve Rämö samt 19 andra ledamöter som undertecknat motionen 

stadsstyrelsens svar i enlighet med förslaget, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 16

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilagor:
– Eva Tawasolis och Eve Rämös samt 19 andra ledamöters undertecknade motion om att 

anlägga sprutande fontäner och plaskdammar i lekparkerna i Vanda 

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information:
Henry Westlin, stadsingenjör, tfn 0400 417436 
(fornamn.efternamn[at]vantaa.fi)
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Suihkuavat suihkulähteet ja kahluualtaat leikkipuistoihin
Vantaalla 
   
Vantaan kaupungissa on useita leikkipuistoja, jotka tarjoavat 
lapsille ja perheille monipuolisia mahdollisuuksia virkistäytyä ja 
nauttia ulkoilusta. Kesäisin leikkipuistojen suosio kasvaa 
entisestään, ja monet lapset kaipaavat viilennystä helteillä. Me 
aloitteen allekirjoittajat ehdotamme, että Vantaan kaupunki 
selvittää mahdollisuudet rakentaa ja ylläpitää suihkuavia 
suihkulähteitä ja kahluualtaita leikkipuistoihin kesän ajaksi. 
Suihkuavat suihkulähteet ovat hauskoja ja helppohoitoisia 
vesielementtejä, jotka eivät vaadi valvontaa eikä 
työntekijäresurssia. Ne ovat myös turvallisia ja hygieenisiä, sillä 
niissä ei ole seisovaa vettä. Suihkuavat suihkulähteet voisivat olla 
joko kiinteitä tai siirrettäviä, ja niiden muotoilu voisi olla luova ja 
leikkisä. Kahluualtaat ovat toinen vaihtoehto tai lisä suihkuavien 
suihkulähteiden rinnalla.   
Esimerkiksi naapurikaupunki Helsingissä on panostettu 
leikkipuistojen kahluualtaisiin, jotka ovat maksuttomia ja avoinna 
arkisin kesäkaudella. Kahluualtaat ovat leikkipuistojen vetonaula, 
sillä ne houkuttelevat lapsia ja perheitä viettämään aikaa yhdessä 
ja nauttimaan vedestä turvallisesti.   
Kahluualtaiden hygieenisestä laadusta huolehditaan säännöllisin 
näyttein ja ohjeistuksin. Tällä tavoin voimme lisätä lasten ja 
perheiden hyvinvointia ja elämänlaatua sekä edistää liikunnallista 
elämäntapaa. Suihkuavat suihkulähteet ja kahluualtaat voisivat 
olla osa Vantaan kaupungin strategista tavoitetta olla 
vetovoimainen lapsi- ja perheystävällinen kaupunki.  
Esitämme, että kaupunki selvittää suihkuavien suihkulähteiden ja 
kahluualtaiden rakentamisen ja ylläpidon edellytykset, 
kustannukset ja vaikutukset sekä raportoi niistä valtuustolle.  
Vantaa 19.6.2023  

  
  

 
Aloitteen tekijän nimi:  
Eva Tawasoli ja Eve Rämö  
  
Aloitteen allekirjoittajat:  
1. Vaula Norrena  
2. Hanna Valtanen  
3. Milad Dehghan  
4. Eeva Tikkanen  
5. Paula Lehmuskallio  
6. Antero Eerola  
7. Mikko Viilo  
8. Funda Demiri  
9. Maija Rautavaara  
10. Reija Friman  
11. Anu Hall  
12. Juha Suoniemi  
13. Naima EL Issaoui  
14. Marjo Vacker  
15. Tuire Kaimio  

16. Ida Tamminen  
17. Matilda Stirkkinen  
18. Pirjo Luokkala  
19. Sirpa Siru Kauppinen  
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Svar på Antero Eerolas och 21 andra ledamöters motion om att Vanda ska ansluta sig till 
det globala stadsuppropet mot kärnvapen

VD/11568/00.02.00.03/2022

RV/VK/EV/EJ/AP

Antero Eerola och 21 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning: 

”Hotet om användning av kärnvapen har ökat betydligt i Europa. Särskilt Rysslands angrepp på Ukraina 
har på ett farligt sätt gjort det vardagligare att tala om möjligheten att använda kärnvapen. Samtidigt har 
centrala förhandlingar mellan kärnvapenstaterna brutits, vilket också har lett till att avtalssystemet som 
gäller kärnvapen har förfallit. 

Det finns inga segrare i ett krig som förs med kärnvapen. Redan ett ”litet” taktiskt kärnvapen kan förgöra 
en hel stad. Strålningen från ett kärnvapenangrepp skulle ha förödande konsekvenser över 
generationsgränserna. Kärnvapen är alltså ett allvarligt hot som måste bekämpas på en internationell, 
nationell och lokal nivå. 

Hotet om massförstörelse framhävs i stora städer som är centrala mål för kärnvapen. I Finland gäller det 
här främst huvudstadsregionen.

I Finland har kommunerna ett betydande sistahandsansvar för befolkningsskyddet under en 
vapenkonflikt eller ett hot om konflikt trots att räddningsväsendet överförs till de nya välfärdsområdena 
i början av år 2023. Därmed är också Vandas direkta intresse, som en del av huvudstadsregionen och 
mänskligheten, kärnvapennedrustning och i slutändan en kärnvapenfri värld. 

I Vandas strategi fastställs ansvarsfullhet som en central värdering vilket ”avser att goda levnadsvillkor 
för nuvarande och kommande generationer tryggas” (https://www.vantaa.fi/fi/kaupunki-ja-
paatoksenteko/talous-ja-strategia/innovaatioiden-vantaa-strategia). 

En konkret metod för att bekämpa kärnvapen på lokal nivå är att Vanda undertecknar stadsuppropet för 
den internationella koalitionen ICAN (https://cities.icanw.org/), där man understöder en anslutning till 
den internationella konventionen om kärnvapenförbud.

Uppropet har undertecknats av hundratals städer runtom i världen bland annat Los Angeles, 
Washington DC, Oslo, Edinburgh, Berlin, Paris, Göteborg, Sydney samt Hiroshima och Nagasaki. 
Helsingfors undertecknade uppropet i juli 2021 och anslöt sig därmed till undertecknarna av uppropet 
som den första staden i Finland. Nu är det Vandas tur. 

Bakom uppropet ligger den internationella koalitionen ICAN (på engelska International Campaign to 
Abolish Nuclear Weapons) som fick Nobels fredspris år 2017. Koalitionens initiativkraft var en central 
faktor i processen tack vare vilken FN godkände konventionen om kärnvapenförbud. 

Enligt en opinionsmätning som ICAN Finland lät göra år 2019 understödde 87 procent av finländarna ett 
totalt kärnvapenförbud och 84 procent understödde att Finland ansluter sig till konventionen om 
kärnvapenförbud. 

17 §
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På basis av ovanstående lämnar vi undertecknade ledamöter in följande fullmäktigemotion:

* Vanda stad undertecknar i likhet med Helsingfors det globala stadsuppropet till stöd för FN:s 
konvention om förbud mot kärnvapen. Uppropets text översatt till svenska (ICAN):

 ”Vår stad/kommun är djupt oroad av det allvarliga hotet som kärnvapen utgör mot världens alla 
samhällen. Vi menar att våra invånare har rätten att leva i en värld fri från kärnvapen. All användning av 
eller minsta olycka med kärnvapen skulle ha katastrofala, omfattande och långsiktiga konsekvenser för 
människor och miljön. Vi stöttar därför FN:s konvention om förbud mot kärnvapen och uppmanar vår 
regering att signera och ratificera konventionen.” 

(https://cities.icanw.org/appealtext)

Stadsfullmäktige 10.10.2022 § 12 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 
____

Verksamhetsområdet för stadens strategi och ledning/serviceområdet för ekonomi och strategi 
konstaterar följande som sitt svar:

I den internationella koalitionen ICAN:s (på engelska International Campaign to Abolish Nuclear 
Weapons) kampanj ber man städer att underteckna ett upprop, genom vilket staden uppmanar sitt 
lands nationella regering att underteckna och ratificera konventionen om kärnvapenförbud.

Enligt ICAN-koalitionens webbplats har följande europeiska länder undertecknat konventionen om 
kärnvapenförbud: Irland, Österrike, Lichtenstein, Malta, San Marino och Vatikanstaten. Inget land som 
är medlem i NATO har undertecknat konventionen.

Enligt Yles nyhet (25.10.2020) stod Finland utanför både förhandlingarna och omröstningen som gällde 
konventionen om kärnvapenförbud år 2017. Samma gjorde alla Natoländer och största delen av EU-
länderna. Enligt Yles nyhet har Finland prioriterat icke-spridningsfördraget från 1968, vilket syftar till att 
begränsa spridningen av kärnkraftvapen. (https://yle.fi/a/3-11612313)

Såsom det också sägs i fullmäktigemotionen är kärnvapen ett enormt hot. Det ska ändå 
uppmärksammas att ICAN-koalitionens stadsupprop i Finland inte berör kommunernas uppgifter, 
eftersom det i Finland inte är kommunernas uppgift att ansvara för utrikes- och säkerhetspolitiken. 

I 8 kap, 93 § i Finlands grundlag anges följande: 
”Finlands utrikespolitik leds av republikens president i samverkan med statsrådet. Riksdagen godkänner 
dock internationella förpliktelser och uppsägningar av dem samt beslutar om ikraftträdande av 
internationella förpliktelser till den del som anges i denna grundlag.”
Vidare: ”För meddelanden till andra stater och internationella organisationer om utrikespolitiskt 
betydelsefulla ställningstaganden svarar den minister vars ansvarsområde omfattar internationella 
förhållanden.”
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I 2 kap, 7 § Kommunens uppgifter i Finlands kommunallag anges följande:
”Kommunen sköter de uppgifter som den har åtagit sig med stöd av självstyrelsen och organiserar de 
uppgifter som särskilt föreskrivs för den i lag. När uppgifter ska organiseras i samarbete med andra 
kommuner, föreskrivs det om detta genom lag (lagstadgat samarbete).

Kommunen kan med stöd av avtal även åta sig att sköta andra offentliga uppgifter än sådana som hör till 
dess självstyrelse.”

Helsingfors stad är den enda staden i Finland som undertecknat uppropet 7.6.2021. Vad gäller övriga 
städer i Norden har flera städer i Norge undertecknat stadsuppropet, enligt ICAN-nätverkets webbplats. 
I Sverige har endast Göteborgs stad undertecknat stadsuppropet, och i Danmark och Island är inte en 
enda stad med i uppropet.

Helsingfors motiverade sitt undertecknande så här:
”Städernas internationella verksamhet har under de senaste årtiondena blivit mer omfattande och 
mångsidig. I det nuvarande internationella läget, och eftersom uttryckligen städerna skulle vara mål för 
en eventuell kärnvapenattack, anser stadsstyrelsen att det också kan höra till kommunens 
verksamhetsområde att underteckna ett sådant upprop, som inte är förknippat med några andra 
särskilda skyldigheter. Helsingfors stad är redan medlem i nätverket Mayors for Peace.”

Städernas internationella verksamhet är omfattande, men Vanda stads internationella verksamhet har 
koncentrerats på verksamhet som motsvarar kommunens uppgifter och inte omfattar fastställande av 
riktlinjer för utrikes- och säkerhetspolitiken. Exempelvis har högsta förvaltningsdomstolen fattat ett 
beslut år 1983 (HFD 1983 II 28), enligt vilket det inte hörde till kommunens verksamhetsområde att 
underteckna ett upprop om ett kärnvapenfritt Norden. 

En kärnvapenattack skulle påverka städerna, men hotet begränsas inte bara till städerna, utan 
konsekvenserna av ett kärnvapenkrig skulle vara globala. Konventionen om kärnvapenförbud hör därför 
inte direkt och enbart till städerna och deras uppgifter.

I Helsingfors stads motiveringar nämns också att staden är medlem i nätverket Mayors for Peace. Vanda 
stad är dock inte en del av detta eller något motsvarande nätverk, och har därför inte utvidgat sina 
uppgifter till att påverka motsvarande utrikespolitiska riktlinjer.

Därför föreslår vi att Vanda stad inte undertecknar ICAN-koalitionens stadsupprop mot kärnvapen.

Stadsstyrelsen 13.2.2023 § 17

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Antero Eerola och de 21 andra ledamöter som undertecknat motionen svar i enlighet 

med verksamhetsområdets förslag, och att
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade att återremittera ärendet för ytterligare beredning.
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_____

Serviceområdet för ekonomi och strategi konstaterar följande i sitt svar:

International Campaign to Abolish Nuclear Weapons och stadsuppropet

Den internationella koalitionen av nätverk, International Campaign to Abolish Nuclear Weapons (ICAN), 
uppmanar städerna att underteckna ett upprop om att landets nationella regering ska underteckna och 
ratificera den internationella konventionen om kärnvapenförbud (Treaty on the Prohibition of Nuclear 
Weapons). 

Enligt kampanjens webbsidor (https://www.icanw.org/the_campaign) är ICAN en sammanslutning av 
civilsamhällesorganisationer som fungerar i hundra olika länder och som främjar att Förenta 
Nationernas konvention om kärnvapenförbud följs och verkställs.

ICAN har lanserat en kampanj avsedd för städer där staden genom uppropet visar sitt stöd för 
konventionen om kärnvapenförbud och uppmanar sitt lands regering att underteckna och ratificera 
konventionen.

Den internationella konventionen om kärnvapenförbud

Den internationella konventionen om kärnvapenförbud förbjuder de stater som förbundit sig till den att 
utveckla, testa, transportera, inneha, förvara, använda kärnvapen och hota om att använda kärnvapen. 
Staterna får inte heller tillåta att kärnvapen placeras i deras område.

Hittills har 68 stater undertecknat konventionen. Finland har inte undertecknat eller ratificerat 
konventionen. Enligt ICAN-koalitionens webbplats har följande europeiska länder undertecknat 
konventionen om kärnvapenförbud: Irland, Österrike, Liechtenstein, Malta, San Marino och 
Vatikanstaten. Inget land som är medlem i NATO har undertecknat konventionen. Finland har varit 
medlem i NATO från och med 4.4.2023.

Vad gäller uppropet stod Finland utanför både förhandlingarna och omröstningen som gällde 
konventionen om kärnvapenförbud år 2017, enligt Yles nyhet (25.10.2020). Samma gjorde alla 
Natoländer och största delen av EU-länderna. Enligt Yles nyhet har Finland prioriterat icke-
spridningsfördraget från 1968, vilket syftar till att begränsa spridningen av kärnkraftvapen. 
(https://yle.fi/a/3-11612313)

Finlands lagstiftning i anslutning till kärnvapen förbjuder införsel av kärnladdningar

Enligt 4 § i Finlands kärnenergilag (990/1987) är det förbjudet att till Finland införa kärnladdningar samt 
att här framställa, inneha och spränga sådana.

I riksdagens utrikesutskotts betänkande UtUB 5/2022 rd i punkterna 42 och 43 konstateras enligt 
följande:

”Utskottet ser det som angeläget att Finland granskar och lägger fast en profil i Nato som tar

form över tid och väger in det rådande säkerhetsläget och hotmiljön. […] Det är viktigt att finna en 
balans som på bästa möjliga sätt stöder Finlands säkerhet utan att rubba den regionala stabiliteten. 
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Denna prövning är också förknippad med frågan om Natos eventuella militära närvaro med baser och 
trupper i Finland samt frågan om placeringen av kärnvapen. Dessa, liksom alla beslut som gäller enskilda 
Natoländer, omfattas av den nationella suveräniteten. Som medlem i Nato blir Finland inte mot sin vilja 
tvunget att ta emot främmande trupper, baser eller kärnvapen på sitt territorium. Finlands viktigaste 
insats som Natoland skulle vara förmågan att försvara sitt eget territorium. Utskottet påpekar i detta 
sammanhang att 4 § i kärnenergilagen (990/1987) förbjuder införsel av kärnladdningar samt 
framställning, innehav och sprängning av kärnladdningar i Finland. Dessutom konstaterar utskottet att 
det är ytterst osannolikt att Nato överhuvudtaget kommer att föreslå eller överväga att placera 
kärnvapen i Finland.”

Kommunernas uppgifter

I 2 kap, 7 § Kommunens uppgifter i Finlands kommunallag anges följande: ”Kommunen sköter de 
uppgifter som den har åtagit sig med stöd av självstyrelsen och organiserar de uppgifter som särskilt 
föreskrivs för den i lag. När uppgifter ska organiseras i samarbete med andra kommuner, föreskrivs det 
om detta genom lag (lagstadgat samarbete). Kommunen kan med stöd av avtal även åta sig att sköta 
andra offentliga uppgifter än sådana som hör till dess självstyrelse.”

Kommunens rätt att med stöd av dess självstyrelse åta sig uppgifter begränsas av de allmänna 
förvaltningsrättsliga principerna: likställighetsprincipen, objektivitetsprincipen, 
proportionalitetsprincipen, kravet på jämlikt bemötande och förbudet mot missbruk av prövningsrätt. I 
rättspraxis anses dessutom av hävd att följande principer begränsar den allmänna kompetensen: kravet 
på uppgiftens allmännyttighet, uppgiftens lokala förankring, förbudet mot stöd till privata aktörer, 
förvaltningens subsidiaritet, arbetsfördelningen med andra myndigheter och spekulationsförbudet.

Ur kommunernas perspektiv hänför sig ICAN-koalitionens stadsupprop inte till kommunernas 
verksamhet, eftersom utrikes- och säkerhetspolitiken i Finland hör till statens uppgifter och inte till 
kommunernas uppgifter. 

I 8 kap, 93 § i Finlands grundlag anges följande: 
”Finlands utrikespolitik leds av republikens president i samverkan med statsrådet. Riksdagen godkänner 
dock internationella förpliktelser och uppsägningar av dem samt beslutar om ikraftträdande av 
internationella förpliktelser till den del som anges i denna grundlag.”
Vidare: ”För meddelanden till andra stater och internationella organisationer om utrikespolitiskt 
betydelsefulla ställningstaganden svarar den minister vars ansvarsområde omfattar internationella 
förhållanden.”

Genom att underteckna uppropet skulle Vanda stad uppmana statsrådet i Finland att vidta åtgärder i ett 
ärende som inte hör till kommunernas uppgifter.

Städernas internationella verksamhet

Helsingfors stad är den enda staden i Finland som undertecknat uppropet 7.6.2021. Vad gäller övriga 
städer i Norden har flera städer i Norge undertecknat stadsuppropet, enligt ICAN-nätverkets webbplats. 
I Sverige har endast Göteborgs stad undertecknat stadsuppropet. I Danmark och Island är inte en enda 
stad med i uppropet.

Helsingfors motiverade sitt undertecknande så här:
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”Städernas internationella verksamhet har under de senaste årtiondena blivit mer omfattande och 
mångsidig. I det nuvarande internationella läget, och eftersom uttryckligen städerna skulle vara mål för 
en eventuell kärnvapenattack, anser stadsstyrelsen att det också kan höra till kommunens 
verksamhetsområde att underteckna ett sådant upprop, som inte är förknippat med några andra 
särskilda skyldigheter. Helsingfors stad är redan medlem i nätverket Mayors for Peace.”

Städernas internationella verksamhet är omfattande, men Vanda stads internationella verksamhet har 
koncentrerats på verksamhet som motsvarar kommunens uppgifter och inte omfattar påverkande av 
riktlinjerna för utrikes- och säkerhetspolitiken. Exempelvis har högsta förvaltningsdomstolen fattat ett 
beslut år 1983 (HFD 1983 II 28), enligt vilket det inte hörde till kommunens verksamhetsområde att 
underteckna ett upprop om ett kärnvapenfritt Norden. 

En kärnvapenattack skulle påverka städerna, men hotet begränsas inte bara till städerna, utan 
konsekvenserna av ett kärnvapenkrig skulle vara globala. Konventionen om kärnvapenförbud hör därför 
inte enbart eller specifikt till städerna och deras uppgifter.

Baserat på städernas uppgifter och begränsningarna i Finlands kärnenergilag föreslår vi att Vanda stad 
inte ansluter sig till ICAN-koalitionens stadsupprop mot kärnvapen.

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 27

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Antero Eerola och de 21 andra ledamöter som undertecknat motionen svar i enlighet 

med verksamhetsområdets förslag, och att
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Behandling:
Under behandlingen av ärendet föreslog stadsstyrelseledamoten Ville Karinen understödd
av stadsstyrelseledamoten Hanna Valtanen att stadsstyrelsens svar ska lyda enligt följande: 

”Den internationella koalitionen av nätverk, International Campaign to Abolish Nuclear Weapons (ICAN), 
uppmanar städerna att underteckna ett upprop om att landets nationella regering ska underteckna och 
ratificera den internationella konventionen om kärnvapenförbud (Treaty on the Prohibition of Nuclear 
Weapons).  

Enligt kampanjens webbsidor (https://www.icanw.org/the_campaign är ICAN en sammanslutning av 
civilsamhällesorganisationer som fungerar i hundra olika länder och som främjar att Förenta 
Nationernas konvention om kärnvapenförbud följs och verkställs.  

ICAN har lanserat en kampanj avsedd för städer där staden genom uppropet visar sitt stöd för 
konventionen om kärnvapenförbud och uppmanar sitt lands regering att underteckna och ratificera 
konventionen.  

Den internationella konventionen om kärnvapenförbud  
Den internationella konventionen om kärnvapenförbud förbjuder de stater som förbundit sig till den att 
utveckla, testa, transportera, inneha, förvara, använda kärnvapen och hota om att använda kärnvapen. 
Staterna får inte heller tillåta att kärnvapen placeras i deras område.  
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Hittills har 68 stater undertecknat konventionen. Finland har inte undertecknat eller ratificerat 
konventionen. Enligt ICAN-koalitionens webbplats har följande europeiska länder undertecknat 
konventionen om kärnvapenförbud: Irland, Österrike, Liechtenstein, Malta, San Marino och 
Vatikanstaten. Inget land som är medlem i NATO har undertecknat konventionen. Finland har varit 
medlem i NATO från och med 4.4.2023.  

Samtidigt har ändå flera av Natoländernas städer gått med i ICAN:s stadsupprop. Till dessa länder hör 
bland annat Natos två centrala kärnvapenmakter, Förenta staternas och Frankrikes huvudstäder 
Washington D.C. och Paris. Dessutom har allt som allt 72 städer och fem delstater i Förenta staterna 
undertecknat uppropet, bland annat New York och Los Angeles, och i Frankrike har också 55 andra orter 
undertecknat uppropet. 
 
I Storbritannien, som har egna kärnvapen, har totalt 31 kommuner undertecknat uppropet, däribland 
större städer som Leeds, Manchester och Edinburgh, samt parlamenten i Wales och Skottland. 
 
Enligt uppgifter i offentligheten (se t.ex. https://www.cfr.org/in-brief/nuclear-weapons-europe-mapping-
us-and-russian-deployments) har Förenta staternas kärnvapen placerats ut i fem europeiska Natoländer: 
Belgien, Holland, Tyskland, Italien, Turkiet. 
 
I vart och ett av dessa länder har ett stort antal städer och kommuner undertecknat ICAN:s upprop: i 
Belgien 130, i Holland åtta, i Tyskland 67 och i Italien 75. I Turkiet är endast en kommun med i 
uppropet. Vad gäller uppropet stod Finland utanför både förhandlingarna och omröstningen som gällde 
konventionen om kärnvapenförbud år 2017, enligt Yles nyhet (25.10.2020). Samma gjorde alla 
Natoländer och största delen av EU-länderna. Enligt Yles nyhet har Finland prioriterat icke-
spridningsfördraget från 1968, vilket syftar till att begränsa spridningen av kärnkraftvapen. 
(https://yle.fi/a/3-11612313)  

Finlands lagstiftning i anslutning till kärnvapen förbjuder införsel av kärnladdningar 
Enligt 4 § i Finlands kärnenergilag (990/1987) är det förbjudet att till Finland införa kärnladdningar samt 
att här framställa, inneha och spränga sådana.  

Kommunernas uppgifter  
I 2 kap, 7 § Kommunens uppgifter i Finlands kommunallag anges följande: ”Kommunen sköter de 
uppgifter som den har åtagit sig med stöd av självstyrelsen och organiserar de uppgifter som särskilt 
föreskrivs för den i lag. När uppgifter ska organiseras i samarbete med andra kommuner, föreskrivs det 
om detta genom lag (lagstadgat samarbete). Kommunen kan med stöd av avtal även åta sig att sköta 
andra offentliga uppgifter än sådana som hör till dess självstyrelse.”  

Kommunens rätt att med stöd av dess självstyrelse åta sig uppgifter begränsas av de allmänna 
förvaltningsrättsliga principerna: likställighetsprincipen, objektivitetsprincipen, 
proportionalitetsprincipen, kravet på jämlikt bemötande och förbudet mot missbruk av prövningsrätt. I 
rättspraxis anses dessutom av hävd att följande principer begränsar den allmänna kompetensen: kravet 
på uppgiftens allmännyttighet, uppgiftens lokala förankring, förbudet mot stöd till privata aktörer, 
förvaltningens subsidiaritet, arbetsfördelningen med andra myndigheter och spekulationsförbudet. 

Städernas internationella verksamhet  
Helsingfors stad är den enda staden i Finland som undertecknat uppropet 7.6.2021. Vad gäller övriga 
städer i Norden har flera städer i Norge undertecknat stadsuppropet, enligt ICAN-nätverkets webbplats. I 
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Sverige har endast Göteborgs stad undertecknat stadsuppropet. I Danmark och Island är inte en enda 
stad med i uppropet.  

Helsingfors motiverade sitt undertecknande så här: ”Städernas internationella verksamhet har under de 
senaste årtiondena blivit mer omfattande och mångsidig. I det nuvarande internationella läget, och 
eftersom uttryckligen städerna skulle vara mål för en eventuell kärnvapenattack, anser stadsstyrelsen att 
det också kan höra till kommunens verksamhetsområde att underteckna ett sådant upprop, som inte är 
förknippat med några andra särskilda skyldigheter. Helsingfors stad är redan medlem i nätverket Mayors 
for Peace.” 

På grund av det internationella hot som kärnvapen utgör föreslår vi att Vanda stad ansluter sig till ICAN-
koalitionens stadsupprop mot kärnvapen.”

____

Ordföranden konstaterade att man måste hålla omröstning om saken och gav följande förslag till 
omröstning: de som understöder stadsdirektörens grundförslag röstar ja, medan de som understöder 
Karinens ändringsförslag röstar nej. Omröstningsförslaget godkändes.

Vid omröstningen gavs 7 ja-röster, (Kasonen, Rokkanen, Kanerva, Raja-aho, Lundell, Niikko, Suoniemi) 4 
nej-röster (Karinen, Valtanen, Rämö, Tuomela) och 4 blanka röster (Abdi, Tammi, Kaukola, Räsänen). 
Ordföranden konstaterade att stadsdirektörens grundförslag blivit godkänt.

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade att
a) ge Antero Eerola och de 21 andra ledamöter som undertecknat motionen svar i enlighet 

med verksamhetsområdets förslag, och att
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 17

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Behandling:
Under behandlingen av ärendet föreslog ledamoten Jussi Saramo understödd av ledamoten Funda 
Demiri att ärendet återremitteras för ny beredning.

Ordföranden konstaterade att man måste rösta om saken och föreslog följande omröstningsförfarande: 
de som understöder fortsatt behandling av ärendet röstar ja medan de som understöder att ärendet 
återremitteras för ny beredning röstar nej. Omröstningsförslaget godkändes.

Vid omröstningen gavs 38 ja-röster, 26 nej-röster och 3 blanka röster. Ordföranden konstaterade att 
behandlingen av ärendet fortsätter.

Beslut: 
Förslaget godkändes.
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Det antecknades att De Grönas fullmäktigegrupp lämnade in följande uttalande till protokollet, som 
understöddes av Vänsterförbundets fullmäktigegrupp:

Fokus i motionssvaret ligger på argumentet att Vanda inte kan ta ställning till frågor som, i snäv 
bemärkelse, inte hör till kommunens uppgifter. Vanda är en internationell stad och våra värderingar är 
öppenhet, djärvhet, ansvarsfullhet och samhällsgemenskap. Det är i denna anda som vi vill att Vanda 
också i fortsättningen ska ta ställning till frågor som staden anser vara nödvändiga och angelägna, även 
utanför sina befogenheter och utan att begränsa sitt inflytande.

Det antecknades att SDP:s fullmäktigegrupp lämnade in följande uttalande till protokollet, som 
understöddes av Vänsterförbundets fullmäktigegrupp:

SDP uppmanar Vanda att ansluta sig till det internationella ICAN-uppropet.      

Bilaga:
– Antero Eerolas och 21 andra ledamöters undertecknade motion om att Vanda ska ansluta 

sig till det globala stadsuppropet mot kärnvapen 
– Omröstningsrapport stadsstyrelsen 15.1.2024 § 27
– Omröstningsrapport FGE 29.1.2024 § 17

Anvisningar för sökande av ändring 2.1 Besvärsförbud

Närmare information:
Elina Värtö, chef för internationella ärenden
fornamn.efternamn[at]vantaa.fi
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Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite  Aloitteen tekijä/tekijät ja  

allekirjoitukset   
Vantaan liityttävä kansainväliseen ydinaseiden vastaiseen 
kaupunkivetoomukseen  
  
Ydinaseiden käytön uhka on kasvanut Euroopassa selvästi. 
Erityisesti Venäjän suurhyökkäys Ukrainaan on vaarallisella 
tavalla arkipäiväistänyt puheen ydinaseiden käytön 
mahdollisuudesta. Samalla keskeisten ydinasevaltojen väliset 
neuvottelut aserajoituksista ovat poikki, mikä on johtanut myös 
ydinaseita koskevan sopimusjärjestelmän rapautumiseen.  
  
Ydinaseilla käytävässä sodassa ei voi olla voittajia. Jo “pienellä” 
taktisella ydinaseella on voimaa tehdä elinkelvottomaksi 
kokonainen kaupunki. Ydiniskun tuottama säteily ulottaisi 
tuhovaikutuksen yli sukupolvien. Ydinaseet ovat siis vakava 
uhka, jota vastaan pitää toimia kansainvälisesti, kansallisesti ja 
paikallisesti.  
  
Joukkotuhon uhka korostuukin suurissa kaupungeissa, jotka ovat 
ydinaseiden keskeisiä maaleja. Suomessa tämä koskee erityisesti 
pääkaupunkiseutua.   
  
Suomessa kunnilla on merkittävää, viimekätistä vastuuta 
väestönsuojelusta aseellisen konfliktin tai konfliktin uhan aikana 
siitä huolimatta, että pelastustoimi siirtyy vuoden 2023 alusta 
lukien uusille hyvinvointialueille. Näin myös Vantaan suora 
intressi – osana pääkaupunkiseutua ja ihmiskuntaa - on 
ydinaseriisunta ja viime kädessä ydinaseeton maailma.   
  
Vantaan strategiassa kaupungin keskeiseksi arvoksi määritellään 
vastuullisuus, joka ”tarkoittaa hyvän elämän turvaamista 
nykyisille ja tuleville sukupolville” 
(https://www.vantaa.fi/fi/kaupunki-ja-paatoksenteko/talous-ja-
strategia/innovaatioiden-vantaa-strategia).  
  
Yksi konkreettinen keino toimia ydinaseita vastaan paikallisesti 
on, että Vantaa allekirjoittaa kansainvälisen ydinaseet kieltävän 
liikkeen ICAN:in kaupunkivetoomukseen 
(https://cities.icanw.org/), jossa tuetaan liittymistä 
kansainväliseen ydinaseet kieltävään sopimukseen.  
  
Vetoomuksessa on mukana satoja kaupunkeja eri puolilta 
maailmaa muun muassa Los Angeles, Washington DC, Oslo, 
Edinburgh, Berliini, Pariisi, Göteborg, Sidney sekä Hiroshima ja 
Nagasaki. Helsinki allekirjoitti vetoomuksen heinäkuussa 2021 
ja liittyi näin allekirjoittajien joukkoon ensimmäisenä 
kaupunkina Suomessa. Nyt on Vantaan vuoro.  
  
Vetoomuksen taustalla on kansainvälinen ICAN – liike 
(englanniksi International Campaign to Abolish Nuclear 
Weapons), joka sai Nobelin rauhanpalkinnon vuonna 2017. 
Liikkeen aloitteellisuus oli keskeinen tekijä prosessissa, jonka 

Aloitteen tekijän nimi:  
Antero Eerola   
  
  
Aloitteen allekirjoittajat:  

1. Minna Heikkinen  
2. Hanna Valtanen  
3. Jussi Särkelä  
4. Funda Demiri  
5. Minttu Sillanpää  
6. Anu Hall  
7. Naima El Issaoui  
8. Kai-Ari Lundell  
9. Eve Rämö  
10. Vaula Norrena  
11. Sirpa Siru Kauppinen  
12. Tuire Kaimio  
13. Tiina Tuomela  
14. Mikko Viilo  
15. Reija Friman  
16. Maija Rautavaara  
17. Pirkko Letto  
18. Ulla Kaukola  
19. Tuukka Saimen  
20. Jussi Saramo  
21. Paula Lehmuskallio  
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myötä YK:ssa hyväksyttiin ydinaseet kieltävä sopimus.  
  
ICAN Finlandin vuonna 2019 teettämän mielipidemittauksen 
mukaan 87 prosenttia suomalaisista kannatti ydinaseiden 
täydellistä kieltämisestä ja 84 prosenttia tuki Suomen liittymistä 
ydinaseet kieltävään sopimukseen.  
  
Edellä olevan perusteella me allekirjoittaneet valtuutetut 
teemme seuraavan valtuustoaloitteen:  
  
* Vantaan kaupunki allekirjoittaa Helsingin tavoin 
maailmanlaajuisen kaupunkivetoomuksen ydinaseiden 
kieltämiseksi. Vetoomuksen teksti kuuluu suomennettuna 
seuraavasti:  
  
”Kaupunkimme on syvästi huolissaan ydinaseiden 
aiheuttamasta vakavasta uhkasta ihmisyhteisöille kaikkialle 
maailmassa. Uskomme vakaasti, että asukkaillamme on 
oikeus elää maailmassa, jossa tätä uhkaa ei ole. Millä 
tahansa ydinaseiden käytöllä, oli se sitten tahallista tai 
onnettomuuden seurausta, tulisi olemaan katastrofaalisia, 
kauaskantoisia ja pitkäaikaisia vaikutuksia ihmisille ja 
ympäristölle. Tästä syystä me tuemme 
ydinasekieltosopimusta ja kehotamme hallitustamme 
allekirjoittamaan ja ratifioimaan sen.” 
(https://cities.icanw.org/appealtext)  
  
Vantaalla 10.10.2022  
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§ 27 Vastaus Antero Eerolan ja 21 muun valtuutetun aloitteeseen Vantaan
liityttävä kansainväliseen ydinaseiden vastaiseen kaupunkivetoomukseen

Äänestyksen Raportti

Äänestyksen tiedot

Kokous: Kaupunginhallitus 15.1.2024

Aiheen nimi: § 27Vastaus Antero Eerolan ja 21 muun valtuutetun aloitteeseen Vantaan
liityttävä kansainväliseen ydinaseiden vastaiseen kaupunkivetoomukseen

Äänestyksen aihe:

JAA=pohjaesitys EI=Karisen esitysÄänestyksen nimi:

Äänestys päättynyt: 15.1.2024 19.49.34

15.1.2024 19.49.03Äänestys alkaa:

Äänestyksen kokonais tulokset

Osallistujat:

Paikalla 15

Äänet:

Jaa 7 46,6%

Ei 4 26,7%

Tyhjää 4 26,7%

DNPV 0 0%
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JAA=pohjaesitys EI=Karisen esitys

Äänestyksen Raportti

Puolueiden äänestys tulokset

kd.
Kyllä 0

Ei 1

Tyhjää 0

DNPV 0

kok.
Kyllä 4

Ei 0

Tyhjää 0

DNPV 0

ps.
Kyllä 3

Ei 0

Tyhjää 0

DNPV 0

sdp.
Kyllä 0

Ei 0

Tyhjää 4

DNPV 0

vas.
Kyllä 0

Ei 1

Tyhjää 0

DNPV 0

 Sivu 2 / 4

Kaupunginhallitus 15.1.2024
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JAA=pohjaesitys EI=Karisen esitys

Äänestyksen Raportti

vihr.
Kyllä 0

Ei 2

Tyhjää 0

DNPV 0

 Sivu 3 / 4

Kaupunginhallitus 15.1.2024
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JAA=pohjaesitys EI=Karisen esitys

Äänestyksen Raportti

Henkilökohtaiset Äänestys tulokset

Kyllä
Kanerva kok.

Kasonen kok.

Lundell ps.

Niikko ps.

Raja-Aho kok.

Rokkanen kok.

Suoniemi ps.

Ei
Karinen vas.

Rämö vihr.

Tuomela kd.

Valtanen vihr.

Tyhjää
Abdi sdp.

Kaukola sdp.

Räsänen sdp.

Tammi sdp.

 Sivu 4 / 4

Kaupunginhallitus 15.1.2024
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Total Voting Results

Votes: 67

§ 17 Vastaus Antero Eerolan ja 21 muun valtuutetun
aloitteeseen Vantaan liityttävä kansainväliseen ydinaseiden
vastaiseen kaupunkivetoomukseen 

Agenda name:

Vote stop: 29/01/2024 19.49.00

29/01/2024 19.47.17Vote start:

Vantaan valtuuston kokouspohjaMeeting:

Vote subject:

Jaa=Käsittelyn jatkaminen  Ei=PalautusesitysVote name:

JAA 38 56,7%

EI 26 38,8%

Tyhjää 3 4,5%

Group Voting Results

kd

JAA 1

EI 1

Tyhjää 0

kesk

JAA 2

EI 0

Tyhjää 0

kok

JAA 18

EI 0

Tyhjää 0

liik

JAA 2

EI 0

Tyhjää 0

lvl

JAA 1

EI 0

Tyhjää 0

ps

JAA 10

EI 1

Tyhjää 0

rkp
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JAA 2

EI 0

Tyhjää 0

sdp

JAA 1

EI 13

Tyhjää 2

vas

JAA 0

EI 4

Tyhjää 0

vihr

JAA 1

EI 7

Tyhjää 1
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Individual Voting Results

JAA

Siri Ahokas kok

Tanja Aidanjuuri ps

Stefan Åstrand rkp

Anssi Aura kok

Milad Dehghan lvl

Minna Erkkilä kok

Heli Hakala kok

Janne Hartikainen ps

Oskari Iivarinen kok

Jouko Jääskeläinen kd

Juha Järä ps

Susanna Kaiju kok

Lauri Kaira kok

Sami Kanerva kok

Suvi Karhu ps

Niilo Kärki ps

Patrik Karlsson rkp

Mika Kasonen kok

Ulla Kaukola sdp

Otso Kivimäki kok

Paula Lehmuskallio kok

Pasi Liukkonen ps

Kai-Ari Lundell ps

Pirjo Luokkala kesk

Lasse Norres kok

Nina Nummela liik

Carita Orlando kok

Anitta Orpana kok

Manav Phull kok

Maarit Raja-aho kok

Sakari Rokkanen kok

Katja Siniketo-Pietilä kok

Juha Suoniemi ps

Eva Tawasoli vihr

Eeva Tikkanen kesk

Marjo Vacker liik

Pekka Virkamäki ps

Markku Weckman ps

EI

Funda Demiri vas

Tarja Eklund sdp

Naima el Issaoui sdp

Milla Friman sdp

Reija Friman vihr

Tuija Haapalainen sdp

Anu Hall sdp

Minna Heikkinen ps

Mari Hynninen sdp

Aadan Ibrahim sdp
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Tuire Kaimio vihr

Siru Kauppinen vihr

Kimmo Kiljunen sdp

Pirkko Letto sdp

Elina Nykyri vas

Eve Rämö vihr

Minna Räsänen sdp

Maija Rautavaara vihr

Jari Sainio sdp

Jussi Saramo vas

Jussi Särkelä sdp

Minttu Sillanpää vas

Ida Tamminen sdp

Tiina Tuomela kd

Hanna Valtanen vihr

Mikko Viilo vihr

Tyhjää

Faysal Abdi sdp

Vaula Norrena vihr

Säde Tahvanainen sdp
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Svar på Pirjo Luokkalas och 28 andra ledamöters motion om att höra boende i närheten 
av det planerade småhusområdet i Smedsskogen vid utarbetandet av planer

VD/6529/00.02.00.03/2023
SP/A-RK/MHÄ/MT/AP

Pirjo Luokkala och 28 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning: 

”Vi som undertecknat motionen förutsätter att utgångspunkterna och alternativen i planen för det 
planerade småhusområdet i Smedsskogen bereds i närmare samarbete än tidigare med boende i 
området.

Dessutom förutsätter vi att man genom att utnyttja verktyg för kunskapsledning mer systematiskt än 
tidigare följer upp vilken inverkan den information som produceras på basis av hörandet av boende i 
området har på beredningen av planprogrammen för Smedsskogens småhusområde.

Om hörandet av de boende ännu inte syns på ett ändamålsenligt sätt i genomförandet av de preliminära 
planerna i planprogrammet för Smedsskogens småhusområde, förutsätter vi att de boendes åsikter 
beaktas i den fortsatta planeringen i mån av möjlighet - i enlighet med fullmäktiges vision.

Motiveringar till fullmäktigemotionen:
I programmet Delaktig i Vanda har vi i fullmäktige godkänt att ”när vi utvecklar delaktigheten är det 
viktigt att komma ihåg att det inte bara handlar om att uppfylla en lagstadgad skyldighet utan att 
erbjuda en genuin möjlighet att påverka, och det innebär också att ge makt åt kommuninvånarna. Vi ska 
alltså inte bara låtsas lyssna, utan lyssna på riktigt och försöka hitta en lösning tillsammans. En kultur av 
samarbete och förtroende utgör grunden för all verksamhet för oss Vandabor”. Delaktig i Vanda, 
stadsstyrelsen 11.4.2022 § 14 och stadsfullmäktige 25.4.2022 § 18.

I stadsstrategin har vi i fullmäktige dessutom godkänt att ”vi bygger en bra stad tillsammans med 
invånarna”.

Innovationernas Vanda, stadsfullmäktige 31.1.2022 § 5.”

Stadsfullmäktige 9.10.2023 § 15 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

______

18 §

29.01.2024
Stadsfullmäktige
Pöytäkirja 18 Sivu 89



Stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande som sitt svar:

I den generalplan med som godkänts av stadsfullmäktige 25.1.2021 är småhusområdet i Smedsskogen 
ett småhusdominerat bostadsområde (AP). Småhusområde AP enligt generalplanen är åtskilt från 
naturskyddsområdena SL som angetts i generalplanen. 

Enligt strategin som Vanda stadsfullmäktige godkänt har stadens strävan varit att öka antalet småhus. 
Efterfrågan på småhustomter är stort i Vanda och målet är att årligen öka antalet tomter som staden 
överlåter. Initiativet till detta har kommit från beslutsfattarna. I Vandas fullmäktigestrategi vill man öka 
möjligheterna till småhusboende. Detta har beaktats i planläggningsprogrammet allt sedan 2022. 

Detaljplanearbetet 403600 för Smedsskogens småhusområde som kompletterar Övitsböle 
småhusområde har programmerats till att börja 2025. I samband med inledningen av detaljplanearbetet 
hörs invånarna i närområdet och möten för allmänheten ordnas för att kunna ställa upp gemensamma 
mål. Tills vidare har Smedsskogens planläggningsarbete inte börjat på grund av andra prioriterade 
arbeten, bl.a. planläggningsarbetena för Vandaspåran. För närvarande har området ingen detaljplan.

Detaljplanen kommer att inbegripa ett relativt omfattande område som utöver utvidgningen av 
bostadsområdet också består av en stor andel skog som ska bevaras. Syftet med detaljplanen är att 
beakta skogsområdet enligt generalplanen och anvisa ett område som skyddas genom naturvårdslagen 
som naturskyddsområde (SL) också i detaljplanen. Bland annat avgränsningen av skogsområdet, 
småhustomternas platser, jordmånen, naturvärdena, grönområdenas tillgänglighet och leder, 
dagvattenhanteringen, Sillböle bassäng och områdets gröneffektivitet/grönytefaktor beaktas i 
planläggningsarbetet.

I planläggningen strävar vi efter att utarbeta bästa möjliga planlösning på basis av befintliga ramvillkor 
och utredningar och beakta invånarnas åsikter för att kunna utveckla området. Vi anser att samarbetet 
med invånarna i området är väldigt viktigt och under en eventuell planläggningsprocess har vi som avsikt 
att tillsammans fundera på olika planeringsalternativ. I planeringslösningarna beaktar vi områdets läge 
intill den nuvarande bostadsstrukturen och ett värdefullt naturområde. Under planeringsprocessen kan 
vi utarbeta olika alternativ som vi bedömer utifrån olika perspektiv såsom ekonomi, trivsel, naturvärden 
och stadsstruktur. Det är möjligt att som alternativ undersöka ett s.k. 0-byte, där området förblir 
oförändrat, och olika alternativ som omfattar småhusbyggande. 

I planläggningsprocessen då planen blir aktuell publiceras ett program för deltagande och bedömning, 
varefter intressenternas åsikter kan höras. Under planens beredningsfas ordnar vi vid behov möjligheter 
för invånarna att delta. Vi ordnar också ett möte för allmänheten eller en träff i terrängen om det 
behövs under den tid som planförslaget är framlagt. 

Stadsstyrelsen 11.12.2023 § 28

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att 
a) ge Pirjo Luokkala och de 28 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens 

svar i enlighet med förslaget och att 
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

29.01.2024
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Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till följande sammanträde.

_____

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 28

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att 
a) ge Pirjo Luokkala och de 28 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens 

svar i enlighet med förslaget och att 
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 18

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
– Pirjo Luokkalas och 28 andra ledamöters motion om att höra boende i närheten av det planerade 

småhusområdet i Smedsskogen vid utarbetandet av planer

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information:
Sampo Perttula, stadsplaneringsdirektör, tfn +358 40 529 4145
fornamn.efternamn[at]vantaa.fi
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 VALTUUSTOALOITTEET  
KAUPUNGINVALTUUSTON KOKOUS 9.10.2023 
 

 

Smedsinmetsään suunnitellun pientaloalueen 
lähialueella asuvien asukkaiden kuuleminen 
kaavasuunnitelmien tekemisessä 

Aloitteen tekijä/tekijät ja 
allekirjoitukset 

Me aloitteen allekirjoittaneet edellytämme, että 
Smedsinmetsään suunnitellun pientaloalueen kaavan 
lähtökohtia ja kaavan vaihtoehtoja valmistellaan 
aikaisempaa tiiviimmässä yhteistyössä alueella asuvien 
asukkaiden kanssa. 

Lisäksi edellytämme, että alueen asukkaiden 
kuulemisten perusteella tuotetun tiedon vaikutuksia 
Smedsinmetsän pientaloalueen kaavaohjelmien 
valmisteluun seurataan systemaattisemmin, tiedolla 
johtamisen työkaluja käyttäen.  

Mikäli asukkaiden kuulemiset eivät vielä näy 
tarkoituksenmukaisella tavalla Smedsinmetsän 
pientaloalueen kaavaohjelman alustavien suunnitelmien 
toteutuksessa, edellytämme, että asukkaiden 
mielipiteet toteutetaan jatkosuunnitelmassa 
mahdollisuuksien mukaan - valtuuston tahtotilan 
mukaisesti.     

Perusteluja valtuustoaloitteelle:  
Osallistuva Vantaa ohjelmassa olemme valtuustossa 
hyväksyneet, että ”osallisuutta kehittäessä on tärkeää 
muistaa, että kyse ei ole vain lakisääteisen 
velvollisuuden täyttämisestä vaan aidon 
vaikuttamismahdollisuuden tarjoamisesta, ja se 
tarkoittaa myös vallan antamista kuntalaisille. Ei siis olla 
vain kuuntelevinaan, vaan aidosti kuunnellaan ja 
etsitään yhdessä ratkaisua. Yhteistyön ja luottamuksen 
kulttuuri on meille vantaalaisille kaiken toiminnan 
kivijalka”.  Osallistuva Vantaa, kaupunginhallitus 
11.4.2022 §14 ja kaupunginvaltuusto 25.4.2022 § 18. 
  
Kaupunkistrategiassa olemme valtuustossa lisäksi 
hyväksyneet, että ”rakennamme hyvää kaupunkia 
yhdessä asukkaiden kanssa”.  
Innovaatioiden Vantaa, kaupunginvaltuusto 31.1.2022 
§5.  

Aloitteen tekijän nimi: 
Pirjo Luokkala 
 
Aloitteen allekirjoittajat: 

1. Tiina Tuomela 
2. Jouko Jääskeläinen  
3. Sami Kanerva 
4. Sirpa Siru Kauppinen 
5. Suvi Karhu 
6. Eeva Tikkanen 
7. Antti Suni 
8. Nina Nummela 
9. Eva Tawasoli 
10. Juha Suoniemi 
11. Juha Järä 
12. Milad Dehghan 
13. Anu Hall 
14. Anitta Orpana 
15. Pekka Virkamäki 
16. Maarit Raja-Aho 
17. Susanna Kaiju 
18. Niilo Kärki 
19. Tuire Kaimio 
20. Mika Kasonen 
21. Hanna Valtanen 
22. Tuukka Saimen 
23. Vaula Norrena 
24. Siri Ahokas 
25. Kai-Ari Lundell 
26. Markku Weckman 
27. Reija Friman 
28. Janne Hartikainen 
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Kaupunginvaltuusto 9.10.2023  

Pirjo Luokkala, kaupunginvaltuutettu (Kesk) 
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Svar på Eve Rämös och 28 andra ledamöters motion om att Vanda stad ska ansluta sig till
Sinnesfrid-nätverket

VD/9562/00.02.00.03/2022

PT/K-ML/MT/AP

Eve Rämö och 28 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med fullmäktiges 
arbetsordning: 

”Den psykiska hälsokrisen syns tydligt i det finländska arbetslivet. I Finland förlorar man över 17 miljoner 
arbetsdagar om året på grund av psykiska problem och över hälften av invalidpensionerna beror på 
psykiska problem. Var femte vuxen lider av problem varje år men ändå vågar bara hälften tala om dessa 
på arbetsplatsen enligt de undersökningar som gjorts av organisationer för mental hälsa.

Sjukfrånvaron av psykiska orsaker ökar också bland Vanda stads personal. Den psykiska hälsan är utsatt 
för stora påfrestningar och det behövs kraftigare åtgärder och samarbete för att hantera dessa. 

Sinnesfrid-nätverket är ett nätverk för arbetsmarknadsorganisationer, organisationer för mental hälsa 
och arbetsgivare som stöder och engagerar medlemmar till att lösa den psykiska hälsokrisen i 
arbetslivet. Med hjälp av sinnesfrid-modellen vill man utmana de finländska arbetsplatserna till att vara 
med och stärka den psykiska hälsan och erbjuda mer övergripande mentalvårdstjänster för sina 
anställda.

Sinnesfrid-modellen är en modell som bygger på forskningsrön, genom vilken man förebygger psykiska 
problem, sänker tröskeln för att söka sig till psykiska tjänster och snabbt och effektivt stöder 
arbetstagare i krissituationer. Modellen är kostnadsneutral, eftersom man med de insatser som 
fastställts åstadkommer inbesparingar genom att minska sjukfrånvaron.

Vi undertecknade föreslår att Vanda stad ansluter sig till Sinnesfrid-nätverket, gör upp planen Må bra på 
jobbet (Hyvän mielen työpaikka) som ingår i nätverket och tar i bruk Sinnesfrid-modellen för att stärka 
arbetstagarnas psykiska hälsa.”

Stadsfullmäktige 22.8.2022 § 13 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

_____

Serviceområdet för personal och koncernservice konstaterar följande som sitt svar:

På nätverkets webbplats konstateras: 

”Sinnesfrid-nätverket uppstod ur behovet av att hitta en lösning på den psykiska hälsokrisen. Nätverket 
är ett samarbete mellan företag, organisationer och olika arbetsplatser, där man förutom samtal även 

19 §
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vidtar konkreta åtgärder för att ta itu med utmaningen med psykisk hälsa i arbetslivet. Nätverket har 
som mål att göra stärkandet av psykisk hälsa en del av vardagen på alla arbetsplatser.” 

Modellen omfattar psykologtjänster och korttidsterapi.  I Vanda stads budget för 2024 har ingen 
anslagsreservering gjorts för just dessa, väldigt dyra, åtgärder.  I övrigt är många av våra 
verksamhetsmodeller av samma typ som nätverket rekommenderar. Därför anser vi att det inte är 
ändamålsenligt att ansluta oss till nätverket.  

Vi arbetar för att förebygga sjukfrånvaro av psykiska orsaker på följande sätt:

 Vi följer upp andelen frånvaro av psykiska orsaker i sjukfrånvaron. Företagshälsovårdens 
rapporter där också lägesinformation om observationer gås igenom regelbundet enligt 
serviceområde.

 Uppföljningen av arbetsförmågan och det tidiga stödet i fråga om riskerna för arbetsoförmåga är 
omfattande: särskilt när det gäller långvarig sjukfrånvaro hör samtliga åtgärder till vårt utbud av 
metoder: en arbetshälsospecialists och företagshälsovårdens stöd, bedömning av 
arbetsförmågan och behovet av rehabilitering samt uppföljning av den anställdas hälsotillstånd 
vid nedsatt arbetsförmåga, rehabiliteringsrådgivning och hänvisning till rehabilitering samt 
planering av fortsättningen.

 Till företagshälsovårdens tjänster hör en företagspsykolog med remiss av företagsläkare. 
 I vårt försök ingår en coach för arbetsförmågan. Kunderna hänvisas till tjänsten via 

företagshälsovården.
 I vårt försök ingår coachningen Mielen voimalinja: ett nytt arbetsredskap i ett tidigt skede för 

chefsarbetet inom alla verksamhetsområden.
o ”Mielen voimalinja ger dig möjlighet att stanna upp en stund i vardagen och hjälper dig 

att få nya perspektiv och verktyg för olika situationer". 
o Det är fråga om en lätt och snabb service som stöd för det psykiska välbefinnandet utan 

remisser och läkarbesök. Servicen är förebyggande verksamhet med låg tröskel, till vilken 
en chef kan hänvisa en anställd också på grund av lätt oro.  I servicen tar psykologer emot 
den anställdas begäran om kontakt och hänvisar vid behov till de egentliga 
företagshälsovårdstjänsterna och företagshälsovården enligt det egna 
verksamhetsområdet. 

 Det går att söka sig till Kiila-rehabiliteringen som produceras av FPA via företagshälsovården.
 Kestävää työkykyä (Hållbar arbetsförmåga) – en process med gruppcoachning som stöder det 

psykiska välbefinnandet 
o Gruppcoachningen baserar sig på den psykiska coachningens husmodell. Syftet är att man 

hänvisar sådana personer till gruppen som skulle ha nytta av tidigt stöd för att främja och 
stödja det psykiska välbefinnandet. Hänvisningen till gruppen förutsätter inte åtgärder av 
företagshälsovården eller sjukfrånvaro. Hänvisningen till gruppen sker via en chef.

 Arbetshandledning och coachning är de arbetsplatstjänster som kan beställas. Nu i år och nästa 
år kan man särskilt ansöka om sådana utvecklingsmedel för enheter och team som separat 
budgeterats i tillgångsprogrammet. 

 Vi utbildar chefer i hälsofrämjande ledarskap redan i det grundläggande coachningsprogrammet 
som riktar sig till nya chefer och efter behov inom verksamhetsområdena.

 Energiaa lähijohtamiseen (Energi för närvarande ledarskap) är en gruppcoachning som stöder 
arbetshälsan avsedd för chefer.

 Externa serviceproducenter producerar vid behov utbildningar, coachningar och workshoppar i 
hållbar arbetsförmåga (Kestävää työkykyä) för personalen och arbetsenheterna.
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Vi håller oss à jour med nätverkets verksamhet och bedömer senare, vid behov, om vi ska ansluta oss till 
nätverket.

Stadsstyrelsen 11.12.2023 § 33

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att 
a) ge Eve Rämö och de 28 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens svar i 

enlighet med verksamhetsområdets förslag, och att 
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till följande sammanträde.

_____

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 29

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att 
a) ge Eve Rämö och de 28 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens svar i 

enlighet med verksamhetsområdets förslag, och att 
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 19

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
– Eve Rämös och 28 andra ledamöters undertecknade motion om att Vanda stad ska ansluta 

sig till Sinnesfrid-nätverket 

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information: 
Kirsi-Marja Lievonen, personal- och koncerndirektör, tfn 040-5705593, (fornamn.efternamn[at]vantaa.fi)
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Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite  
  

Aloitteen tekijä/tekijät ja  
allekirjoitukset  
  

VALTUUSTOALOITE  
VANTAAN KAUPUNGINVALTUUSTO 22.8.2022  
   
Vantaan kaupunki mukaan Mielenturvaa-verkostoon  
   
Mielenterveyskriisi näkyy vahvasti suomalaisessa 
työelämässä. Suomessa menetetään yli 17 miljoonaa 
työpäivää vuodessa mielenterveyshäiriöiden takia, ja yli 
puolet työkyvyttömyyseläkkeistä johtuu mielenterveyden 
häiriöistä. Joka viides aikuinen kärsii häiriöistä vuosittain, 
mutta silti vain puolet uskaltaisi mielenterveysjärjestöjen 
tutkimusten mukaan puhua niistä työpaikallaan.  
   
Mielenterveysperustaisissa sairauspoissaoloissa on 
nousua myös Vantaan kaupungin henkilöstössä. 
Mielenterveyden haasteet ovat suuria, ja vahvemmille 
toimenpiteille ja yhteistyölle on tarvetta niiden 
selättämiseksi.  
   
Mielenturvaa-verkosto on työmarkkinajärjestöjen, 
mielenterveysjärjestöjen ja työnantajien verkosto, joka 
tukee ja sitouttaa jäseniä ratkaisemaan työelämän 
mielenterveyskriisiä. Mielenturvaa-mallin avulla halutaan 
haastaa suomalaiset työpaikat mukaan vahvistamaan 
mielenterveyttä, ja tarjoamaan kattavampia 
mielenterveyspalveluita työntekijöilleen.   
   
Mielenturvaa-malli on tutkittuun tietoon perustuva malli, 
jolla ennaltaehkäistään mielenterveyden häiriöitä, 
madalletaan kynnystä mielenterveyspalveluihin 
hakeutumiseen ja tuetaan elämän kriisitilanteissa olevia 
työntekijöitä nopeasti ja vaikuttavasti. Malli on 
kustannusneutraali, sillä asetetuilla panoksilla luodaan 
säästöjä vähentämällä sairaspoissaoloja.    
   
Me allekirjoittaneet esitämme, että Vantaan kaupunki 
liittyy mukaan Mielenturvaa-verkostoon, tekee 
verkostoon kuuluvan Hyvän mielen työpaikka -
suunnitelman ja ottaa käyttöön Mielenturvaa-mallin 
työntekijöiden mielenterveyden vahvistamiseksi.  
   
Vantaalla 22.8.2022  
 Eve Rämö  
  

Aloitteen tekijän nimi:  
Eve Rämö  
  
  
Aloitteen allekirjoittajat:  

1. Sirpa Siru Kauppinen  
2. Anu Hall  
3. Vaula Norrena  
4. Elina Nykyri  
5. Antero Eerola  
6. Tarja Eklund  
7. Marjo Vacker  
8. Tiina Tuomela  
9. Faysal Abdi  
10.Mikko Viilo  
11.Eeva Tikkanen  
12.Naima El Issaoui  
13.Hanna Valtanen  
14.Tuire Kaimio  
15.Eva Tawasoli  
16.Reija Friman  
17.Pirjo Luokkala  
18.Jussi Särkelä  
19.Minttu Sillanpää  
20.Matilda Stirkkinen  
21.Hussein al-Taee  
22.Nina Nummela  
23.Pirkko Letto  
24.Funda Demiri  
25.Kai-Ari Lundell  
26.Maija Rautavaara  
27.Ida Tamminen  
28.Suvi Karhu  
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Svar på Jussi Särkeläs och 24 andra ledamöters motion om att renovera Lill-Bulders så att
den är i användbart skick

VD/5408/00.02.00.03/2023

TeA/AK/PW/J-PS/MT/KW

”Lill-Bulders vid Vanda å, på adressen Dimvägen 15, har på somrarna använts som mötesplats av 
organisationer i västra Vanda. Staden har tagit emot den som arv för just detta ändamål. Under de 
senaste åren har stugan förfallit till den grad att antalet organisationer som använder stugan har 
minskat, även om det fortfarande funnits användning för den varje dag.

Denna sommar, 2023, har Etelä- Vantaan Eläkeläiset ry, Kansalliset seniorit ry, Myyrmäen 
Eläkkeensaajat ry och Vantaan Kristilliset Eläkeläiset ry haft möten på Lill-Bulders. Särskilt för 
pensionärer har Lill-Bulders varit mycket viktig eftersom vinterns mötesplatser inte är i användning 
under sommaren (allaktivitetshuset Arkki).

Vi föreslår att staden restaurerar stugan så att den kan användas av organisationer i västra Vanda på 
somrarna.”

Stadsfullmäktige 21.8.2023 § 37 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

_____________

Serviceområdet för fastighets och lokaler inom stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande 
som sitt svar:

Enheten för verksamhetslokalsledning inom serviceområdet för fastigheter och lokaler ansvarar för 
underhållet och reparationerna av de lokaler som förvaltas av Vanda stad.

Underhållsteamet vid enheten för verksamhetslokalsledning har bekantat sig med objektet och bedömt 
reparationsbehoven hösten 2023. De första reparationsåtgärderna har inbegripits i programmet för 
årsreparationer 2024.

Under våren 2024 kommer man tillsammans med användarna och verksamhetsområdet för stadskultur 
och välfärd överens om kommande reparationer och eventuella behov av ändringar i verksamheten.

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 31

Förslag framlagt av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge ledamoten Jussi Särkelä och de 24 andra ledamöter som undertecknat motionen 

stadsstyrelsens svar i enlighet med förslaget, 
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b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 20

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
– Jussi Särkeläs och 24 andra ledamöters undertecknade motion om att renovera Lill-Bulders 

så att den är i användbart skick

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information:
Jussi-Pekka Sojakka, underhållschef
(fornamn.efternamn[at]vantaa.fi)
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Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite
Pikku-Buldersin korjaaminen käyttökuntoon

Aloitteen tekijä/tekijät ja
allekirjoitukset

Pikku-Bulders Vantaanjoen varrella, osoitteessa Usvatie 15, on
ollut kesäisin länsivantaalaisten järjestöjen kokoontumispaikka.
Kaupunki on vastaanottanut sen perintönä juuri tätä
tarkoitusta varten. Viime vuosina mökki on päässyt
rapistumaan siinä määrin, että käyttäjäjärjestöjen määrä on
laskenut, vaikka sille on jokaiselle päivälle edelleen ollut
käyttöä.

Tänä kesänä 2023 Pikku-Buldersissa on kokoontunut Etelä-
Vantaan Eläkeläiset ry, Kansalliset seniorit ry, Myyrmäen
Eläkkeensaajat ry ja Vantaan Kristilliset Eläkeläiset ry.
Nimenomaan eläkeläisille Pikku-Bulders on ollut hyvin
tarpeellinen, koska talvikauden kokoontumispaikat eivät ole
kesäisin käytössä (monitoimitila Arkki).

Esitämme, että kaupunki kunnostaa mökin länsivantaalaisten
järjestöjen kesäkäyttöön.

Aloitteen tekijän nimi:
Jussi Särkelä

Aloitteen allekirjoittajat:

1. Tarja Eklund
2. Vaula Norrena
3. Anu Hall
4. Marjo Vacker
5. Milad
Dehghan
6. Jouko
Jääskeläinen
7. Faysal Abdi
8. Tiina Tuomela
9. Antero Eerola
10.Funda Demiri
11.Kai-Ari
Lundell
12.Minttu
Sillanpää
13.Juha
Suoniemi
14.Ulla Kaukola
15.Reija Friman
16.Pirkko Letto
17.Pirjo
Luokkala
18.Eva Tawasoli
19.Naima El
ISsaoui
20.Mika
Kasonen
21.Juha Järä
22.Janne
Hartikainen
23.Eeva
Tikkanen
24.Susanna
Kaiju
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Svar på Susanna Kaijus och Anu Halls samt 44 andra ledamöters motion om att förlänga 
spängerna i Storkärr till friluftsleden i Petikko

VD/4489/00.02.00.03/2023

TeA/HWe/MT/KW

Susanna Kaiju och Anu Hall samt 44 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning: 

”Storkärr som ligger i västra Vanda är 40 hektar stort och är det mest omfattande och mångsidiga 
myrområdet i huvudstadsregionen.
Bredvid området har storområdet Kivistö utvecklats, där Käinby ligger vid gränsen till detta fantastiska 
Naturaområde. Till följd av att området vuxit och att det är populärt att röra sig i naturen har motionärer 
av olika slag hittat stället och dess användningsgrad har ökat markant. Storkärrsområdet utgör en stark 
attraktionsfaktor då staden växer i riktning mot Käinbybacka.

År 2022 färdigställdes spänger i Storkärr, vilka förargligt nog tar slut mitt i myrområdet. Från det ställe 
där spängerna tar slut är det ett par hundra meter längs myrområdet till de vidsträckta friluftslederna i 
Petikko. Att gå längs det sanka myrområdet kan vara svårt och till och med farligt, och därför skulle det 
vara önskvärt att spängerna skulle förlängas till friluftsleden.

Även om de nu färdigställda spängerna är tillgänglighetsanpassade skulle de kunna förlängas med till 
exempel förmånligare smala spänger, ifall det för närvarande är ekonomiskt omöjligt att bygga 
tillgänglighetsanpassade spänger. Samtidigt skulle det vara bra att publicera en karta över områdets 
friluftsleder där man kan se hur de kan nås från Kivistö.

En kvarstående uppgift för kommunen efter övergången till välfärdsområdena är att stödja invånarnas 
välbefinnande. Det har många gånger konstaterats vilken positiv inverkan det har på vårt psykiska 
välbefinnande att röra sig ute i naturen. Genom att förbättra förhållandena i Storkärr garanterar vi 
invånarna en allt bättre möjlighet att röra sig i naturen.

En förlängning av spängerna skulle betyda fler friluftsmöjligheter för dem som bor i Kivistöområdet. Låt 
oss göra Storkärr till en närliggande naturled som förbättrar välbefinnandet hos alla Vandabor och 
samtidigt gå mot ett naturpositivt Vanda!

Vi som undertecknat motionen föreslår att spängerna i Storkärr förlängs till friluftsleden i Petikko.”

Stadsfullmäktige 19.6.2023 § 24 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

_____
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Serviceområdet för, gator och parker inom stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande 
som sitt svar:

Den nuvarande tillgängligsanpassade leden med spänger i Storkärr har byggts enligt restaureringsplanen 
för Storkärr i Käinby. I samma plan föreslås det att leden fortsätter som en smal stig av spänger och en 
friluftsstig till den nuvarande friluftsleden. Ledförbindelsen i fråga har också presenterats i Vandas 
målplan för friluftsleder.

Enligt planen för grönområdenas servicenät 2023–2032 är målet under programperioden att bygga två 
nya naturleder och att öka vägledningen vid 2–4 objekt: Förlängningen av leden med spänger i Storkärr 
finns inte med på listan över nya naturleder under programperioden. Nu planeras naturleden för 
Tussinkoski naturskyddsområde, därefter eventuellt naturleden i Skrakabäcken, naturleden i 
Kovallparken, naturleden i Matarforsen, naturleden i Pyttisberget eller naturleden i Slåttmossen. 

Grönområdesplaneringen lägger till planeringen av leden med spänger i Storkärr på sin arbetslista, men 
det finns ännu inga uppgifter om den exakta tidpunkten för planeringen eller genomförandet. Eftersom 
den planerade förlängningen inte helt och hållet ligger på mark som ägs av Vanda, förutsätter den 
fortsatta planeringen ytterligare utredningar och förhandlingar med markägaren. 

Stadsrumsnämnden ska rapporteras om hur ärendet framskrider senast hösten 2024.

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 32

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
   Styrelsen beslutar att 

a) ge Susanna Kaiju och Anu Hall samt de 44 andra ledamöterna som undertecknat motionen 
stadsstyrelsens svar i enlighet med verksamhetsområdets förslag och

b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Behandling:
Under behandlingen av ärendet kompletterade biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns 
verksamhetsområde sitt förslag enligt följande:

Stadsrumsnämnden ska rapporteras om hur ärendet framskrider senast hösten 2024.

Beslut:
Det kompletterade förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 21

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.
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Bilaga:
– Susanna Kaijus och Anu Halls samt 44 andra ledamöters undertecknade motion om att 

förlänga spängerna i Storkärr till friluftsleden i Petikko 

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1. Besvärsförbud

Närmare information:
Sirpa Mäkilä, parkplaneringschef, tfn 040 581 9037
(fornamn.efternamn[at]vantaa.fi)
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VALTUUSTOALOITTEET   
KAUPUNGINVALTUUSTON KOKOUS 19.6.2023  
  

  

Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite  Aloitteen tekijä/tekijät ja  
allekirjoitukset  
  

Jatketaan Isosuon pitkospuita Petikon ulkoilureitille  
Länsi‐Vantaalla sijaitseva Isosuo on 40 hehtaarin kokoinen 
pääkaupunkiseudun laajin ja monipuolisin suoalue.  
Alueen viereen on kehittynyt Kivistön suuralue, joista Keimola 
sijaitsee aivan tämän upean Natura‐alueen rajalla. Alueen kasvun 
ja luonnossa liikkumisen suosiosta johtuen, on paikan löytäneet 
erilaiset ulkoilijat ja sen käyttöaste on kasvanut runsaasti. 
Isosuon alue on vahva vetovoimatekijä kaupungin kasvaessa 
Keimolanmäen suuntaan.    
Isosuolle valmistui 2022 pitkospuut, jotka päättyvät harmillisesti 
keskelle suota. Pitkospuiden päättymiskohdasta olisi pari sataa 
metriä suota pitkin laajoille Petikon ulkoilureiteille. Upottavaa 
suoaluetta pitkin kävely voi olla haasteellista ja mahdollisesti 
vaarallistakin, joten pitkospuiden jatkaminen ulkoreitille olisi 
toivottavaa.  
Vaikka nyt valmistuneet pitkospuut ovat esteettömät, niitä voisi 
jatkaa vaikka edullisimmilla kapeilla pitkospuilla, mikäli 
esteettömien pitkospuiden rakentaminen olisi tällä hetkellä 
taloudellisesti mahdotonta. Samalla kannattaisi julkaista alueen 
ulkoilureiteistä kartta, josta näkyisi, miten ne ovat Kivistöstä 
saavutettavissa.   
Hyvinvointialueille siirtymisen jälkeen, jäi kunnan tehtäväksi 
asukkaiden hyvinvoinnin tukeminen. Luonnossa liikkumisen 
positiivinen vaikutus mielen hyvinvointiin on moneen kertaan 
tunnistettu. Parantamalla Isosuon puitteita, takaamme asukkaille 
entistä paremman mahdollisuuden luonnossa liikkumiseen.    
Pitkospuiden jatkaminen avaisi Kivistön suunnasta laajasti 
ulkoilumahdollisuuksia.   
Tehdään Isosuosta kaikkien vantaalaisten hyvinvointia lisäävä 
lähiluontoreitti ja mennään näin kohti luontopositiivista 
Vantaata!  
Me allekirjoittaneet esitämme, että Isosuon pitkospuita jatketaan 
Petikon ulkoilureitille.  
  
19.6.2023  
  
  

Aloitteen tekijän nimi:  
Susanna Kaiju kok.   
Anu Hall sd.  
  
Aloitteen allekirjoittajat:  

1. Juha Järä  
2. Siri Ahokas  
3. Maarit Raja‐Aho  
4. Marjo Vacker  
5. Mika Kasonen  
6. Tarja Eklund  
7. Faysal Abdi  
8. Jussi Särkelä  
9. Suvi Karhu  
10.Kai‐Ari Lundell  
11. Ida Tamminen  
12.Juha Suoniemi  
13.Anssi Aura  
14.Pirkko Letto  
15.Sirkka‐Liisa 
Kähärä  
16.Vaula Norrena  
17.Milad Dehghan  
18.Markku 
Weckman  
19.Tiina Tuomela  
20.Jari Jääskeläinen  
21.Otso Kivimäki  
22.Eeva Tikkanen  
23.Manav Phull  
24.Hanna Valtanen  
25.Paula 
Lehmuskallio  
26.Pirjo Luokkala  
27.Oskari Iivarinen  
28.Heli Hakala  
29.Minna Heikkinen  
30.Antero Eerola  
31.Stefan Åstrand  
32.Naima El Issaoui  
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33.Mikko Viilo  
34.Maija 
Rautavaara  
35.Nina Nummela  
36.Janne 
Hartikainen  
37.Niilo Kärki  
38.Pekka Virkamäki  
39.Ulla Kaukola  
40.Tuire Kaimio  
41.Anitta Orpana  
42.Reija Friman  
43.Matilda 
Stirkkinen  
44.Sirpa Kauppinen  
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Svar på Susanna Kaijus och Stefan Åstrands samt 36 andra ledamöters motion om 
åtgärder för att underlätta korttidsparkeringen i Kivistö

VD/6055/00.02.00.03/2023

TeA/HWe/JTy/MT/AP

Susanna Kaiju och Stefan Åstrand samt 36 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning: 

Kivistö har fortfarande problem med korttidsparkeringen. Personer som kommer längre ifrån för att 
uträtta ärenden har svårt hitta parkeringsplatser, vilket är problematiskt både ur kundernas och 
företagarnas synvinkel. Många säger rakt ut att de föredrar att uträtta sina ärenden i andra centrum. 
Invånarna i Kivistö centrum berättar också att vänner och släktingar inte kan komma på besök på grund 
av bristen på parkeringsplatser, vilket ökar ensamheten särskilt bland äldre och minskar välbefinnandet.  

I Kivistö genomförs avgiftsbelagd områdesparkering. Parkeringsområdena är huvudsakligen områden 
som väntar på bostadsbyggande och används enligt en områdesparkeringsavgift per månad eller dygn. 
En avgift på fem euro per dygn anses vara oskälig om avsikten är att endast äta på en restaurang eller 
besöka en närståendes hem.   
   
Vi undertecknade ledamöter föreslår att det i fortsättningen ska vara möjligt att parkera avgiftsfritt på 
områdesparkeringsområden i två timmar genom att använda parkeringsskiva. På så sätt kan 
områdesparkeringsplatserna också användas av kortvariga besökare och av dem som använder sig av de 
tjänster som finns i centrum. Dessutom utreds hur man kan öka korttidsparkeringen längs gatan.   

Stadsfullmäktige 18.9.2023 § 11

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

_____

Serviceområdet för gator och parker inom stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande som 
sitt svar:

Systemet för områdesparkering infördes för att svara på invånarnas och deras gästers långvarigare 
parkeringsbehov i Kivistö som fortfarande är under byggnad. En del av tanken bakom systemet är att när 
invånarnas långtidsparkering är borta från gatorna frigörs det kapacitet för kortvarig ärende- och 
gästparkering på parkeringsplatserna längs gatan. 

I Kivistö är områdesparkeringens parkeringsområden ofta fulla på veckoslut och kvällar med undantag 
av Snökvartsgatans parkeringsområde som ligger längst bort. Det finns alltså en stor efterfrågan på 
områdesparkeringens platser med nuvarande prissättning. Om områdesparkeringsområdena frigörs för 
avgiftsfri ärendeparkering skulle detta i praktiken minska parkeringsmöjligheterna för dem som betalar 
en månadsavgift, eftersom månadsavgiften inte garanterar en ledig parkeringsplats. 
Områdesparkeringens parkeringsplatser är dessutom tillfälliga och tas ur bruk då husen färdigställs.

22 §

29.01.2024
Stadsfullmäktige
Pöytäkirja 22 Sivu 106



En avgiftsbelagd gatuparkering tjänar kortvariga ärenden och besök. Stadsstyrelsen har beslutat att 
parkeringen är avgiftsfri de första 60 minuterna i avgiftszonerna. Hälften av områdesparkeringens 
parkeringsområden ligger i en avgiftszon eller i dess omedelbara närhet, och därför kan man inte 
erbjuda avgiftsfrihet en längre tid än vad som beslutats.

I Kivistö centrum undersöker man ständigt möjligheterna att öka antalet gatuparkeringsplatser. Som en 
snabb åtgärd på Olivingränden ordnas cirka åtta avgiftsbelagda gatuparkeringsplatser. Utöver dessa har 
preliminära planer gjorts upp för nya gatuparkeringsplatser på Djupbergsvägen (fem parkeringsplatser) 
och Käinbyvägen (två parkeringsplatser). Mer detaljerade planer ska ännu utarbetas för dessa och 
objekten anpassas till de närmaste årens byggprogram.

På Käinbyvägen var en del av gatuparkeringsplatserna ur bruk hösten 2023 på grund av att en 
busshållplats flyttades, vilket säkerligen ökade oron för att parkeringsplatserna skulle räcka till. Nu har 
en ny hållplats byggts och den gamla hållplatsen har ersatts med avgiftsbelagd gatuparkering. Dessutom 
har tre nya gatuparkeringsplatser med 30 minuters tidsbegränsning färdigställts på andra sidan gatan. 

Köpcentret Kivis öppnade sina dörrar i oktober, vilket medförde 300 nya ärendeparkeringsplatser i 
kärnan av Kivistö stadscentrum. Intill Kivis byggs också en Citymarketaffär med 300 parkeringsplatser. 
Dessa har en väsentlig betydelse för service- och parkeringsutbudet i Kivistö som helhet.

Utgående från det som nämns ovan är det inte ändamålsenligt att öppna områdesparkeringsområdena 
för kortvarig användning, utan de ska lämnas kvar för att tjäna invånarnas och deras långvarigare gästers 
parkeringsbehov. Däremot skulle ett avskaffande av den avgiftsfria gatuparkeringen på 60 minuter eller 
en förkortning av den till 30 minuter påskynda cirkulationen av gatuparkeringsplatser och därmed 
betjäna fler bilister som behöver korttidsparkeringsplatser på ett effektivare sätt än i nuläget.

Utvecklingen av parkeringssituationen i Kivistö följs upp aktivt och förbättringar görs i 
områdesparkeringens parkeringsområden och korttidsparkeringen längs gatorna i den mån det är 
möjligt.

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 34

Förslag framlagt av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge svar på Susanna Kaijus och Stefan Åstrands samt 36 andra ledamöters motion om 

åtgärder för att underlätta korttidsparkeringen i Kivistö
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 22

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.
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Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
– Susanna Kaijus och Stefan Åstrands samt 36 andra ledamöters undertecknade motion om 

åtgärder för att underlätta korttidsparkeringen i Kivistö 

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information:
Jenni Tyynilä, 043 8271224 (fornamn.efternamn[at]vantaa.fi)
Teemu Vihervaara, 043 8267180 (fornamn.efternamn[at] vantaa.fi)
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Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite Aloitteen tekijä/tekijät ja 

allekirjoitukset 

Toimenpiteitä lyhytaikaisen pysäköinnin helpottamiseksi 

Kivistössä 

  

  

Kivistö kipuilee edelleen lyhytaikaisen pysäköinnin 
haasteiden kanssa. Kauempaa asioimaan tulevat eivät tahdo 
löytää parkkipaikkoja, mikä on ongelmallista niin asiakkaiden 
kuin yrittäjien näkökulmasta. Monet sanovat suoraan, että 
asioivat suosiolla muissa keskustoissa. Kivistön keskustan 
asukkaat kertovat myös siitä, etteivät ystävät ja sukulaiset voi 
tulla kyläilemään parkkipaikkojen puutteen vuoksi, mikä lisää 
erityisesti ikäihmisten yksinäisyyttä ja vähentää hyvinvointia.   
  
Kivistössä toteutetaan maksullista aluepysäköintiä. 
Pysäköintialueet ovat pääasiassa asuntorakentamista 
odottavia alueita, ja niitä käytetään kuukausi- tai 
vuorokausihintaisella aluepysäköintimaksulla. 
Vuorokausihintaista viiden euron maksua pidetään 
kohtuuttomana, jos tarkoituksena on käydä vain syömässä 
ravintolassa tai vierailulla läheisen kodissa.   
   
Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että 
aluepysäköintialueille on jatkossa mahdollisuus pysäköidä 
maksutta parkkikiekkoa käyttäen kahdeksi tunniksi. Näin 
aluepysäköintipaikkoja voisi aidosti käyttää myös 
lyhytaikaiset vierailijat ja keskustan palveluiden käyttäjät. 
Lisäksi selvitetään, miten saataisiin lisättyä lyhytaikaista 
kadunvarsipysäköintiä.   
  

  

18.9.2023 

  

 

Aloitteen tekijän nimi: 

Susanna Kaiju kok. 

Stefan Åstrand rkp. 

 

Aloitteen allekirjoittajat: 

1. Juha Järä 

2. Marjo Vacker 

3. Kai-Ari Lundell 

4. Lasse Norres 

5. Maarit Raja-Aho 

6. Tanja Aidanjuuri 

7. Anu Hall 

8. Siri Ahokas 

9. Suvi Karhu 

10. Mika Kasonen 

11. Juha Suoniemi 

12. Tiina Tuomela 

13. Pasi Liukkonen 

14. Patrik Karlsson 

15. Vaula Norrena 

16. Markku Weckman 

17. Pirjo Luokkala 

18. Otso Kivimäkid 

19. Jouko Jääskeläinen 

20. Oskari Iivarinen 

21. Paula Lehmuskallio 

22. Eeva Tikkanen 

23. Lauri Kaira 

24. Naima EL ISssaoui 

25. Matilda Stirkkinen 

26. Nina Nummela  

27. Minna Erkkilä 

28. Sirpa Siru Kauppinen 

29. Jussi Särkelä 

30. Faysal Abdi 

31. Heli Hakala 

32. Niilo Kärki 

33. Jari Jääskeläinen 

34. Milad Dehghan 

35. Manav Phull 

36. Janne Hartikainen 
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Svar på Anssi Auras och Stefan Åstrands samt 22 andra ledamöters motion om en 
utredning om utvecklingen av Mårtensdals bussterminal

VD/4503/00.02.00.03/2023

TeA/SP/AkH/MT/AP

Anssi Aura, Stefan Åstrand samt 22 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med 
fullmäktiges stadsfullmäktige arbetsordning:
”Mårtensdal stadscentrumområde utvecklas till en mångsidig stadsmiljö med blandade funktioner. I de 
redan existerande centrumen ska man se till att antalet affärs‐ och kontorslokaler utvecklas ytterligare 
och att byggandet förbättrar kvaliteten på stadsrummet, särskilt i gatuplanet. 

I enlighet med vår strategi innebär blomstrande centrum att vi bygger trivsamma och trygga 
stadscentrum där det är nära till naturen. Vi ska göra det möjligt att röra sig lätt i vår stad och se till att 
det finns goda förutsättningar att utveckla funktionerna. 

Behovet av boarea i Mårtensdals centrum uppgår enligt stadens beräkningar till 100 000 m2‐vy. 
I den dispositionsplan som staden har berett kommer bussterminalområdet att utvecklas, i samband 
med vilket bl.a. kommunal service möjliggörs. 

Vi som undertecknat fullmäktigemotionen föreslår att staden utreder utvecklingen av bussterminalen i 
Mårtensdals centrum så att det för området utarbetas en effektiv detaljplan som gör det möjligt att 
bygga på höjden och flytta bussterminalen under markytan. Genom detta når vi målen för boarean så att 
vi kan bevara karaktären av småhusområde med närliggande grönområden i utkanten av Mårtensdals 
centrumområde.”

Stadsfullmäktige 19.6.2023 § 30 
Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

_____

Stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande som sitt svar:

”Det kommer att beställas en trafikutredning av området kring Mårtensdals station och en undersökning 
av en eventuell omorganisering av bussterminalområdet i enlighet med fullmäktigemotionen.  
Utredningen beräknas vara färdig våren 2024. Utredningen är en del av en mer omfattande 
utvecklingsbild av Mårtensdals centrumområde, där man undersöker hur man kan bygga ett tätare 
centrum på ett hållbart sätt. I utvecklingsbilden undersöker man närmare stadsbilden och den 
eventuella byggnadsvolymen i området kring stationen. Målet är att involvera invånarna i utkastet till 
utvecklingsbild hösten 2024 och lägga fram en utvecklingsplan 2025.”

Stadsstyrelsen 15.1.2024 § 35 

Förslag framlagt av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
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a) ge Anssi Aura och Stefan Åstrand samt de 22 andra ledamöterna som undertecknat 
motionen stadsstyrelsens svar i enlighet med verksamhetsområdet förslag, och att

b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 23

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
– Anssi Auras och Stefan Åstrands samt 22 andra ledamöters undertecknade motion om en 

utredning om utvecklingen av Mårtensdals bussterminal

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information:
Annakaisa Haanpää, detaljplanearkitekt, tfn 043 8268456
fornamn.efternamn[at]vantaa.fi
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Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite  
  

 
Aloitteen tekijä/tekijät ja  
allekirjoitukset   

  
Selvitys Martinlaakson bussiterminaalin kehittämisestä  
   
Martinlaakson kaupunkikeskustan aluetta kehitetään 
monipuolisena, toiminnoiltaan sekoittuneena 
kaupunkiympäristönä. Olemassa olevissa keskustoissa tulee 
varmistaa, että liike‐ ja toimitilan määrä kehittyy edelleen ja 
rakentaminen tulee parantamaan kaupunkitilan laatua erityisesti 
katutasolla.  
Strategiamme mukaisesti kukoistavat keskukset tarkoittavat sitä, 
että rakennamme viihtyisiä ja turvallisia kaupunkikeskuksia, joissa 
luonto on lähellä. Meidän tulee mahdollistaa helppo liikkuminen 
kaupungissamme sekä hyvät toiminnalliset 
kehittämisedellytykset.  
Martinlaakson keskustan alueen asuinalan tarve on kaupungin 
mukaan arviolta 100 000 k‐m2. Kaupungin valmistelemassa 
kaavarungossa bussiterminaalin aluetta tullaan kehittämään, 
jonka yhteydessä mahdollistetaan mm. kunnalliset palvelut.  
   
Me valtuustoaloitteen allekirjoittajat ehdotamme kaupunkia 
selvittämään Martinlaakson keskustan bussiterminaalin 
kehittämistä niin, että alueelle laaditaan tehokas asemakaava, 
joka mahdollistaa korkean rakentamisen ja bussiterminaalin 
siirtämisen maan alle. Näin pääsemme asuinalan tavoitteisiin 
niin, että voimme säilyttää Martinlaakson keskusta‐alueen 
reunamilla pientalomaisen luonteen lähiviheralueineen.  
  
Vantaalla 19.6.2023  
  
Anssi Aura  
Kaupunkiympäristölautakunnan pj, kok  
  
Stefan Åstrand  
Kaupunkiympäristölautakunnan jäsen, rkp  
  
  
  
  
  

Aloitteen tekijän nimi:  
Anssi Aura  
Stefan Åstrand   
   
Aloitteen allekirjoittajat:  

1. Jussi Särkelä  
2. Suvi Karhu  
3. Anu Hall  
4. Juha Suoniemi  
5. Milad Dehghan  
6. Jouko 
Jääskeläinen  
7. Mika Kasonen  
8. Tanja Aidanjuuri  
9. Oskari Iivarinen  
10.Paula 
Lehmuskallio  
11.Lauri Kaira  
12.Tiina Tuomela  
13.Heli Hakala  
14.Otso Kivimäki  
15.Mikko Viilo  
16.Susanna Kaiju  
17.Juha Järä  
18.Marjo Vacker  
19.Siri Ahokas  
20.Matilda 
Stirkkinen  
21.Sirpa Siru 
Kauppinen  
22.Carita Orlando   
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Juha Järäs och 13 andra ledamöters motion om att i lokaler som förvaltas av staden 
endast tillåta tidningsställ för stadens egna tidningar och lokaltidningar

VD/843/00.02.00.03/2024

Juha Järä och 13 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i enlighet med fullmäktiges 
arbetsordning: 

”Biblioteksväsendet drog upp riktlinjer hösten 2023 (läs tillkännagivandet om riktlinjerna under 
motionstexten) om att det i bibliotekens entréhallar i fortsättningen endast får finnas publikationer 
enligt rubriken ovan. Detta innebär att alla andra publikationer måste ta bort sina tidningsställ.
Bildningsväsendets riktlinjer gäller ändå inte stadens egna lokaler och andra lokaler som förvaltas av 
staden, och till exempel i allaktivitetshusen (t.ex. Lumo i Korso) har tidningen Voimas tidningsställ, med 
tillstånd, flyttats från insidan av ingången vid bibliotekets dörrar till entréhallen. Det vill säga till en 
synligare plats. Bland annat på museer och skolor finns också tidningsställ för tidningen i fråga. Det här 
är ändå inte en hållbar, ännu mindre acceptabel lösning när det gäller användningen av stadens lokaler, 
av flera olika orsaker:

 stadens uppgift är inte att främja distribution av tidningar som eftersträvar vinst, politiska eller 
liknande tidningar i sina lokaler, utan biblioteken tar hand om detta inom ramen för sina riktlinjer 
och lagen. 

• publikationer som eftersträvar vinst, politiska, ideologiska eller liknande publikationer ska 
överlag inte, och inte heller av jämlikhets- och jämställdhetsorsaker, finnas gratis till hands i 
stadens lokaler på det sätt som de finns nu.

• Publikationer för vilka det redan finns läsexemplar på biblioteket och ett stort antal tidningsställ i 
lokaler i Vanda som inte förvaltas av staden, behöver i fortsättningen inte längre stadens lokaler 
som distributionsställen.

• publikationerna kan vanligtvis läsas på respektive publikations webbplats, vilket är både enkelt 
och miljövänligare.

• tidningsställen i entréhallarna i stadens lokaler är en säkerhetsrisk (bl.a. brandsäkerhet och 
tillgänglighet)

• de kan bidra till onödig nedskräpning i närmiljön.

Vi som undertecknat motionen ber staden att snabbt agera i enlighet med motionens rubrik och dra upp 
nya övergripande riktlinjer, det vill säga att avlägsna och förbjuda alla tidningars tidningsställ osv. (även 
andra än tidningen Voima) i alla lokaler som förvaltas av staden, med undantag av stadens egna 
publikationer (t.ex. Vandas invånartidning) och lokaltidningar (t.ex. Vantaan Sanomat), och skolornas 
egna publikationer och elevorganisationernas publikationer när det gäller skolor. Dessutom föreslår vi 
att man också i tillräcklig utsträckning övervakar att dessa kommande riktlinjer följs.”

Tillägg till motionen:
Kultur- och biblioteksservicens riktlinjer för gratistidningar i Vanda

Vanda stad har dragit upp riktlinjer om att inte erbjuda utrymme för tidningsställ för gratistidningar i 
stadens bibliotek på grund av utrymmesbrist. Undantag utgör tidningar som Vanda stad publicerar samt 
lokaltidningar och stadsdelstidningar. Syftet med riktlinjerna är att säkerställa likvärdig behandling av 
olika aktörer.
Syftet med riktlinjerna relaterade till bibliotekets samlingshantering är att förtydliga situationen när det 
gäller gratistidningar, det vill säga definiera vad gratistidningar är och hur de ska inkluderas i bibliotekets 
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samlingar, och att fastställa under vilka förutsättningar gratistidningar och motsvarande publikationer 
kan distribueras i bibliotekets lokaler. 

Orsaken till riktlinjerna är att utöver bibliotekets egna beställda samlingar, erbjuder också många olika 
aktörer sina publikationer avgiftsfritt till biblioteket. På vissa villkor kan biblioteket erbjuda utrymme för 
läsexemplar av gratistidningar och broschyrer av privatpersoner, föreningar och kommersiella aktörer. 
Allt material som ska distribueras eller visas i biblioteket bedöms med avseende på dess lämplighet för 
biblioteket, vilket beskrivs mer detaljerat i riktlinjerna.

”Vanda stad handlar enligt god förvaltningssed med iakttagande av lagar och förordningar samt 
anvisningar på stadsnivå om jämställdhet och likabehandling, och de politiska trenderna påverkar inte 
beredningen av ärenden”, berättar Riikka Åstrand, biträdande stadsdirektör för verksamhetsområdet för 
stadskultur och välfärd.

Läsexemplar av tidningarna
Enligt riktlinjerna för gratistidningar tas gratistidningarna in som läsexemplar i bibliotekets samlingar, 
och några läsexemplar av tidningarna läggs fram för kunderna för läsning i bibliotekens tidningsläsesalar 
eller tidningshörnor.

Tidningarnas tidningsställ
Enligt riktlinjerna för gratistidningar kan gratistidningarnas egna tidningsställ inte placeras i lokaler som 
förvaltas av biblioteken. Motiveringen till detta är för det första jämlik behandling, eftersom utrymme 
inte kan erbjudas åt alla intresserade tidningar på grund av det begränsade utrymmet i biblioteket. Ett 
undantag är tidningar och broschyrer som staden producerar eller lokaltidningar eller stadsdelstidningar 
som kan distribueras på biblioteket.

Biblioteket både identifierar och vidtar uppgifterna enligt lagen om allmänna bibliotek (6 §) såsom att 
tillhandahålla en mångsidig och tidsenlig samling och främja en samhällelig och kulturell dialog och de 
gjorda riktlinjerna förtydligar ytterligare dessa uppgifter och kravet på jämlikhet i 
biblioteksverksamheten för kunderna. Bibliotekets samling innehåller ett brett utbud av läsexemplar av 
olika tidningar som kan läsas av alla kunder, men en egentlig utdelning eller distribution av tidningar hör 
inte till de uppgifter som fastställts för biblioteket.

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 24 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

Bilaga:
– Juha Järäs och 13 andra ledamöters undertecknade motion om att i lokaler som förvaltas 

av staden endast tillåta tidningsställ för stadens egna tidningar och lokaltidningar 
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VALTUUSTOALOITTEET   
KAUPUNGINVALTUUSTON KOKOUS 29.1.2024  
  

  

Kaupungin hallinnoimissa tiloissa sallittava vain 
kaupungin omien -ja paikallislehtien telineet   

Aloitteen tekijä/tekijät ja  
allekirjoitukset  

Kaupungin hallinnoimissa tiloissa sallittava vain 
kaupungin omien -ja paikallislehtien telineet  
  
Kirjastotoimi linjasi syksyllä 2023 (lue tiedote linjauksesta 
varsinaisen aloitetekstin alta) että kirjastojen auloissa saa 
jatkossa pitää vain otsikon mukaisia julkaisuja. Näin kaikki 
muut julkaisut joutuivat poistamaan jakelutelineensä.   
Kirjastotoimen linjaus ei kata kuitenkaan kaupungin omia 
ja hallinnoimia muita tiloja, ja esimerkiksi 
monitoimitaloissa (kuten esim. Korson Lumo) Voima-
lehden teline on, jopa luvan kanssa, siirretty kirjaston 
ovien sisäpuolelta oven toiselle puolen, aulaan. Siis jopa 
näkyvämpään paikkaan. Myös mm. museoiden ja koulujen 
tiloissa on ko. lehden telineitä. Tämä ei tietenkään ole 
kestävä, saati hyväksyttävä ratkaisu kaupungin tilojen 
käytön suhteen monestakaan syystä:  

• kaupungin tehtävä ei ole edistää voittoa 
tavoittelevien, poliittisten yms. lehtien jakelun 
edistäminen tiloissa, vaan kirjastot hoitavat 
asian oman linjauksensa ja lakien puitteissa.  
• voittoa tavoittelevat, poliittiset, ideologiset 
yms.  julkaisut eivät muutoin, eikä myöskään 
yhdenvertaisuus- ja tasa-arvosyistäkään kuulu 
olla ilmaiseksi kaupungin tiloissa, kuten tällä 
hetkellä ovat.  
• Julkaisut, joille on jo kirjastossa 
lukukappaleet sekä lukematon määrä Vantaalla 
ei-kaupungin hallinnoimissa tiloissa telineitä, 
eivät tarvitse jakelutiloiksi jatkossa enää 
kaupungin tiloja.  
• julkaisut on usein luettavissa kunkin omilta 
verkkosivuilta, joka on helppoa, niin myös 
ympäristöystävällisempää.  
• telineet kaupungin tilojen auloissa ovat 
turvallisuusriski (mm. paloturvallisuus ja 
esteettömyys)  
• aiheuttavat osaltaan tarpeetonta 
roskaamista lähiympäristössä.  

   
 

Aloitteen tekijän nimi:  
Juha Järä   
  
  
Aloitteen allekirjoittajat:  

1. Tanja Aidanjuuri  
2. Suvi Karhu  
3. Juha Suoniemi  
4. Pasi Liukkonen  
5. Kai-Ari Lundell  
6. Markku Weckman  
7. Niilo Kärki  
8. Minna Heikkinen  
9. Pekka Virkamäki  
10. Janne Hartikainen  
11. Milad Dehghan  
12. Paula 
Lehmuskallio  
13. Jouko 
Jääskeläinen  
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Me allekirjoittaneet pyydämme ripeästi kaupungilta 
aloitteen otsikon mukaista toimintaa ja uutta kattavaa 
linjausta, eli että kaikissa kaupungin hallinnoimissa tiloissa 
poistetaan ja kielletään kaikkien (muidenkin kuin Voima-
lehden) jakelutelineet yms. pois lukien kaupungin omat 
julkaisut (kuten esim. Vantaan asukaslehti) sekä 
paikallislehdet (kuten esim. Vantaan Sanomat) sekä 
kouluissa koulujen omat sekä oppilasjärjestöjen julkaisut. 
Lisäksi esitämme, että tämän tulevan linjauksen 
noudattamista myös riittävästi valvotaan.  
Juha Järä 29.1.2024 Valtuuston kokous 
  
Aloitteen lisäosa:  
  
Vantaan kulttuuri- ja kirjastopalvelun ilmaisjakelulehtiä 
koskeva linjaus   
   
Vantaan kaupunki on linjannut, että kaupungin kirjastoissa 
ei tilan puutteen vuoksi tarjota tilaa ilmaisjakelulehtien 
jakelupisteille. Poikkeuksena tähän ovat Vantaan 
kaupungin julkaisemat lehdet, sekä paikallis- ja 
kaupunginosalehdet. Linjauksella halutaan varmistaa eri 
toimijoiden yhdenvertainen kohtelu.  
Kirjaston kokoelmahallintaan liittyvän linjauksen 
tarkoituksena on selkeyttää tilannetta ilmaisjakelulehtien 
osalta eli määritellä mitä ovat ilmaisjakelulehdet ja miten 
niitä sisällytetään kirjaston kokoelmiin sekä linjata millä 
edellytyksillä ilmaisjakelulehtiä tai vastaavia julkaisuja 
voidaan jaella kirjaston tiloissa.  
   
Syynä linjaukselle on se, että kirjaston omien tilattujen 
kokoelmien lisäksi lukuisat erilaiset toimijat tarjoavat 
julkaisujaan maksutta kirjastoon. Kirjastossa voidaan 
tietyin edellytyksin tarjota tilaa yksityishenkilöiden, 
yhdistysten ja kaupallisten toimijoiden ilmaisjakelulehtien 
lukukappaleille ja esitteille. Kaiken kirjastossa jaettavaksi 
tai esille laitettavan aineiston osalta arvioidaan niiden 
sopivuutta kirjastoon, kuten linjauksessa on tarkemmin 
kuvattu.  
”Vantaan kaupunki toimii hyvän hallintotavan mukaisesti 
lakeja ja asetuksia sekä kaupunkitasoisia ohjeita tasa-
arvosta ja yhdenvertaisuudesta noudattaen, eikä 
poliittisilla suuntauksilla ole asioiden valmisteluun 
vaikutusta”, kertoo kaupunkikulttuurin ja hyvinvoinnin 
toimialan apulaiskaupunginjohtaja Riikka Åstrand.  
Lehtien lukukappaleet  
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Ilmaisjakelulehtiä koskeva linjauksen mukaisesti kirjaston 
kokoelmiin otetaan lukukappaleiksi ilmaisjakelulehtiä, 
jotka asetetaan asiakkaiden luettavaksi muutamana 
lukukappaleena kirjastojen lehtilukusalissa tai 
lehtipisteissä.  
Lehtien jakelutelineet  
Ilmaisjakelulehtiä koskevan linjauksen mukaisesti 
ilmaisjakelulehtien omia jakelutelineitä ei voida sijoittaa 
kirjastojen hallinnoimiin tiloihin. Perusteluna tälle on 
ensinnäkin tasapuolinen kohtelu, koska tilaa ei voida 
tarjota kaikille kiinnostuneille lehdille, sillä kirjaston tilat 
ovat rajalliset. Poikkeuksena tästä ovat kaupungin 
tuottamat lehdet ja esitteet tai paikalliset lehdet tai 
kaupunginosien lehdet, joiden jakelu voi olla kirjastossa.   
   
Kirjasto sekä tunnistaa että toteuttaa kirjastolain tehtäviä 
(6 §) kuten monipuolisen ja uudistuvan kokoelman ylläpito 
sekä yhteiskunnallisen ja kulttuurisen vuoropuhelun 
edistäminen ja tehdyn linjauksen avulla näitä tehtäviä ja 
kirjaston toiminnan tasapuolisuuden vaatimusta 
entisestään selkeytetään asiakkaille.  Kirjaston 
kokoelmaan sisältyy laajasti erilaisia lehtiä lukukappaleina 
kaikkien asiakkaiden luettavaksi, mutta kuitenkaan 
varsinainen lehtien levittäminen tai jakelu ei kuulu 
kirjastolle määriteltyihin tehtäviin  
  
29.1.2024 Valtuuston kokous  
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Vänsterförbundets fullmäktigegrupps och 10 andra ledamöters motion om att Vandas 
samarbete med Israel måste läggas på is – en ny vänort från Palestina

VD/845/00.02.00.03/2024

Vänsterförbundets fullmäktigegrupp och 10 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet 
med fullmäktiges arbetsordning: 

”När Ryssland inledde sitt storanfall mot Ukraina i februari 2022, fördömde Vanda stadsfullmäktige 
anfallet bara några dagar senare. Samtidigt beslutade fullmäktige att omedelbart skicka humanitärt 
bistånd till Ukraina.

Senare avslutade staden vänortsrelationen med den ryska staden Kinesjma. En ny vänortsrelation 
ingicks i höstas med den ukrainska staden Boryspil. Det fanns goda grunder för beslutet. Vi lever inte i 
ett vakuum. Vanda är en del av Finland, Europa och världen. Vi kan inte bara se på när vår tids stora 
mänskliga tragedier äger rum.

Nu skulle det vara dags att vara konsekvent. Det får inte finnas dubbla standarder eller någon 
dubbelmoral när det gäller att förhålla sig till civilbefolkningens lidande.
Det brutala kriget i Gaza har nu pågått redan i drygt tre månader. Enligt internationella organisationer 
har det lett till att rejält över 20 000 människor har dött. Flera tusen av dem är barn. Majoriteten av den 
palestinska befolkningen i området har tvingats lämna sina hem på grund av Israels krigshandlingar. 
Samtidigt har hälso- och sjukvårdssystemet i Gaza praktiskt taget kollapsat. Det råder brist på 
läkemedel, mat och dricksvatten.

Det skulle därför vara på tiden att Vanda stad lägger allt samarbete med Israel på is och skickar 
humanitärt bistånd till den krigsdrabbade befolkningen i Gaza. Samtidigt skulle det vara dags för Vanda 
att upprätta en vänortsrelation med en ort i Palestina, till exempel på palestinska Västbanken. Detta 
borde ske i samarbete med den internationellt erkända palestinska regeringen.

Vanda har sedan 1967 haft en vänortsrelation med Matte Yehuda i Israel. Vänortssamarbetet kan 
återupptas till exempel efter att kriget i Gaza är över och Israel har ersatt de skador som landet har 
orsakat de palestinska territorierna. Samtidigt ska man inom Vanda stads upphandlingar
se till att staden inte köper produkter som har sitt ursprung i Israel, särskilt i Israels olagliga bosättningar 
på Västbanken i Palestina.

Kriget i Gaza inleddes efter en rad fullständigt oacceptabla terroristattacker mot Israel av 
extremistorganisationen Hamas. Samtidigt har Israel rätt att försvara sig. Denna rätt omfattar ändå inte 
rätten att döda tiotusentals civila, däribland barn, att tvångsförflytta befolkningen och skapa en 
humanitär katastrof. Den tre månader långa bombningen av civila mål kan inte längre kallas 
försvarsstrid.

På basis av ovanstående lämnar vi undertecknade ledamöter in följande fullmäktigemotion:

* Vanda stad avbryter allt samarbete med Israel som för krig i Gaza, inklusive vänortssamarbetet. Staden 
sätter upp som mål att inleda vänortssamarbete på Västbanken i Palestina, inom den internationellt 
erkända palestinska myndighetens territorium. Samtidigt skickar Vanda stad humanitärt bistånd till den 
krigsdrabbade civilbefolkningen i Gaza via internationella hjälporganisationer.”
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Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 25 

Beslut: 
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

Bilaga:
– Vänsterförbundets fullmäktigegrupps och 10 andra ledamöters undertecknade motion om 

att Vandas samarbete med Israel måste läggas på is – en ny vänort från Palestina 
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Vantaan yhteistyö Israelin kanssa on pantava jäähylle – 
uusi ystävyyskaupunki Palestiinasta  
   
Kun Venäjä käynnisti suurhyökkäyksen Ukrainaan 
helmikuussa 2022, tuomitsi Vantaan kaupunginvaltuuston 
hyökkäyksen vain muutama päivä sen jälkeen. Samalla 
valtuusto päätti välittömästä humanitaarisen avun 
lähettämisestä Ukrainaan.  
   
Myöhemmin kaupunki katkaisi 
ystävyyskaupunkisuhteensa venäläiseen Kinešman 
kaupunkiin. Uusi ystävyyskaupunkisuhde solmittiin viime 
syksynä ukrainalaisen Borysbilin kaupungin kanssa.  
  
Ratkaisuille oli hyvät perusteet. Me emme elä tyhjiössä. 
Vantaa on osa Suomea, Eurooppaa ja maailmaa. Aikamme 
suuria inhimillisiä murhenäytelmiä ei voi vain seurata 
sivusta.  
   
Nyt olisi aika olla johdonmukainen. Suhtautumisessa 
siviilien kärsimyksiin ei voi olla kaksoisstandardeja eikä 
kaksinaismoraalia.  
   
Gazassa jatkunut raaka sota on jatkunut nyt jo runsaat 
kolme kuukautta. Se on kansainvälisten järjestöjen 
mukaan johtanut reilusti yli 20 000 ihmisen kuolemaan. 
Heistä monta tuhatta on lapsia. Suurin osa alueen 
palestiinalaisväestöstä on joutunut jättämään kotinsa 
Israelin sotatoimien takia. Samalla Gazan 
terveysjärjestelmä on käytännössä romahtanut. Pulaa on 
lääkkeistä, ruoasta ja juomavedestä.  
   
Siksi Vantaan kaupungin olisi aika panna jäähylle kaikki 
yhteistyö Israelin kanssa sekä ohjata humanitaarista apua 
sodasta kärsineelle Gazan väestölle. Samalla Vantaan olisi 
aika solmia ystävyyskaupunkisuhde Palestiinaan, 
esimerkiksi Palestiinan Länsirannalla. Tämän pitäisi 
tapahtua yhteistyössä kansainvälisesti tunnustetun 
palestiinalaishallinnon kanssa.  
   
Vantaalla on ollut vuodesta 1967 lähtien 
ystävyyskaupunkisuhde Israelissa sijaitsevan Mette 
Mahudan kaupunkiin. Yhteistyöhön voidaan palata 
esimerkiksi sen jälkeen, kunnes Gazan sota on ohi ja Israel 
on korvannut palestiinalaisalueille aiheuttamansa tuhot. 
Samalla Vantaan kaupungin hankinnoissa on 
huolehdittava siitä, ettei se osta tuotteita, joiden alkuperä 

Aloitteen tekijän nimi:  
Vasemmistoliiton 
valtuustoryhmä  
   
  
Aloitteen allekirjoittajat:  

1. Reija Friman  
2. Manav Phull  
3. Faysal Abdi  
4. Aadan Ibrahim  
5. Vaula Norrena  
6. Naima El Issaoui  
7. Jussi Särkelä  
8. Milad Dehghan  
9. Maija Rautavaara  
10. Hanna Valtanen  
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on Israelissa, etenkin sen Palestiinan Länsirannalla 
sijaitsevista laittomista siirtokunnista.  
   
Gazan sota käynnistyi äärijärjestö Hamasin täysin 
tuomittavasta terrori-iskujen sarjasta Israeliin. Samalla 
Israelilla on oikeus puolustaa itseään. Tämä oikeus ei 
kuitenkaan sisällä oikeutta kymmenien tuhansien siviilien, 
mukaan lukien lasten surmaamiseen, väestön 
pakkosiirtoihin ja humanitaarisen katastrofin 
tuottamiseen. Kolme kuukautta jatkunutta siviilikohteiden 
pommittamista ei voi enää kutsua puolustustaisteluksi.  
   
Edellä olevan perusteella, me allekirjoittaneet valtuutetut 
teemme seuraavan valtuustoaloitteen:  
   
* Vantaan kaupunki keskeyttää kaiken yhteistyön Gazassa 
sotaa käyvän Israelin kanssa, mukaan lukien 
ystävyyskaupunkiyhteistyö. Kaupunki ottaa tavoitteekseen 
ystävyyskaupunkiyhteistyön aloittamisen Palestiinan 
Länsirannalla kansainvälisesti tunnustetun 
palestiinalaishallinnon alueella. Samalla Vantaan kaupunki 
ohjaa humanitaarista apua sodasta kärsineelle Gazan 
siviiliväestölle kansainvälisten avustusjärjestöjen kautta.  
   
   
Vantaalla 29.1.2024  
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Centerns fullmäktigegrupps och 32 andra ledamöters motion om att förbättra nivån på 
vinterunderhållet av gatorna i Vanda

VD/846/00.02.00.03/2024

Centerns fullmäktigegrupp och 32 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning: 

”De fullmäktigeledamöter som undertecknat denna fullmäktigemotion föreslår att Vanda stadsstyrelse 
utreder åtgärder och föreslår åtgärdsalternativ, genom vilka nivån på vinterunderhållet av Vandas gator 
och färdvägar, också invånarnas hemgator, kan höjas från den nuvarande nivån, och presentera för 
fullmäktige en uppskattning av hur stor ekonomisk tilläggssatsning detta skulle kräva i anslagen för 
vinterunderhåll.
Stadsstyrelsen bör också bedöma vilka förändringar av kvalitetskriterierna för konkurrensutsättningen 
av gatuunderhållet som skulle krävas för att höja nivån på underhållet. Vi föreslår också att Vanda 
utreder om man i Vanda kan skapa ett servicelöfte om inom vilken tid invånarnas hemgator och också 
leder för lätt trafik ska vara plogade och underhållna till exempel efter snöfall. Det ska också säkerställas 
i Vanda att kommuninvånarnas respons snabbt når plogförarna och Vanda bör öka informationen om 
vinterunderhållet av vägarna till invånarna i området till exempel i områdenas Facebookgrupper.

Bakgrund:
I hela Finland har vi denna vinter kunnat njuta av riktigt vinterväder med snöfall och köldgrader. Också i 
Vanda har kommuninvånarna haft goda möjligheter att åka skridskor och skida i fina skidspår.  Men 
saker och ting har sin baksida. Som bäst förs det på olika håll i Vanda, bland annat i stadsdelarnas egna 
Facebookgrupper och i andra lokala stadsdelsgrupper, en intensiv diskussion om det dåliga 
vinterunderhållet av gatorna. Precis som under tidigare vintrar har invånarnas hemgator ställvis varit 
nästan oframkomliga med djupa hjulspår och gropar då ett tjockt lager av is-snö-slask legat kvar på 
vägen efter snöfallen. En utmaning för invånarna uppstår också när våta körbanor och leder för lätt 
trafik fryser på och sandningen drar ut på tiden.  

Ett annat problem i Vanda är att de hårdpackade snövallarna som uppstått på vissa ställen plogas direkt 
framför tomtanslutningarna så att där bildas tunga snö- och ishögar.   
Att röja dessa är svårt och mycket arbetskrävande, särskilt för äldre invånare eller invånare med nedsatt 
kondition eller hälsa. Det finns också stora snöhögar vid vägkorsningarna, vilket orsakar sikthinder och 
farliga situationer.
Gatornas dåliga skick påverkar också fotgängare, personer med barnvagnar eller rullstol, och cyklister. 
Det utrymme som är tillgängligt för lätt trafik kan också bli mycket smalare på grund av 
vinterunderhållet. I praktiken är gatorna för många Vandabor under en del av vintersäsongen i ett 
sådant skick att det inte är säkert eller ens möjligt att använda dem. Gator som är i dåligt skick är en risk 
för säkerheten för både Vandaborna och deras fordon. Isiga och hala gator orsakar fallolyckor, vilka 
leder till skador som blir dyra för skattebetalarna.
Vinterunderhållet av gator och andra leder påverkar alltså i hög grad Vandabornas vardag och hur 
smidigt den löper.

Andelen respons på vinterunderhållet som staden får in varje år kan räknas i tusental. Andelen 
anmärkningsvärd snabbrespons som kom in enbart på responskartan under vintern 2022–2023 uppgick 
till ett antal på cirka 5 000 och i responssystemet registrerades det lika mycket annan respons, vilket 
framgick av en artikel i Vantaan Sanomat 29.12.2023.
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Utifrån responsen från kommuninvånarna verkar det också finnas stora nivåskillnader i underhållet 
beroende på var man bor och vem som plogar och med vilken utrustning gatorna plogas. I vissa delar av 
Vanda kan vinterunderhållet få beröm, medan situationen på andra håll är dålig. Det här väcker frågan 
om man i konkurrensutsättningarna har fokuserat för mycket på priset och gett kvalitetskriterierna för 
lite uppmärksamhet, vilket lett till att en sådan kvalitetsnivå som upplevs som anständig av 
kommuninvånarna endast uppnåtts slumpmässigt och oregelbundet.

I Vanda finns det omkring 1600 kilometer gator och andra färdvägar som ska plogas och sandas på 
vintern. Gatorna plogas i prioritetsordning så att kollektivtrafikgator och andra livligt trafikerade gator 
och matarleder plogas först, och bostadsgator till sist.
Behovet att ploga en gata blir mer brådskande om det till exempel ligger ett daghem eller en 
hälsostation längs gatan.”

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 26 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

Bilaga:
– Centerns fullmäktigegrupps och 32 andra ledamöters undertecknade motion om att 

förbättra nivån på vinterunderhållet av gatorna i Vanda 

29.01.2024
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Valtuustoaloitteen otsikko & Aloite  Aloitteen tekijä/tekijät ja  
allekirjoitukset  
  

Aloite Vantaan katujen talvikunnossapidon tason 
parantamiseksi  
Tämän valtuustoaloitteen allekirjoittajat esittävät, että 
Vantaan kaupunginhallitus selvittää keinot ja esittää 
toimenpidevaihtoehdot, joilla voidaan nostaa Vantaan 
katujen ja kulkuväylien, myös kotikatujen, 
talvikunnossapidon tasoa nykyisestään sekä esittää 
valtuustolle arvion siitä, kuinka suurta taloudellista 
lisäsatsausta tämä edellyttäisi talvikunnossapidon 
määrärahoihin.   
Kaupunginhallituksen on myös syytä arvioida, millaisia 
muutoksia katujen kunnossapidon kilpailutuksen 
laatukriteereihin kunnossapidon tasokorotus edellyttäisi.  
 Lisäksi esitämme, että Vantaalla selvitetään, voidaanko 
Vantaalle luoda palvelulupaus siitä, missä ajassa 
kotikadut ja -kevyenliikenteenväylätkin tulee olla 
huollettuna esimerkiksi lumisateen jäljiltä. Vantaalla tulee 
myös varmistaa, että kuntalaisilta tuleva palaute menee 
ripeästi perille kuljettajille ja Vantaan tulee lisätä 
tiedottamista teiden talvikunnossapidosta alueen 
asukkaille esimerkiksi alueiden Facebook-ryhmissä.   
Taustaa:  
Kaikkialla Suomessa on tänä talvena päästy nauttimaan 
kunnon talvikeleistä lumisateineen ja pakkasineen. Myös 
Vantaalla on ollut hyvät luistelumahdollisuudet ja upeat 
hiihtoladut kuntalaisten käytössä. Asioilla on kuitenkin 
kääntöpuolensa. Parhaillaan eri puolilla Vantaata muun 
muassa kaupunginosien omissa Facebook-ryhmissä ja 
muissa paikallisissa kaupunginosayhteisöissä käydään 
tiivistä keskustelua katujen heikosta talvikunnossapidosta. 
Kotikadut ovat olleet aikaisempien talvien tapaan 
paikoitellen lähes ajokelvottomia, kun tiet ovat niin syvillä 
urilla ja kuoppaisia, koska tien päälle on jäänyt 
lumisateiden jäljiltä korkea jää-lumi-loskakerros. Omat 
haasteensa asukkaille taas tulee siitä, kun märät ajotiet ja 
kevyenliikenteenväylät jäätyvät ja hiekoitus venyy.   
Ongelmana Vantaalla on myös se, että jossain paikoissa 
kertynyt polanne aurataan suoraan tonttiristeyksien eteen 
siten, että siihen muodostuu painavia lumi- ja jääkasoja. 
Näiden puhdistaminen erityisesti iäkkäämmille tai 
muutoin heikkokuntoisemmille kaupunkilaisille on vaikeaa 
ja hyvin työlästä. Isoja lumikasoja on myös teiden 
risteyksissä, mikä aiheuttaa näköesteitä ja 
vaaratilanteita.   

Aloitteen tekijän nimi:  
Keskustan valtuustoryhmä  
  
Aloitteen allekirjoittajat:  

1. Tanja Aidanjuuri  
2. Oskari Iivarinen  
3. Suvi Karhu  
4. Pasi Liukkonen  
5. Tarja Eklund  
6. Tiina Tuomela  
7. Kai-Ari Lundell  
8. Paula Lehmuskallio  
9. Jari Sainio  
10. Faysal Abdi  
11. Elina Nykyri  
12. Sirpa Siru Kauppinen  
13. Reija Friman  
14. Manav Phull  
15. Minna Heikkinen  
16. Janne Hartikainen  
17. Tuija Haapalainen  
18. Marjo Vacker  
19. Nina Nummela   
20. Jouko Jääskeläinen  
21. Susanna Kaiju   
22. Vaula Norrena  
23. Jussi Särkelä  
24. Heli Hakala  
25. Milad Dehghan  
26. Maarit Raja-Aho  
27. Pirkko Letto  
28. Mika Kasonen  
29. Siri Ahokas  
30. Niilo Kärki  
31. Maija Rautavaara  
32. Hanna Valtanen  
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Katujen heikko kunto vaikuttaa myös jalankulkijoihin, 
lastenrattaita tai pyörätuolia käyttäviin sekä pyöräilijöihin. 
Kevyen liikenteen väylän käyttötila voi myös kaventua 
talvikunnossapidon vuoksi hyvin kapeaksi. Käytännössä 
monelle vantaalaiselle osan talvikaudesta kadut ovat 
sellaisessa kunnossa, ettei niiden käyttäminen ole 
turvallista tai edes mahdollista. Heikkokuntoiset kadut 
ovat riski niin vantaalaisten kuin heidän ajoneuvojensakin 
turvallisuudelle. Jäiset ja liukkaat kadut aiheuttavat 
kaatumisia, joista seuraa veronmaksajille kalliiksi tulevia 
loukkaantumisia.   
Katujen ja muiden väylien talvikunnossapito vaikuttaa siis 
olennaisesti vantaalaisten arkeen ja sen sujuvuuteen. 
Kaupungille tulee joka vuosi tuhansia palautteita 
talvikunnossapidosta. Pelkästään palautekarttaan 
merkittäviä pikapalautteita tuli talven 2022-2023 aikana 
noin 5000 kappaletta ja muita palautejärjestelmään 
kirjattuja palautteita saman verran, kuten kävi ilmi 
Vantaan Sanomissa 29.12.2023 olleesta artikkelista.  
Kuntalaisilta saadun palautteen perustella 
kunnossapidossa vaikuttaa olevan myös isoja tasoeroja 
sen mukaan, missä sattuu asumaan ja kenen toimesta ja 
millaisella kalustolla kadut aurataan. Osassa Vantaata 
talvikunto voi kerätä kiitosta, samaan aikaan kun toisaalla 
tilanne on heikko. Tämä herättää kysymyksen siitä, että 
onko kilpailutuksissa menty liiaksi hinta edellä ja 
laatukriteerien huomioiminen on jäänyt vähemmälle ja 
näin ollen kuntalaisten kunnolliseksi kokema laatutaso 
sattumanvaraiseksi.    
Vantaalla on noin 1600 kilometriä hoidettavia katuja ja 
muita kulkuväyliä, joita talvisin aurataan ja hiekoitetaan. 
Kadut aurataan kiireellisyysjärjestyksessä siten, että ensin 
aurataan joukkoliikennekadut ja muut vilkkaasti 
liikennöidyt kadut kokoojakadut, lopuksi asuntokadut. 
Kadun aurauksen kiireellisyyttä nostaa myös, jos kadun 
varrella sijaitsee esimerkiksi päiväkoti tai terveysasema.   
 
Vantaalla 29.1.2024  
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Sammanträdet avslutat

Stadsfullmäktige 29.1.2024 § 27

Beslut:
Ordförande avslutade sammanträdet kl. 20.16.
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Anvisningar för sökande av ändring 1. Besvärsanvisning(1. Anförande av besvär hos Helsingfors 
förvaltningsdomstol)

Besvär kan anföras på laglighetsgrunder, det vill säga om
 beslutet tillkommit i felaktig ordning
 det organ som fattat beslutet haröverskridit sina befogenheter och/eller
 beslutet annars strider mot lag

Du kan anföra besvär om du är kommunmedlem. Som part får du, oberoende av om du är medlem i kommunen, 
anföra besvär om beslutet avser dig eller om din rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet.

Om ärendet gäller fastställande av byggförbud får besvär anföras av
 den som är part
 en myndighet, om det bestämts i lag eller om besvärsrätten är nödvändig för det allmänna intresse som 

myndigheten ska bevaka

I ärenden som gäller godkännande av generalplaner, detaljplaner och byggnadsordning får besvär anföras av
 kommunmedlemmarna
 den som är part
 en myndighet i ärenden som gäller dess verksamhetsområde
 landskapsförbund och kommuner för vars område den markanvändning som anges i planen eller 

byggnadsordningen har konsekvenser
 en registrerad lokal eller regional sammanslutning i ärenden som hör till dess verksamhetsområde och 

ligger inom dess geografiska område

Inlämning av besvären
Lämna in besvären inom 30 dagar från beslutets delgivning. Delgivningsdagen räknas inte med i tidsfristen. Besvär 
ska anföras senast den sista föreskrivna dagen inom ämbetsverkets öppettid. Besvär som lämnats in för sent 
prövas inte.

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att protokollet lagts fram på Vanda stads webb-
sidor.

En part anses ha fått del av ett beslut som gäller godkännandet av en plan eller byggnadsordning eller ett beslut 
om byggförbud sju dagar efter det att protokollet lagts fram på Vanda stads webbsidor.
I övriga ärenden anses en part ha fått del av beslutet, om inget annat påvisas

 sju dagar efter det att brevet sänts
 på den tredje dagen efter att ett elektroniskt meddelande skickats, eller
 vid den tidpunkt som anges i mottagningsbeviset/antecknats i ett separat delgivningsbevis

Du kan lämna in besvär personligen, per post eller på elektronisk väg. Om den sista inlämningsdagen infaller på 
ett veckoslut eller en helgdag kan du lämna in besvären ännu följande vardag under tjänstetid.

Anför besvär skriftligt och berätta hur du vill att beslutet ska ändras och på vilka grunder. Bifoga beslutet som 
besvären gäller och de handlingar som stöder yrkandet samt ett intyg över vilken dag beslutet har tillkännagetts 
eller någon annan utredning om när besvärstiden inletts. Ange din hemkommun och dina kontaktuppgifter i 
besvären och underteckna dem. Om du har en laglig företrädare, ska besvären utöver ditt namn och din hem-
kommun också innehålla företrädarens namn, hemkommun, kontaktuppgifter och underskrift. En elektronisk 
handling behöver inte undertecknas, men uppgifter om avsändaren ska framgå av handlingen.

Besvär lämnas alltid in på eget ansvar.
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Rättegångsavgifter debiteras från ändringssökanden enligt vad som föreskrivs i lagen om domstolsavgifter 
(1455/2015). Aktuell information om avgifter finns på domstolsväsendets webbplats.

Avgiften tas inte ut om förvaltningsdomstolen ändrar det överklagade beslutet till fördel för ändringssökanden.

Kontaktuppgifter för Helsingfors förvaltningsdomstol
Besöks- och postadress: Banbyggarvägen 5, 00520 HELSINGFORS
Telefon: 029 56 42000, fax: 029 56 42079
E-postadress: helsinki.hao@oikeus.fi
E-tjänstens adress: Använd e-tjänsten (https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/)
Tjänstetid kl. 8.00–16.15

Sivu 128

https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/


Anvisningar för sökande av ändring 2. Upphandlingsrättelse och rättelseyrkande i upphandlingsärende

Den som är missnöjd med den kommunala myndighetens (den upphandlande enhetens) beslut om 
upphandling som understiger det nationella tröskelvärdet eller något annat avgörande i 
upphandlingsförfarandet kan söka upphandlingsrättelse hos den upphandlande enheten enligt 81 § och 
83 § i upphandlingslagen eller rättelse enligt 89 § i kommunallagen. Upphandlingsrättelse kan sökas av 
en anbudsgivare som har deltagit i ett anbudsförfarande eller en anbudssökande, det vill säga den som 
ett beslut avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part). Rättelse enligt 
kommunallagen kan dessutom sökas av en kommunmedlem.

Tidsfristen för rättelseyrkande

Rättelse ska sökas inom 14 dagar efter att den som framställer rättelseyrkandet har fått del av den 
upphandlande enhetens beslut eller avgörande av annat slag i upphandlingsförfarandet. 

- Vid elektronisk delgivning anses en part ha fått del av upphandlingsbeslutet och de kompletterande 
handlingarna den dag det elektroniska meddelande som innehåller beslutet och dessa handlingar 
står till mottagarens förfogande i hans eller hennes mottagarapparat på ett sådant sätt att 
meddelandet kan hanteras. Dagen för avsändandet av meddelandet anses vara en sådan tidpunkt, 
om det inte ges en tillförlitlig redogörelse om att datakommunikationsförbindelserna inte har 
fungerat eller om en motsvarande omständighet, som har lett till att det elektroniska meddelandet 
nått mottagaren vid en senare tidpunkt. 

Om delgivningen sker brevledes per post anses mottagaren ha fått del av ärendet den sjunde dagen 
efter avsändandet, om inte mottagaren visar att delgivningen har skett senare.  

När den upphandlande enheten använder bevislig delgivning anses delgivningen ha skett vid den 
tidpunkt som framgår av mottagningsbeviset eller vid den tidpunkt som antecknats i ett separat 
bevis över delfåendet.

- En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet när protokollet har lagts fram offentligt.

Innehållet i en upphandlingsrättelse och ett rättelseyrkande

Av ett rättelseyrkande ska framgå yrkandena med motiveringar. I ansökan ska namnen på dem som 
söker rättelse och som avfattat skrivelsen antecknas liksom de kontaktuppgifter som behövs för att 
hantera ärendet.

Till en upphandlingsrättelse ska fogas de handlingar som den som framställer yrkandet hänvisar till om 
de inte redan finns hos den upphandlande enheten. 

Upphandlingsrättelsen och/eller rättelseyrkandet lämnas in/skickas på adressen: 

Vanda stads registratur 
Stadsfullmäktige 
Stationsvägen 7, 01300 Vanda,
e-postadress: kirjaamo@vantaa.fi, 
Telefon (registraturen) 09- 8392 2184, fax: 09- 8392 4163
Tjänstetid: måndag–fredag 8.15–16.00
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Anvisningar för sökande av ändring 3.  Upphandlingsrättelse och besvär till marknadsdomstolen

Enligt lagen om offentlig upphandling (upphandlingslagen) kan en part söka ändring i ett beslut eller 
något annat avgörande i ett upphandlingsförfarande som gäller offentlig upphandling genom att yrka på 
att den upphandlande enheten rättar beslutet eller avgörandet (upphandlingsrättelse). Ärendet kan 
också genom besvär föras till marknadsdomstolen om upphandlingens värde överstiger tröskelvärdet i 
15 § i upphandlingslagen.

3.1   Rättelseanvisning

Den som är missnöjd med en upphandlande enhets beslut eller med ett annat avgörande i 
upphandlingsförfarandet kan skriftligen lämna in ett yrkande på upphandlingsrättelse till den 
upphandlande enheten enligt 81–83 § i upphandlingslagen.  En anbudsgivare som har deltagit i ett 
anbudsförfarande eller en anbudssökande, det vill säga den som ett beslut avser eller vars rätt, 
skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part) får yrka på upphandlingsrättelse. 

Tidsfrist för yrkande av upphandlingsrättelse 

En part ska lämna in ett yrkande på upphandlingsrättelse inom 14 dagar från att ha fått del av den 
upphandlande enhetens beslut eller avgörande i upphandlingsförfarandet. 

Vid elektronisk delgivning anses upphandlingsbeslutet med de kompletterande handlingarna ha 
mottagits den dag det elektroniska meddelande som innehåller beslutet och dessa handlingar står till 
mottagarens förfogande i hans eller hennes mottagarapparat på ett sådant sätt att meddelandet kan 
hanteras. Dagen för avsändandet av meddelandet anses vara en sådan tidpunkt, om det inte ges en 
tillförlitlig redogörelse om att datakommunikationsförbindelserna inte har fungerat eller om en 
motsvarande omständighet som har lett till att det elektroniska meddelandet har nått mottagaren vid en 
senare tidpunkt. 

Om delgivningen sker brevledes per post till mottagaren anses mottagaren ha fått del av saken på den 
sjunde dagen efter avsändandet, om inte mottagaren visar att delgivningen har skett senare.  När den 
upphandlande enheten använder bevislig delgivning anses delgivningen ha skett vid den tidpunkt som 
mottagningsbeviset anger eller vid den tidpunkt som antecknats i ett separat delfåendebevis. 

Innehållet i upphandlingsrättelsen

Yrkandena med motiveringar ska framgå av upphandlingsrättelsen. Av upphandlingsrättelsen ska framgå 
namnet på den som yrkar på rättelse och den kontaktinformation som behövs för att ärendet ska kunna 
skötas.

Till upphandlingsrättelsen ska fogas de handlingar som den som framställer yrkandet hänvisar till om de 
inte redan finns hos den upphandlande enheten. 

Distributionsadress

Ett yrkande på upphandlingsrättelse lämnas in/skickas på adressen: 

Vanda stads registratur
Stadsfullmäktige 
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Stationsvägen 7, 01300 Vanda 
e-post: kirjaamo@vantaa.fi, 
Telefon (registraturen) 09- 8392 2184, fax: 09- 8392 4163

Tjänstetid: måndag–fredag 8.15–16.00

Tidpunkten för när upphandlingsrättelsen anhängiggörs och behandlas påverkar inte den tidsfrist inom 
vilken en part med stöd av upphandlingslagen kan söka ändring genom besvär hos marknadsdomstolen. 

3.2. Anvisning om besvär till marknadsdomstolen 

Anbudsgivare, anbudssökande eller andra som saken gäller kan föra ärendet till marknadsdomstolen 
genom besvär.

Enligt 86 § i lagen om offentlig upphandling får man söka ändring i en upphandling som grundar sig på 
ett ramavtal besvärsvägen endast om marknadsdomstolen beviljar tillstånd för behandling av saken. 
Tillstånd ska beviljas, om
1)det är viktigt att pröva ärendet med tanke på tillämpningen av lagen i andra likadana ärenden, eller 
2)det finns vägande skäl som anknyter till förfarandet vid den upphandlande enheten.

Om inte något annat bestäms i lag ska besvären lämnas in skriftligen inom 14 dagar från det att parten i 
fråga fått del av upphandlingsbeslutet inklusive besvärsanvisning. 

Besvären ska anföras inom 30 dagar från det att parten i fråga har fått del av beslutet, om 
den upphandlande enheten har ingått ett upphandlingskontrakt med stöd av 78 § 1 punkten i 
upphandlingslagen utan att iaktta den stipulerade väntetiden. 

Besvären ska lämnas in senast sex månader efter det att upphandlingsbeslutet har fattats, om 
anbudssökanden eller anbudsgivaren har fått del av upphandlingsbeslutet inklusive besvärsanvisning 
och upphandlingsbeslutet eller besvärsanvisningen har haft väsentliga brister.

Vid elektronisk delgivning anses upphandlingsbeslutet med de kompletterande handlingarna ha 
mottagits den dag det elektroniska meddelande som innehåller beslutet och dessa handlingar står till 
mottagarens förfogande i hans eller hennes mottagarapparat på ett sådant sätt att meddelandet kan 
hanteras.  Dagen för avsändandet av meddelandet anses vara en sådan tidpunkt, om det inte ges en 
tillförlitlig redogörelse om att datakommunikationsförbindelserna inte har fungerat eller om en 
motsvarande omständighet som har lett till att det elektroniska meddelandet har nått mottagaren vid en 
senare tidpunkt. 

Om delgivningen sker brevledes per post till mottagaren anses mottagaren ha fått del av saken på den 
sjunde dagen efter avsändandet, om inte mottagaren visar att delgivningen har skett senare.  När den 
upphandlande enheten använder bevislig delgivning anses delgivningen ha skett vid den tidpunkt som 
mottagningsbeviset anger eller vid den tidpunkt som antecknats i ett separat delfåendebevis. 

Innehållet i besvären

I besvären ska uppges det upphandlingsärende som besvären gäller och ändringssökandens yrkanden 
och grunderna för dessa. När det gäller en upphandling som grundar sig på ett ramavtal ska parten i 
besvärsskriften motivera varför behandlingstillstånd bör beviljas. 
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I besvären ska anges ändringssökandens namn och hemkommun. Om ändringssökandens talan förs av 
hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om någon annan person har avfattat besvären, 
ska även denna persons namn och hemkommun anges. Vidare ska ändringssökandens postadress och 
telefonnummer anges för eventuella meddelanden. Ändringssökanden, den lagliga företrädaren eller 
ombudet ska underteckna besvärsskriften. 

Till besvären ska fogas det beslut som överklagas i original eller som kopia och ett intyg över vilken dag 
beslutet har tillkännagetts eller någon annan utredning om när besvärstiden har börjat. Till besvären ska 
fogas de handlingar som ändringssökanden hänvisar till som stöd för sina yrkanden.  Ett ombud ska till 
besvärsskriften foga en fullmakt enligt 21 § i förvaltningsprocesslagen.

Inlämning av besvären

Besvären ska lämnas in till marknadsdomstolen. De ska vara inlämnade senast den sista dagen av 
besvärstiden innan marknadsdomstolen stänger.  Själva delfåendedagen räknas inte med. 

Ansökan kan lämnas in till marknadsdomstolens kansli personligen, genom ombud, genom bud, per post 
eller som telefax alternativt med e-post så som lagen om elektronisk kommunikation i myndigheternas 
verksamhet (13/2003) föreskriver.  Om sista dagen för anhängiggörande infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton, midsommarafton eller en helgfri lördag, får handlingarna 
lämnas in till marknadsdomstolen den första vardagen därefter.

Besvärsförbud

I ett ärende som hör till marknadsdomstolens behörighet enligt 102 § i upphandlingslagen får ändring 
inte sökas med stöd av kommunallagen eller förvaltningsprocesslagen. 

Enligt 86 § i upphandlingslagen får en part söka ändring i en upphandling som grundar sig på ett 
ramavtal genom besvär endast om marknadsdomstolen beviljar tillstånd för behandling av saken.

Underrättelse om ändringssökandet till den upphandlande enheten

Den som söker ändring i ett upphandlingsärende med stöd av 88 § i upphandlingslagen ska skriftligen 
underrätta den upphandlande enheten om att ärendet förs till marknadsdomstolen. Underrättelsen ska 
lämnas in till den upphandlande enheten senast då besvären över upphandlingen lämnas in till 
marknadsdomstolen. Underrättelsen ska lämnas in på den adress som den upphandlande enheten har 
uppgett i punkt 3.I. 

Rättegångsavgift
 
För behandling i marknadsdomstolen uppbärs av den som söker ändring 2 120 euro i rättegångsavgift 
för en upphandling som underskrider en miljon euro. Om upphandlingens värde är minst 1 miljon euro, 
är behandlingsavgiften 4 240 euro. Ifall upphandlingens värde är minst 10 miljoner euro, är 
behandlingsavgiften 6 350 euro.
 
Rättegångsavgiften i marknadsdomstolen är 530 euro för privatpersoner.
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Marknadsdomstolens adress och annan kontaktinformation

Marknadsdomstolen
Banbyggarvägen 5, 00520 Helsinfors
tfn 029 56 43300
fax 029 56 43314, e-post: markkinaoikeus@oikeus.fi
elektroniska servicens adress: Använd e-tjänsten (https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/)
Tjänstetid: kl 8.00–16.15
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Anvisningar för sökande av ändring 4. Besvärsförbud

4.1
Enligt 91 § i Kommunallagen får rättelse inte yrkas i och kommunalbesvär inte anföras över beslut som 
gäller endast beredning eller verkställighet.

4.2
I det vid detta sammanträde fattade beslutet § -, som berör sådant som nämns i lagen om kommunala 
tjänstekollektivavtal 26 §, får ändring inte sökas genom besvär.

4.3
I det beslut som fattats vid detta sammanträde § -, som berör rättelse av upphandling, får ändring inte 
sökas. 

4.4
I det beslut § -, om ordnandet av kommunal folkomröstning, som fattats vid detta sammanträde, får 
ändring inte sökas genom besvär (kommunallagen 99 §).
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